
 

 

 Møteprotokoll 

 
Utval: Fylkestinget 
Møtestad: Quality Hotel Sogndal, Sogndal 

Dato: 17.12.2019 kl. 10:00-17:35 
18.12.2019 kl. 08:30-15:40 

 
 
Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representerer Merknad 
Anne Gine Hestetun Medlem A  
Arve Helle Medlem A  
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A  
Emil Gadolin Medlem A  
Karianne Alette Torvanger Medlem A  
Stian Jean Opedal Davies Medlem A  
Kine Bratli Dale Medlem A  
Torbjørn Vereide Medlem A  
Nina Bognøy Medlem A  
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A  
Linda Monsen Merkesdal Medlem A  
Per Jarle Valvatne Medlem A  
Senea Sabanovic Medlem A  
Kjell Gitton Håland Medlem A  
Trym Helge Aafløy Medlem FNB Møtte 17.12 
Knut Inge Andersen Medlem FNB  
Morten Klementsen Medlem FNB  
Odd Erik Lind Medlem FNB  
Nils Haugland Medlem FNB  
Sigbjørn Framnes Medlem FRP  
Helge Stormoen Medlem FRP  
Rosalind Fosse Medlem FRP  
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Noralv Distad Medlem H  
Svein Kolbein Halleraker Medlem H  
Hanne Eva Husebø Kristensen Medlem H  
June Vibecke Knudtsen 
Indrevik 

Medlem H  

Jana Midelfart Hoff Medlem H  
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H  
Karl Vågstøl Medlem H  
Gunnar Moland Medlem H  
Trude Brosvik Medlem KRF  
Tor Andrè Ljosland Medlem KRF  
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF  
Natalia Antonia Golis Medlem MDG  
Mark Taylor Medlem MDG  
Mona Høgli Medlem MDG Møtte 17.12, gjekk 

kl. 17:20 
Øyvind Strømmen Medlem MDG  
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP  



 

Jeanette Onarheim Syversen Medlem R  
Jon Askeland Medlem SP  
Jenny Ellaug Følling Medlem SP  
Aleksander Øren Heen Medlem SP  
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP  
Hilde Horpen Medlem SP  
Alexander Fosse Andersen Medlem SP  
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP  
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim Medlem SP  
Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP  
Lars Fjeldstad Medlem SP  
Marthe Hammer Medlem SV  
Åsmund Berthelsen Medlem SV  
Symphorien Pombe Medlem SV  
Marianne Sæhle Medlem SV  
Alfred Jens Bjørlo Medlem V  

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall:  
Namn Funksjon Representerer  
Gunhild Berge Stang Medlem V  
Terje Kollbotn Medlem R  
Pauline Tomren Medlem MDG  
Terje Søviknes Medlem FRP  
Dan Stian Femoen Medlem H  
John Andre Kongsvik Medlem H  
Bjarte Vatnøy Medlem FRP  
Lise-May Sæle Medlem H  
Hege Nygård Dale Medlem FNB  

 
Følgjande varamedlemer møtte:  
Namn Møtte for Representerer  
Terje Sletten-Hansen Hege Nygård Dale FNB  
Renate Møgster Klepsvik Terje Søviknes FRP  
Gunnar Bakke Bjarte Vatnøy FRP 17.12: Kom kl. 10:20 
Iril Schau Johansen John Andre Kongsvik H 17.12: Kom kl. 10:50 
Christer Lilleskare Olsen Lise-May Sæle H  
Petter W.Haraldsen Haugland Dan Stian Femoen H 17.12: Kom kl. 10:20 
Mariel Eikeset Koren Pauline Tomren MDG Møtte 17.12, kom kl. 

10:20, gjekk kl. 16:15 
Anders Hamre Sveen Terje Kollbotn R  
Geir Kjell Andersland Gunhild Berge Stang V Møtte 18.12 
Marius Dalin Mona Høgli MDG Møtte 18.12 
Leif Fjellro Trym Aafløy FNB Møtte 18.12 
Svein-Martin Stenseth Marielle Eikset Koren MDG Møtte 18:12 

 
 

Frå administrasjonen møtte: 

Namn Stilling 
Rune Haugsdal Prosjektleiar 
Ingrid Holm Svendsen Påtroppande fylkesdirektør for organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Påtroppande fylkesdirektør for strategi og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Påtroppande fylkesdirektør for opplæring og kompetanse 
Håkon Rasmussen Påtroppande fylkesdirektør for mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Påtroppande fylkesdirektør for infrastruktur og veg 
Bård Sandal Påtroppande fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Påtroppande fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering 



 

Bertil Søfteland Seksjonsleiar politisk sekretariat 
Silje Lyngstad Rådgjevar politisk sekretariat /møtesekretær 
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Godkjenningssaker 
 
GK 2/19 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Innkallinga vart godkjent utan merknader.  
 
Sigbjørn Framnes (FRP) la fram søknad om midlertidig fritak for representanten Terje Søviknes på dag 2 av 
tingsete og ba om at denne vert behandla i fylkestinget. Fylkestinget vedtok samrøystes å sette sak om fritak 
for Terje Søviknes på sakskartet utan saksførelegg.  
 
Saklista vart godkjent med merknaden over.  
 
OPNING AV FYLKESTINGET 
 
Fylkesordføraren heldt opningstalen sin til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen heldt sin tale.  
 
ORDSKIFTET ETTER TALANE  
 
Etter talane var det ordskifte. 19 representantar hadde ordet. 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram forslag om fråsegn om «Ja til mangfald – Nei til skular som diskriminerar!».  
 

«Ja til mangfald – Nei til skular som diskriminerar! 
 
I Bergensavisen, kan ein 13.12.19 lese følgjande:  
 
«Over 2000 elever i Hordaland går på skoler som ikke ansetter lærere som lever i et homofilt 
samliv. Det viser BAs gjennomgang av verdigrunnlaget til 15 kristne private grunn- og videregående 
skoler i fylket. Ti skoler sier nei, tre sier ja, mens de to resterende gir uklare svar. De ti nei-skolene har 
til sammen 2234 elever, og får i 2019 rundt 240 millioner kroner i statsstøtte.» 
 
Vidare står det i artikkelen: «Seks av skolene er drevet av Egill Danielsen stiftelse. I deres felles 
verdidokument, som nyansatte må skrive under på ved tiltredelse, står det blant annet: 
«Det livslange, monogame ekteskap mellom mann og kvinne er rammen for det seksuelle samliv. Det 
forventes at alle lever i samsvar med dette.» Dokumentet inneholder også punkter som gjør det klart 
at abort er uønsket, og at Guds ord står over norsk lov.» 
 
Dette meinar vi kan vere eit brot på intensjonen i likestillings- og diskrimineringslova. Private skular er 
arbeidsgjevarar og målberande institusjonar på lik linje med offentlege skular og er difor forplikta til 
aktivt vere med på kjempe imot diskriminering på bakgrunn av legning, kjønn, religion og etnisitet. 
 
Det følgjer av arbeidsmiljølova at direkte og indirekte diskriminering på grunn av seksuell orientering 
er forbode. Fylkeskommunen set krav til alle skular om at dei skal halde seg innanfor lova. 
 
I Hordaland fylkeskommune sin Handlingsplan mot diskriminering av lesbiske, homofile, bifile og 
transpersonar heiter det blant anna at «Alle nivå i skulesektoren i Hordaland fylkeskommune skal 
arbeide for å utvikle eit læringsmiljø som fremjar god helse og læring for lhbt-befolkninga», og dette 
må sjølvsagt også gjelde for dei private vidaregåande skulane under nye Vestland fylkeskommune.  
Uavhengig av om skulane er private eller offentlege, vil Vestland fylkesting seie ja til mangfald og nei 
til diskriminering.  
 
Vestland fylkesting forsvarar retten til fritt å velje kven ein vil elske og leve saman med, uavhengig av 
kjønn, legning, etnisitet og religiøs overtyding. Vestland fylkesting vil sende ein klar og tydeleg 
beskjed, til kunnskapsdepartementet, regjering og storting, om at systematisk diskriminering av 
LHBTIQ-personar i regi av skulen, er ikke akseptabelt og bør opphøyre.» 
 



 

Fylkestinget slutta seg til å sette fråsegna på sakskartet. Saka vert satt på sakskartet som PS 46/19 Fråsegn 
om «Ja til mangfald – Nei til skular som diskriminerar!». 
  
Anne Gine Hestetun (A) sette på vegner av A, H, Sp, MDG, KrF, SV, V, Frp, Pp, R  fram forslag om fråsegn 
om «Styrk medisinutdanninga på Vestlandet – behald utdanninga ved Universitet i Bergen» til departement, 
statsråd og Hordlandsbenken og Sogn Fjordane-benken. 
 

«Styrk medisinutdanninga på Vestlandet – behald utdanninga ved Universitet i Bergen 
  
Grimstadutvalget leverte i september 2019 sin innstilling «Studieplasser i medisin i Norge - Behov, 
modeller og muligheter» til Kunnskapsdepartementet.  
  
For å kunne dekke landet sitt legebehov er det trong for 440 nye studieplassar på medisin i Norge. 
Vestland fylkesting meiner det er avgjerande at fordelinga av desse nye studieplassane sikrar ei 
robust og slagkraftig medisinutdanning, og at vi samstundes sikrar at vi har nok legar i vårt 
geografiske område. Universitetet i Bergen har utvikla ein visjon om å utdanne «Vestlandslegen»; 
legar på Vestlandet, for Vestlandet, som eit pedagogisk kompetanseløft i heile landsdelen. Planen 
skal ikkje berre tene studentane, men og tilføre heletenestene i Helse Vest akademisk kompetanse, 
styrke kvaliteten og konkurransekrafta i forskingsmiljøa, betre samarbeidet mellom helseføretaka og 
betre rekrutteringa i regionen. For å nå desse måla meiner Vestland fylkesting at det ikkje bør startes 
eit eiget medisinsk fakultet i Stavanger, men heller bygga oppunder det tilbodet som allereie er utvikla 
ved Universitet i Bergen. 
  
Vestland fylkesting støtter således opp om utvalgets medlemmer Grimstad, Hunskår og Straume som 
anbefaler «at det i den foreslåtte opptrappingen av studieplasser ikke gis gradsrettigheter for 
profesjonsstudiet i medisin til flere universiteter enn dagens fire.» 
  
Ei oppdeling av medisinutdanninga på Vestlandet vil få mange uheldige konsekvensar. Det vil både 
vere svært kostnadskrevjande, det gjer dårleg utnytting av eksisterande fagleg og administrativ 
infrastruktur og det vil føre til mindre konkurransekraft om norske og 
internasjonale forskningsmidlar. Ein fordel med ei samla utdanning er at utdanningsinstitusjonen kan 
sjå heile landsdelen under ett, og sikra at heile Vestlandet vert tatt i bruk når studentane skal ut i 
praksis, slik UIB allereie gjer ved sjukehusa i Bergen, Førde, Haugesund og Stavanger. Dette gjev 
rekruttering av legar på heile Vestlandet.» 

 
Fylkestinget slutta seg til å sette fråsegna på sakskartet. Saka vert satt på sakskartet som PS 47/19 «Styrk 
medisinutdanninga på Vestlandet – behald utdanninga ved Universitet i Bergen». 
 
 
GK 3/19 Godkjenning av møtebok frå førre møte 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Mark Taylor (MDG) gjorde merksam på at namnet hans er feilstava i PS 7/19 og PS 9/19. Det skal vere 
Taylor med «o».  
 
Møteboka frå 15.-16- oktober vart godkjent med merknaden over.  
 
  



 

Referatsaker 
 
RS 2/19 Valen Kraftverk - oppfølging av vedtak i fylkestinget 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
RS 2/19 vart ikkje referert.  
 
RS 3/19 Melding om arbeidet med ny budsjettmodell 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
RS 3/19 vart ikkje referert.  
 
RS 4/19 Reglement for folkevalde organ og delegering 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
RS 4/19 vart ikkje referert.  
 
  



 

Skriftlege spørsmål 
 
SI 1/19 Interpellasjon frå Sæhle (SV) - konverteringsterapi 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Fylkesordførar har ikkje kjennskap til at det går føre seg konvertingsterapi i eller i tilknyting til dei offentlege 
vidaregåande skulane i fylket. 
 
Arbeidet for inkludering er ein sentral del av fylkeskommunen sitt oppdrag med å sikre at alle elevar har eit 
godt og trygt psykososialt miljø i tråd med krava i Opplæringslova § 1.1 og Oppll. kapittel 9a.  
Dei fleste oppdagar si seksuelle orientering og eigen kjønnsidentitet i løpet av ungdomstida, og skulen er ein 
viktig arena for identitetsarbeid. Lesbiske, homofile, bifile, og transpersonar (Lhbt) under 30 år opplever 
høgare grad av psykiske helseutfordringar. Lhbt-perspektivet krev såleis ei særskild merksemd frå skule og 
helsevesen for å auke kunnskapen i skulen og redusere negative haldningar mot lhbt-befolkninga. 
 
Undervisninga i skulane er ofte heteronormativ. Sjølv om ein gjerne har dei beste intensjonar om å legge til 
rette for eit inkluderande skulemiljø og undervisning, kan det mangle kompetanse om korleis ein i større grad 
kan sikre at  lhbt befolkninga opplever å vere inkludert på ein likeverdig måte.  Å vere inkluderande handlar 
mellom anna om å bruke eit ope språk og medverke til positiv synleggjering.  Fylkeskommunane har 
plandokument som skal setje retning på arbeidet med likeverd, mangfald og likestilling. Dette er eit arbeid 
som vert følgd opp på alle nivå i opplæringssektoren. 
 
Det er viktig å halde fram arbeidet for å auke kompetansen i vidaregåande skular i dialog med 
kommunehelsetenesta og relevante  kompetansemiljø, men fylkesordføraren ser ikkje at det lagt fram 
informasjon som medfører at det grunnlag for å gå ut med konkrete undersøkingar rundt  spørsmål om 
konverteringsterapi. 
 
SI 2/19 Interpellasjon frå Taylor (MDG) - Bærekraftig mat i fylkeskommunen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Sogn og Fjordane og Hordaland fylkeskommunar har arbeidd med tematikken berekraftig mat på ymse måtar, 
og det er naturleg at dette arbeidet vil halde fram i Vestland fylkeskommune. Anbodsprosessen for kantinedrift 
på det mellombelse fylkeshuset på Sandsli er eit døme på dette. Her var miljø eitt av fleire kriterium som 
aktuelle leverandørar vart vurdert ut frå. 
 
For å få til omstilling til meir berekraftig mat i skulane, vil gode innkjøpsavtalar, samt kompetanseutvikling og 
støtte til dei tilsette som skal stå for endringa vere sentralt.  
 
Matserveringa i fylkeskommunal regi går i hovudsak føre seg i administrasjons- og skulebygg, og det er ein 
har høve til å påverke kosthaldet til kundane i størst grad. I kantina kan skulane legge til rette for god miljø- og 
klimahandling, som å velje berekraftig mat, minimere matsvinn, og legge til rette for sortering av avfall.  
Budsjett er ein viktig føresetnad for kva kantinene på skulane kan få til, då denne drifta i prinsippet er 
sjølvfinansiert.  
 
Berekraftfokus soknar til ulike deler av fylkeskommunen si verksemd. Difor legg ein opp til ei heilskapleg 
tilnærming, der avdelingane søkjer å samordne aktivitetane sine på feltet. 
 
Avslutningsvis vil fylkesordførar peika på at me bør i eigen organisasjon også bidra til å løfta Vestland som 
matfylke, og  at me i størst mogleg grad kjøper og serverer lokal- og kortreist mat. Kosthaldsråd må følgja 
nasjonale retningslinjer, og difor rår fylkesordførar til at saka vert drøfta i administrasjonsutvalet. 
 
I samband med interpellasjonen vart det frå interpellanten Mark Taylor (MDG) sett fram slikt forslag til vedtak: 
 



 

1. «Vestland fylkeskommune ønskjer styrking av kompetansen rundt sunn kostnad, basert på auka 
bruk av lokalprodusert mat, blant anna gjennom skulering. 
  
2. Fylkestinget ber administrasjonen om ei sak om korleis fylkeskommunen kan tilby meir mangfald og 
valfridom, samt klimagassreduksjon, i mattilbodet sitt.» 

 
Fylkestinget tok stilling til om interpellasjonen skulle realitetsbehandlast.  
17 av representantane (Sp, FNB, 1R) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart dermed 
realitetsbehandla, jf. kommunelova § 11-3. Saka vart satt på sakskartet for realitetsbehandling i PS 45/19 
Berekraftig mat i fylkeskommunen. 
 
SI 3/19 Interpellasjon frå Hestetun (Ap) - Rogaland fylke og Vestland fylkeskommune 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Det skal ikkje vera nokon tvil om at Vestland fylkeskommune skal sitja i førarsetet for utviklinga av heile 
Vestlandet som nasjonalt tyngdepunkt og utvikling av ein attraktiv landsdel.  
 
Fylkesordførar i Rogaland er tydeleg på at dei ikkje er klar for ein ny runde med samanslåing, noko fylket 
også tidlegare har sagt nei til. Det må me respektera.  Eventuelle drøftingar om strukturane i  framtida bør 
skje på grunnlag av folkevald ønskje om deltaking i ein stor vestlandsregion. 
 
Eg merkar meg at fleirtalet av partia meiner at det ikkje tida for nye rundar med samanslåing og 
strukturendringar no. Organisasjonen vår treng arbeidsro for å byggja Vestland fylke, og sikra at me lukkast i 
å etablera eit fylke som ivaretek og utviklar tenester til det beste for alle innbyggjarane våre.  
Eit sentralt punkt i samanslåingsdrøftingane med fylka på Vestlandet var å gje landsdelen større maktpolitisk 
tyngd.  Erfaringa frå noverande Regionreform viser at oppgåver og finansiering må vera avklarte før nye 
strukturprosessar.  
 
Vestlandsrådet er etablert som eit knutepunkt for Vestland, Rogaland og Møre og Romsdal, og vert no 
restarta i ny form. Denne moglegheita til å leggja tyngd i denne møtestaden for samarbeid om utvikling av 
landsdelen, om felles utfordringar og felles prosjekt må me gripa. Dette er også eit naturleg fora for å drøfta 
maktfordeling mellom statsmakt og Vestlandet.  
 
Ved at me er offensive og lukkast med Vestland fylkeskommune, legg me det beste grunnlaget for vekst og 
utvikling i landsdelen. 
 
SI 4/19 Interpellasjon frå Berthelsen (SV) - ei framtidsretta og berekraftig 
mineralnæring 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Første spørsmål er om Vestland fylkeskommune vil handsame spørsmålet om å delta i eit mineralråd, 
finansiere det og følgje det opp vidare, eller om fylkeskommunen vil vurdere andre måtar å arbeide med 
utvikling av ei viktig næring i fylket. Etableringa av mineralrådet er eit lokalt initiativ frå dei to kommunane på 
kvar side av Førdefjorden der sjødeponiet frå rutil-uttaket er planlagt. Kor vidt mineralrådet er ein god modell 
for resten av Vestland fylkeskommune, bør greiast ut nærare. Fylkesordføraren meiner fylkeskommunen også 
bør vurdere andre måtar å arbeide med mineralressursar.  
 
Eit anna spørsmål går på om fylkestinget i Vestland vil få høve til å uttale seg om planane for mineralutvinning 
i Engebøfjellet i Vevring. Fylkesordføraren viser til at fristen for å gje fråsegn til søknad om driftskonsesjon 
gjekk ut 15. september i år. Sunnfjord kommune fekk etter søknad høve til å gje fråsegn med frist 1. 
november 2019. Det ligg difor ikkje til rette for fråsegn frå Vestland fylkeskommune. Spørsmåla om ev støtte 
til Sunnfjord kommune i kravet om full utnytting av ressursane for å unngå bruk av sjødeponi, samt krav om ny 
totalvurdering av kjemikaliar i Engebøprosjektet, blir dermed mindre aktuelle.  
 



 

Trass i nokre atterhald, vil mineralressursar og mineralnæringa vere eit viktig saksfelt for Vestland 
fylkeskommune. Ei sak om korleis fylkeskommunen kan arbeide med feltet på ein god måte vil difor vere 
ønskjeleg. Administrasjonen opplyser at dei kan fremme ei slik sak i løpet av første halvår 2020. 
 
I samband med interpellasjonen vart det frå interpellanten Åsmund Berthelsen (SV) sett fram slikt forslag til 
vedtak: 
 

1. Vestland fylkesting ber Fylkesrådmann førebu ei sak om korleis fylkeskommunen kan medverke til 
ei berekraftig og framtidsretta mineralnæring i fylket. Saka skal til "Hovudutval for næring, 
naturressursar og innovasjon". 
2. Utvalet skal særleg sjå på korleis fylkeskommunen kan følgje opp krav om full utnytting av 
ressursane. 
3. Fylkestinget ber utvalet vurdere om eit mineralråd, slik Sogn og Fjordane fylkeskommune har gått 
inn for, er ein tenleg arbeidsmodell for å utvikle framtidas mineralnæringa på. 

 
Fylkestinget tok stilling til om interpellasjonen skulle realitetsbehandlast.  
 
35 av representantane (Sp, H, Frp, FNB, Pp) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart 
dermed ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 11-3.  
 
SI 5/19 Interpellasjon frå Syversen (R) - sats på Bergensbanen og Vossabanen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Fylkesordføraren deler Raudt si glede over at det vart Vy som vann konkurransen om anbodet på 
Bergensbanen. Det er tilfredsstillande å sjå at norske verksemder er konkurransedyktige mot utanlandske 
selskap. Samstundes viser eg til at over 70% av persontografikken i landet ligg i dei komande anboda,- det er 
der slaget står! Dette viser også at anbodssystemet på jarnbanen kan gje store endringar i aktørbiletet på 
jarnbanesida. Fylkesordførar deler uroa om at dette kan gå ut over kvalitet og arbeidsvilkår, og peikar på at 
det kviler eit stort ansvar på nasjonale styresmakter i å sikra at anbodssystemet som er valt for 
jarnbanesektoren vidarefører den norske velferdsmodellen. 
 
Den viktigaste rolla fylka får etter Regionreforma er å ta leiarskap som regional utviklingsaktør. Det er difor lett 
å gje støtte til interpellanten sine vedtaksframlegg 1 og deler av pkt 3(innspelet om krav til offentleg drift ligg 
neppe i rammene for NTP-arbeidet). Eg er også samd i intensjonen i punkt 2, men kan ikkje sjå at midlane 
kan øyremerkast, så rådet er å løysa bindinga i setning 1, men oppretthalda intensjonen om at staten må 
forplikta seg til storstilt investering i styrkt togtilbod og redusera reisetida. Det burde også vore med eit 
moment om investeringar for å få meir gods over frå bil til bane. 
 
I samband med interpellasjonen vart det frå interpellanten Jeanette Syversen (R) sett fram slikt forslag til 
vedtak: 
 

1. «Vestland fylkesting krev at regjeringa og stortinget går inn for ei storstilt opprustning av 
Bergensbanen og Vossebanen. Det gjeld både skinnegang, togmatriell, tryggleik, vedlikehald, reisetid 
og rutetilbod. Dette kan ikkje løysast med rein konkurranseutsetting i ein internasjonal marknad. Og 
dette må ikkje skje gjennom svekking av løns- og arbeidsvilkåra for dei tilsette verken i Vy Tog AS 
eller hos underleverandørar. 

 
2. Dei 200 millionane som Vy betalar staten for å få køyre Bergensbanen og Vossabanen , må fullt og 

heilt bli nytta til investeringsmidlar for å styrke togtilbodet på desse strekningane, samt å redusere 
reisetida kraftig. Dette vil og gje ein stor klimagevinst gjennom redusert privatbilisme og meir gods på 
bane. 

 
3. Ein nasjonal strategi for utvikling av jernbaneutbygging og drift i offentleg regi må stå sentralt i 

arbeidet med Nasjonal Transportplan og framtidig norsk jernbanepolitikk.» 
 
Fylkestinget tok stilling til om interpellasjonen skulle realitetsbehandles.  



 

39 av representantane (Sp, H, Frp, FNB, Krf) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget vart 
dermed ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 11-3.  
 
SI 6/19 Spørsmål frå Berthelsen (SV) - sosial dumping 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Hordaland fylkeskommune som har ansvaret for det konkrete prosjektet Åsane vgs og kulturhus, har svært 
strenge kontraktskrav knytt til lønns- og arbeidsforhold. Krava blir følgt opp gjennom månadlege 
rapporteringar frå entreprenøren og revisjonar frå byggherren i samarbeid med spesialkompetanse. 
 
Det er inngått ein avtale med Skatteetaten knytt til felles innsats mot arbeidslivskriminalitet. Avtalen gjeld for 
utvalde bygge- og anleggsprosjekt . Utveljinga skjer i samråd med Skatteetaten. Prosjektet omhandlar både 
kontroll av personer oppgitt i mannskapslister og byggeplasskontroll. Det blei gjennomført byggeplasskontroll 
for prosjektet Åsane vgs og kulturhus 02.10.2019. Det er kontrollert totalt 159 personar som arbeider eller har 
arbeidd på dette prosjektet. 
 
Som følgje av Heismontøranes fagforeinings besøk på byggeplassen, så er det følgt opp arbeidsvilkår for 
spesielt det britiske selskapet Professional Lift Trade Works Ltd (PLTW) og dei to ungarske arbeidarane som 
dei har på byggeplassen. Det er også gjennomført møte med leiinga i selskapet som HFK har totalentreprise 
med. Motteken dokumentasjon så langt tyder på at lønns- og arbeidsvilkår er innanfor kontrakten og det norsk 
regelverket, men forholdet vil bli fylgt opp med ytterlegare møte og med førespurnad om meir detaljert innsyn i 
vilkåra. 
 
Det er også gjennomført eit møte med fleire representantar frå fagforeininga for å få innsyn i den kunnskapen 
dei har om saka. Fylkeskommunen ser på fagforeininga som ein viktig medspelar i arbeidet med å sikra 
lovlege og gode lønns- og arbeidsvilkår i våre prosjekt. 
 
Tilgang til fylkeskommunen sine byggeplassar skal ut frå HMS-omsyn, avgrensast til arbeidarar som har 
oppgåver på byggeplassen og som har gjennomgått og signert personleg sikkerheitsinstruks. Andre 
besøkande inkludert medlemmer frå fagforeininga, må ha avtala besøk og gå i fylgje med person i prosjektet 
som har nødvendig sikkerheitsopplæring. Vi vil oppmoda våre entreprenører til å strekka seg langt i å kunna 
følgja tillitsvalte rundt på byggjeplassen også ved besøk som ikkje er meldt på førehand. 
 
SI 7/19 Spørsmål frå Gadolin (Ap) - mistanke om sosial dumping - byggingen av Nye 
Åsane vgs 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
1. Det er gjennomført møte med totalentreprenør og Heismontøranes fagforeining. Ut frå mottatt 

dokumentasjon så langt, så tyder det på at lønns- og arbeidsvilkår er innanfor kontrakten og det norsk 
regelverket, men forholdet vil bli følgt opp med ytterlegare møte og med førespurnad om meir detaljert 
innsyn i vilkåra. Det vil også bli følgt opp om krav til fagleg ansvar er innanfor regelverket. 
 

2. Ut frå det fylkesrådmannen er gjort kjent med frå våre kontraktpartnarar, så er det ikkje inngått avtale med 
det aktuelle heismontasjeselskapet i andre prosjekt. Men fylkeskommunen har same totalentreprenør på 
Askøy vgs og ein vil følgja opp spesielt at deira bruk av heisleverandør blir innanfor gjeldande regelverk 
og kontrakt. 

 
SI 8/19 Spørsmål frå Ljosland (KrF) - finansieringsmodell for spesialundervisning 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 



 

I 2019 har det i Hordaland fylkeskommune vore gjennomført ein forvaltningsrevisjon «Vurdering av ordning for 
finansiering av spesialundervisning i friskular». Kontrollutvalet vedtok 25. november handlingsplan for 
oppfølging av forvaltningsrevisjonen. Første punkt i handlingsplanen gjeld ny finansieringsmodell for 
spesialundervisning i friskular i Vestland fylke.  
 
I forvaltningsrevisjonen vart det peika på at likebehandling mellom offentlege skular og friskular er det 
berande elementet. Arbeidet med ny finansieringsmodell for spesialundervisning er difor planlagd inn i 
arbeidet med ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane. Ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane 
skal etter planen handsamast i fylkestinget i juni 2020.  
 
Representanten Tor André Ljosland spør også om fylkesordføraren vil vurdere å nemne opp saksordførar for 
arbeidet med finansieringsmodell for spesialundervisning. Ettersom arbeidet med finansieringsmodell for 
spesialundervisning er ein del av arbeidet med ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane, meiner 
fylkesordføraren at ein eventuelt må ta stilling til om det skal nemnast opp saksordførar når meldinga om ny 
budsjettmodell (RS 3/19) vert handsama i dette fylkestinget. I kva saker det skal nemnast opp saksordførar, 
går fram av «Retningslinjer for saksordførarordninga», punkt 2. 
 
SI 9/19 Spørsmål frå Stormoen (FRP) - journalføring og eierskap til kommunikasjon 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Rutinar for journalføring av korrespondanse til og frå Vestland fylkeskommune skal vere i arkivplan for 
Vestland fylkeskommune. Denne arkivplan er under arbeid, forventa ferdig 1. april 2020. Arkivplan for 
Vestland bygger på arkivplanane for Sogn og Fjordane fylkeskommune som vart godkjend  01.01.2018 og 
Hordaland fylkeskommune sin som vart godkjend medio 2019. Rutinar seier at alt som er arkivverdig skal 
journalførast. Inntil vidare vert dei godkjende rutinane fylgt. 
 
Det er lagt til rette for sikker korrespondanse som går direkte til sak/arkiv gjennom digitale løysingar.  
 
Det som er journalført i sak/arkiv vert publisert på offentleg journal og der kan ein be om innsyn i dokumenta. I 
tillegg kan ein be om innsyn til dokument i fagsystem til dømes rekneskap. 
 
Rutinar for arkivering av dokumentasjon i fagsystem står i arkivplanar for Sogn og Fjordane og Hordaland 
fylkeskommunar og kjem også i ny arkivplan for Vestland. 
 
Svar på spørsmål nr. 2:  
 
Dei godkjente arkivplanane seier mellom anna at sosiale mediar ikkje skal nyttast for saksbehandling, 
prinsippet vil vidareførast i ny arkivplan. 
 
Dersom det kjem merknadar til sak, svar på spørsmål eller liknande, skal den som tek i mot dette gi beskjed 
om at dette skal sendast gjennom ordinære kommunikasjonskanalar for saksbehandling, til dømes eDialog 
eller post.  
 
SMS, som er sendt direkte til saksbehandlar og som dannar grunnlag for saksbehandling eller er ledd i 
pågåande saksbehandling, skal registrerast i sak-/arkivsystemet ePhorte. 
 
Dette er eit viktig område som Vestland fylkeskommune må ha kontinuering fokus på for å sikre god rutinar og 
etterleving igjennom informasjon og opplæring 
 
SI 10/19 Spørsmål frå Syversen (R) - tilskot til kristne vidaregåande skular 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Det er departementet som godkjenner friskular, jf. friskulelova § 2-1, og gjev statstilskot til drifta, jf. friskulelova 
§ 6-1. Vestland fylkeskommune gjev ikkje tilskot til friskulane.  



 

 
Friskulelova § 3-6 seier at det er heimkommunen eller heimfylket til eleven som skal vurdere og gjere vedtak 
om spesialundervisning, jf. krava i opplæringslova §§ 5-3 til 5-5. Heimfylket skal i tillegg dekkje kostnadene til 
spesialundervisning som vert gitt i friskulen 
 
SI 11/19 Spørsmål frå Syversen (R) - NorthConnect-kabelen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

1. Fylkesordføraren deler partileiar Trygve Slagsvold Vedum sitt syn om NorthConnect. 
Fylkesordføraren har også forståing for at lokal ordførar og kommune ønskjer auka inntekter til 
kommunen sin. Dette er eit klassisk politisk dilemma, men dette er ein debatt på nasjonalt nivå. 
 

2. Dersom Vestland fylkeskommune vert høyringspart i saka, så kjem den til politisk handsaming i fylket. 
 
SI 12/19 Spørsmål frå Fosse Andersen (Sp) - læremiddel på begge målformer 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Representanten Alexander Fosse Andersen har stilt desse spørsmåla: 
 
1. I opplæringslova § 9-4 heiter det: «I andre fag enn norsk kan det berre brukast lærebøker og andre 
læremiddel som ligg føre på bokmål og nynorsk til same tid og same pris. I særlege tilfelle kan departementet 
gjere unntak frå denne regelen». Ligg digitale læremiddel hjå NDLA føre på bokmål og nynorsk til same tid i 
dag?  
 
Alle læremiddel på ndla.no ligg føre på bokmål og nynorsk til same tid med nokre få unntak: 

- Læremiddel i Brønnfag er publisert berre på bokmål   
- Kjeldetekstar er publisert i den målforma teksten opphavleg er skriven i  

 
NDLA har publisert nokre mediekommentarar berre på bokmål. Kommentarar til aktualitetsstoff er ferskvare 
og må ut så snøgt som råd. Det siste året er desse ikkje omsett grunna høgt arbeidstrykk i NDLA.  
 
NDLA tekstar alle videoar på nynorsk og bokmål. Ein kan finne videoar på ndla.no med teksting i berre ei 
målform. Dette er videoar NDLA har henta vederlagsfritt frå andre.  
 
 
2. Korleis har Hordaland og Sogn og Fjordane fylkeskommunar jobba opp mot NDLA for å sikre at læremiddel 
skal liggje føre på begge målformene til same tid?  
 
NDLA har eit medvite forhold til norsk språkpolitikk og rettar seg etter § 9-4 i opplæringslova. Der er det eit 
krav om å publisere i begge målformer, og dette er rotfesta i organisasjonen. Hordaland og Sogn og Fjordane 
fylkeskommunar har heilt fram til 2018 vore direkte representert i styret for NDLA og har gjennom styret sett til 
at verksemda har utarbeidd den språkpolitikken som gjeld i dag. NDLA har eit eige arbeidslag med 
språkspesialistar, eit såkalla språkteam. Dei omset og kvalitetssikrar alt som vert publisert på ndla.no.   
 
3. Kva gjer Vestland fylkeskommune for at læremiddel hjå NDLA skal liggje føre på begge målformene til 
same tid når dei nye læreplanane vert tekne i bruk hausten 2020?  
 
For NDLA gjeld det same kravet om parallelle utgåver i begge målformer også for fagfornyinga. I tillegg er det 
nedfelt eit utvida krav til såkalla universell utforming, som medfører utvida krav til teksting. Vestland 
fylkeskommune har så langt ikkje sett behov for å minne styret på krava i opplæringslova 
 
SI 13/19 Spørsmål frå Hamre Sveen (R) - ferjeanbod og nedbemanning 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  



 

 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 
Svar spørsmål 1: 
 
Fylkesutvalet i Hordaland handsama konkurransegrunnlaga for dei nye ferjeanboda i møte 29.01.16: 
 
Når det gjeld tildelingskriterier for ferjeanboda var det uttalt følgjande i saksgrunnlaget: 

  
 
Fylkesutvalet stilte seg bak tilrådinga knytt til tildelingskriterium og desse vart lagt til grunn i konkurransane 
som følgte. 
 
At kvalitet ikkje er brukt som tildelingskriterium betyr ikkje at dette ikkje er regulert i kontraken. Det er i 
kontrakten stilt minstekrav til fartøy både når det gjeld kvalitet og tryggleik. Mellom anna følgjande forhold 
regulert: 
 
- Offentlege krav og sertifikat 
- Krav om periodisk kontroll og vedlikehald 
- Krav til hovuddimensjonar og lasteevne 
- Krav til manøvreringseigenskapar 
- Krav til universell utforming 
- Krav relatert til støy 
- Krav relatert til passasjerareala 
 
Svar på spørsmål nr. 2: 
 
Ferjekontraktane som vil bli gjeldande frå 01.01.20 vil gje Hordaland ein ferjeflåte som er betydeleg nyare enn 
i dag. Alle ferjer som trafikkerer må vere godkjente av Sjøfartsdirektoratet som er forvaltnings- og 
tilsynsmyndigheit for arbeidet med tryggleik for liv, helse, miljø og materielle verdiar på fartøy. 
 
I overnemnde sak for fylkesutvalet var også krav knytt til servering tema. I saksgrunnlaget står det følgjande: 
 

 

 
 
Dette vart følg opp i sjølve konkurransegrunnlaget, slik at det ikkje er spesifikt krav til servicetilbodet om 
bord.» 
  



 

Politiske saker 
 
PS 14/19 Budsjett 2020/økonomiplan 2020-2023 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
    1000 kr 

Skatt, rammetilskot, andre generelle statstilsk. 
 

10 030 372 
Konsesjonskraftinntekter 

 
182 000 

Lønsavsetjing, premieavvik 
 

-44 839 
Renter, avdrag 

 
-833 900 

Bruk av avsetjingar  
 

70 000 
Til finansiering av investeringar 

 
-536 997 

TIL FORDELING PÅ SEKTORANE   8 866 636    

Fordelt slik: 
  

Politisk styring, kontrollorgan, organisasjon og økonomi netto 754 689 
Strategisk utvikling og digitalisering netto 169 834 
Tannhelse netto 268 229 
Kultur, idrett og inkludering netto 302 691 
Infrastruktur og veg netto 1 162 592 
Mobilitet og kollektiv netto 2 540 126 
Innovasjon og næringsutvikling netto 230 391 
Opplæring og kompetanse netto 3 438 084 
FORDELT PÅ SEKTORANE netto 8 866 636 

 
2. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 

  1000 kr 
Bruk av lån 1 704 976 
Tilskot og refusjonar m.m. 3 137 680 
Salsinntekter 50 000 
Bruk av avsetjingar 524 100 
Midlar frå driftsbudsjettet 536 997 
SUM INNTEKTER 5 953 753   

Disponert slik: 
 

Opplæring 762 241 
Tannhelse 28 550 
Kultur 8 790 
Regional utvikling 10 000 
Forvaltning/fellesfunksjonar 352 268 
Vegar 2 362 604 
Mobilitet og kollektiv 2 421 800 
Eigenkapitalinnskot KLP 7 500 
SUM INVESTERINGSUTGIFTER 5 953 753 

 
 

3. Fylkestinget godkjenner nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 
 

4. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 
 

5. Fylkestinget godkjenner økonomiplanen sine rammer for 2021-23. 
 
 



 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 02.12.2019  
 
June Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Man tar fylkesrådmannens innstilling til orientering» 
 
Kjell Haaland (A) sette på vegne av A, Sp, MDG, SV og V fram slikt forslag: 
 

«Hovedutval for kultur, idrett og integrering tek finansutvalet sitt framlegg til orientering og kjem 
attende til endelig budsjettframlegg i fylkesutval og fylkesting» 

 
Rita Tonning (R) sett fram slikt forslag: 
 

«Hovedutval for kultur, idrett og inkludering tek forslag til innstilling til orientering.» 
 
Indrevik trekte sitt forslag 
Haaland trekte sitt forslag 
 
Avrøysting 
 
Tonning sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hovedutval for kultur, idrett og inkludering tek forslag til innstillinga til orientering. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Finansutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 
fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  



 

Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  



 

Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  
Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 

  2020 
Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  



 

Dekning av tidlegare års udekka beløp   
SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 

 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Finansutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 

fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    



 

Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  
Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  



 

Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  
Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 

  2020 
Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    



 

Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   
SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 

 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Finansutvalet sitt framlegg vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og FNB) som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 

fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  



 

Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  
Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  



 

Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  
Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 

  2020 
Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    



 

Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   
SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  

  



 

2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 

 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Satsinger/økte kostnader  
Driftsbudsjett   
Tiltak  
Opplæring og kompetanse  
Prosentvis nedtrekk ramme skoler 5600000 
Prosentvis nedtrekk ramme tilpasset opplæring 800000 
Informasjonsarbeid om vaksiner 500000 
Tilbud toppidrettsutøvere 1000000 
Fagskole utdanning 1500000 
Miljøkoordinatorer 10000000 
Sommerskole 300000 
VilVite 500000 
Etter- og videreutdanning av lærere  5000000 

  
Samferdsel og mobilitet   
Veivedlikehold  45000000 
Arbeidsreiser TT brukere 4000000 
Servicelinjen i Bergen 1200000 
Studentkort til alle fulltidsstudenter  1500000 
Tilskudd til ladestasjoner langs fylkesvei 2400000 

  



 

Kultur, idrett og integrering   
Fyllingsdalen teater  200000 
Det vestnorske teater  1000000 
Det Akademiske Kvarter 200000 
Bergen bymuseum 500000 
Dagsturhytter Hordaland  2000000 
Stifting av den norske bokbyen  250000 
Jacob Sande-Senteret 200000 
KODE  500000 

  
Innovasjon og næringsutvikling   
Plastrydding/miljøtiltak søkbar pott 2000000 

  
SUM  86150000 

 
Saldering/økte inntekter  
Driftsbudsjett  
Tiltak   
Opplæring og kompetanse   
 1200000 
Restmidler 2000000 
Skoleskipet Gann 500000 
Nedtrekk administrasjon  4000000 
  
Samferdsel og mobilitet   
Bruke MGO istedenfor biodiesel på ferge  13000000 
Bybussen Førde-Florø økning takst 500000 
Harmonisering av billettpris, Snarveien Askøy 4000000 
Harmonisere ungdomskort (20 til 19) 5000000 
Reklame inntekter 10000000 
Øke prisen på enkelt billetter fra 39,- til 40,-  7200000 
Inntektspotensialet, effektivisering av ruter 3000000 
Reduksjon i administrasjon kolletiveininga 1000000 
Reduksjon administrasjon i Skyss 2000000 
Reduksjon tjenestekjøp samferdsel/Skyss 2000000 
Økt antall kollektivreisende 5000000 
Øke pris på månedskort for voksne fra 810,- til 820,- 
og tilsv. for andre månedskort 10000000 

  
Kultur, idrett og integrering   
Bokbåten 1500000 
Utsetter oppstart: Nyskapende aktivitetsarena 500000 

  
Innovasjon og næringsutvikling   
  



 

Organisasasjon og økonomi  
Reduksjon i midlar til attføring og omstilling 3000000 
Produksjonsmidler til helse-, klimaarbeid 1000000 
Redusert brukt av konsulenttjenester 8000000 
Politisk rådgiver utgår  750000 
Redusert tjenestekjøp 1000000 

  
SUM 86150000 

 
Verbal:  
 

 
Produksjonsskolene blir tilgjengelige for elever i hele nye Vestland fylke.  

 
Gjennomgang av virkemiddler for frafall i den videregående skolen for å sikre at vi 
bruker midlene på de tiltakene som har størst effekt.  

 
Vurdere reetablering av den fylkeskommunale bussruter mellom tidligere Hordaland 
og Sogn og Fjordane.   

 
Sikre god kommunikasjon mellom fylkeskommunen og kommuner i forbindelse med 
planprosesser.  

 
Legge til rette for at privatskoler kan kjøpe tjenester fra fylkeskommunen knyttet til for 
eksempel fagdager.  

 
Frem til neste periode bør man vurdere å kutte antall representanter i FT Vestland. 

 
Gjennomgang for å få flere til å reise kollektiv (turister, effektivisering, fleksible 
løsninger i distriktet, riktig avgangstider, osv). 

 
I dialog med kommunene finne innovative løsninger ihh biblioteksløsninger. 

 
Utarbeiders kriteria for støtte til kulturelle formål mm.  

 
Vurdere å flytte kompetansesenter tannhelse til SF.    

 
Legge til rette for sommerskole i dagens Sogn og Fjordane.    

 
Vurdere økt bruk av OPS ved bygging av videregående skoler i Vestland.   

 
Legge til rette for en felles digital plattform for skolene i Vestland.   

 
Utsetter nyskapende arena til 2021. Deretter må behovet for prosjektet gjennomgåes.  

 
Vi velger å følge fylkesrådmannens innstilling vedrørende investeringsbudsjettet i 
påvente av egen sak våren 2020.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Premissar 
Fremskrittspartiet legg med dette fram alternativt Budsjett 2020 / Økonomiplan 2020-23 for Vestland 
fylkeskommune. Budsjettframlegget tek utgangspunkt i prosjektleiars samla budsjettdokument sendt 



 

ut til Finansutvalet sitt møte 26.11.19. Der FrP har endringsframlegg i høve prosjektleiars 
budsjettdokument er dette kommentert nærare under.  
 
2. Overordna perspektiv 
Vestland fylkeskommune står overfor store økonomiske utfordringar etter samanslåinga av 
Hordaland og Sogn & Fjordane. Hovudutfordringa skuldast auka kostnader til ferjedrift pga nye 
miljøkrav, men den nye fylkeskommunen kjem også noko dårlegare ut av inntektssystemet enn dei 
to gamle fylkeskommunane gjorde kvar for seg. Den økonomiske stoda til Vestland fylkeskommune 
er ytterlegare svekka av at Sogn & Fjordane fylkesting overførte milliardverdiar i Sogn og Fjordane 
Energi (SFE) til kommunane før samanslåinga. I sum svekkjer dette den nye fylkeskommunens 
evne til å levere tenester til innbyggjarane i Vestland.  
 
Prosjektleiar har i sitt budsjettframlegg lagt opp til at fylkeskommunen må betra balansen mellom 
inntekter og utgifter med 100 mill kr pr år i økonomiplanperioden. Dette er ei krevjande oppgåve som 
krev evne og vilje til tydeleg politisk prioritering.  
 
FrP legg til grunn at alle verkemiddel må vurderast for i sikra Vestland fylkeskommune ein sunn 
driftsøkonomi i framtida, men vil særleg peika på følgjande område;  
 

 Endra arbeidsmetodikk, effektivisering, digitalisering 

 Lovfesta oppgåver vs ikkje lovpålagte oppgåver 

 Tenestestruktur og harmonisering av tenester 

 Utnytta inntektspotensialet i den fylkeskommunale verksemda 

 Vurdera kostnadsnivå og realiseringstidspunkt for investeringsprosjekt 

 Konkurranse i tenesteproduksjonen 

 Effektiv innkjøpsstrategi 

 Sal av eigedom og eigedelar fylkekommunen ikkje nyttar i 
tenesteproduksjonen 

 Gjennomgang av alle tilskotsordningar 

 
Som tenesteprodusent er fylkeskommunen også ei arbeidsintensiv verksemd. Å kutta 4-500 mill kr i 
drifta vil difor ikkje kunne skje utan reduksjon i samla årsverk i den fylkeskommunale 
organisasjonen. Ved samanslåing av to store organisasjonar ligg det alltid eit potensiale for å ta ut 
stordriftsfordelar, fjerna dobbeltarbeid, vidareføra beste praksis, implementera ny arbeidsmetodikk 
og nye IT-system. Dette potensialet må realiserast om ein skal lukkast i å styrkja fylkesøkonomien i 
valperioden.  
 
FrP legg derfor til grunn at det bør etablerast eit solid 3-partssamarbeid mellom politikk, 
administrasjon og  tillitsvalde for å handtera ein naudsynt nedbemanningsprosess. Erfaring frå 
liknande prosessar i offentleg sektor syner at ønska effekt i stor grad kan realiserast gjennom 
naturleg avgang, intern omplassering, stillingsbank, seniortiltak osv. FrP vil difor oppmoda 
prosjektleiar, i samarbeid med politisk nivå og tillitsvalde, til å etablera tydelege køyrereglar, mål og 
rapporteringsrutinar for ein slik prosess. Prosessen bør leiast av fylkesrådmannen, og sjå 
organisasjonen på tvers av sektorane.  
 
FrP vil vidare leggja følgjande prinsipp til grunn i arbeidet med å betra den fylkeskommunale 
økonomien;  
 



 

 I størst mogeleg grad skjerma tenestetilbodet til den einskilde innbyggjar – ta kutt i 
administrasjon framfor den ytre tenesteproduksjonen 

 Prioritere hovudoppgåvene fylkesveg, kollektiv og vidaregåande skule framfor andre 
oppgåver 

 
3. Driftsbudsjett 
FrP sine omprioriteringar i driftsbudsjettet kjem fram av tabellen under. Vi har i stor grad nytta 
prosjektleiar sine tiltakslister, og har i sum frigjort midlar til ei heilt naudsynt satsing på 
fylkesvegnettet. Vi gjer også mindre endringar på dei andre sektorane. Nokre tiltak er nærare 
kommentert under. 
 
 

Sektor 
Endring 

(1000 kr) 
    

Innovasjon og næringsutvikling   
Tilskudd Pit Stop - bekjempe ungt utanforskap 600 
    
Strategisk utvikling og digitalisering   
Reduksjon i midlar til klimaarbeid -500 
Reduksjon i midlar til folkehelsearbeid -500 
    
Organisasjon og økonomi   
Reduksjon i midlar til attføring og omstilling -3000 
    
Kultur, idrett og inkludering   
Tilskot Sentralbadet scenekunsthus -5000 
Distriktsmusikarordninga (halvårseffekt) -2000 
Bokbåten opprettholdes - dekker hele Vestland 0 
Fyllingsdalan Teater 300 
Kulturminne - fatøyvern (istandsetting/vedlikehold) 1000 
    
Opplæring og kompetanse   
Teknisk utstyr/maskiner yrkesfag - kan 
overføresinvesteringsbudsjett 10000 
Psykisk helse (psykologteamet) 5000 
Meningokokkvaksine til elevar i heile Vestland 4200 
Hardanger produksjonsskule avvikles (halvårseffekt) -2900 
    
Mobilitet og kollektiv   
Reduksjon i administrasjonen, kollektiveininga -1000 
Reduksjon tenestegjøp, kollektiveininga -2000 
Harmonisering av rabattordning, student -1000 
Forseinka elektrifisering ferje (ordinær diesel MGO vs biodiesel) -13000 
Erstatte biodiesel med autodiesel, buss -13000 
Auka kontrollar 10000 
Auka inntekt kollektiv, ref. auka kontrollaktivitet -10000 
Reklame kollektiv -40000 
Vidareføra arbeidsreiser VTA-tilsette, TT-brukarar 8000 



 

Vidareføra Servicelinje Bergen 1200 
Ekstra sommerferge Jondal-Tørvikbygd i 2020 8000 
    
Infrastruktur og veg   
Vedlikehold / auka dekkeleging fylkesveg 30000 
Mindre utbetringstiltak fylkesvei / trygg skuleveg 15000 
    
Mindreforbruk i høve prosjektleiars framlegg -600 

 
3.1 Infrastruktur og veg 
Vestland fylkeskommune har eit stort vedlikehaldsetterslep på fylkesvegnettet, inkludert tunnelar, 
bruer og kaiar. Dette etterslepet vil diverre auka i åra som kjem. Budsjettposten til dekkelegging på 
fylkesvegnettet er t.d. historisk låg i prosjektleiaren sitt framlegg med ca 80 mill kr i 2020 mot 170 
mill kr i 2019 – dvs meir enn ei halvering. FrP har funne rom for ein auke på 30 mill kr til 
dekkelegging og vedlikehald – tilsvarande ca 45 km ekstra reasfaltering av fylkesveg. I tillegg er det 
satt av 15 mill kr ekstra til mindre utbetringstiltak og trygg skuleveg. Begge tiltak finansiert over 
driftsbudsjettet.  
 
FrP meiner også at Vestland fylkeskommune i samband med avvikling av SAMS-vegadministrasjon 
frå 01.01.20 bør utarbeida ein ny strategi for fylkeskommunen som vegeigar, og fremjar difor eit eige 
verbalforslag på dette (sjå under). Målsettinga for dette arbeidet er å få meir veg for pengane 
gjennom enklare løysingar, dispensasjonar frå vegnormalane, samarbeid med kommunar og 
næringsliv m.m.  
 
3.2 Kollektiv og mobilitet 
På kollektivområdet avventar FrP det tillyste arbeidet med harmonisering av takstregimet i heile 
fylket. I dette arbeidet må ein sjå det store biletet både i høve tilbodsstruktur i Bergensområdet og i 
distrikta, frekvens vs pris, krav til miløteknologi osv.  
 
I høve verknaden av bompengeforliket i regjeringa og ny Byvekstavtale for Bergensregionen vil FrP 
prioritere kutt i bompengar i ytre bomring i Bergen, og auka rutetilbod i kollektivsektoren framfor 
takstreduksjonar.  
 
Vi fremjar også to tiltak for å auka inntektene i kollektivsektoren;  
 

 Reklame på buss, båt og ferje – dette kan gje ekstra inntekter på fleire titalsmillionar 
kroner til kollektivsatsinga i fylket (sjå eige verbalframlegg). Dette tiltaket vil ikkje gje full 
effekt i 2020, men vi har lagt inn 40 mill kr for å synleggjera potensialet i å utnytta dette 
inntektspotensialet.  

 Oppretthalda eit høgt kontrollnivå mot sniking på buss og bane – auka betalingsprosent 
gjev betra økonomi i kollektivsektoren. 

 
Vi opprettheld også transporttilbodet til arbeidstakarar som er tilsett i ASVO-verksemdene i ordninga 
med Varig Tilrettelagt Arbeid (VTA-plassar), samt servicelinja for eldre og funksjonshemma i 
Bergen. Dette er tenestetilbod som er heilt avgjerande for livskvaliteten til desse innbyggjarane.  
 
FrP har lagt inn 8 mill kr til ei ekstra sommarferge i sambandet Jondal – Tørvikbygd i Hardanger.  
 
3.3 Opplæring og kompetanse 
FrP vidarefører satsinga på yrkesfag, og set av 10 mill kr ekstra til nytt utsyr/maksiner i 
vidaregåande skule. Denne posten kan overførast til investering knytt til større maskiner/utstyr. 
 
Psykolog temaet i vidaregåande skule i Hordaland har hatt ein krevjande start, og prosjektleiaren 
har fremja forslag om å avvikle dette då tilbodet er eit kommunalt ansvar. Samstundes har Sogn & 
Fjordane hatt ei ordning med miljøkoordinatorar (7 årsverk) i sine vidaregåande skular med gode 
resultat. FrP meiner vi som skuleeigar har eit klårt ansvar for psykisk helse og trivsel for våre elevar, 



 

og vil be om at ein evaluerer dei to ordningane med sikte på best mogeleg harmonisert tilbod i alle 
våre vidaregåande skular. I påvente av evalueringa vert budsjettposten til psykologteamet i 
Hordaland ført vidare.  
 
FrP vidarefører også løyvinga til meningokokkvaksine for alle elevar i vidaregåande skule i heile 
Vestland, og legg til grunn at løyvinga kan reduserast i løpet av økonomiplanperioden då det etter 
kvart berre vil være it årskull som treng vaksinen pr år.  
 
FrP har vore kritisk til etablering av Produksjonsskulen i Haradanger grunna høge kostnader og lågt 
elevgrunnlag. Vi gjer difor framlegg om å avvikle dette tiltaket med halvårsverknad i 2020.  
 
3.4 Kultur, idrett og inkludering 
På denne sektoren gjer FrP mindre endringar. Vi kan ikkje sjå at Vestland fylkeskommune har 
økonomiske musklar til å ta del i prosjektet Sentralbadet scenekunsthus, og tek ut løyvinga på 5 mill 
kr. Vi avviklar også ordninga med distriktsmusikarar, og aukar tilskotet til Fyllingsdalen Teater og 
fartøyvern.  
 
4. Investeringsbudsjett 
FrP syner til den varsla gjennomgangen av investeringsbudsjettet i 1.halvår 2020, og vil komma 
attende til eventuelle konkrete omprioriteringar då. For å betra økonomien i Vestland 
fylkeskommune vil det bli naudsynt å vurdere både kostnadsnivå i einskildprosjekt, utsetja prosjekt 
og ta ut prosjekt. 
 
Vi syner imidlertid til tiltak Fv. 7 Øystese-Ålvik-Granvin som vi forstår er klår til realisering i 2020. 
Midlane skal nyttast til mindre breiddeutbetringar på strekkja for å letta avvikling av trafikken når E16 
Bergen-Voss er stengt, og redusera behovet for kolonnekøyring. FrP flyttar difor denne investeringa 
til perioden 2020-22.   
 
5. Økonomiplan 2020-23 
FrP syner til generell omtale av utfordringane i driftsbudsjettet ovanfor, og vil følgja opp arbeidet 
med økonomiplanperioden slik skissert av prosjektleiar i tidlegare notat til 
Fellesnemnda/Finansutvalet.  
 
6. Verbalforslag 
Nedanfor følgjer verbalforslag som FrP ynskjer separat votering over under handsaminga av 
Budsjett 2020 / Økonomiplan 2020-23 i fylkestinget. 
  
6.1 Meir veg for pengane 
Frå 01.01.20 vert SAMS-vegadministrasjon avvikla, og fylkeskommunen får fullt ansvar for 
fylkesvegnettet. Dette gjev høve til å utarbeida ein ny og samla strategi for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Over tid har ein t.d. diskutert korleis vi kan få meir veg for 
pengane knytt til t.d. dispensasjonar frå vegnnormalane, mindre utbetringsprosjekt for betre 
framkome, enklare gang/sykkelvegutbygging, samarbeid/spleiselag med kommunane og private 
osv. I 2020 bør ein difor politisk ta stilling til korleis Vestland fylkeskommune skal forvalte 
fylkesvegane i åra som kjem.  
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber administrasjonen leggje fram politisk sak med strategiar for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Målsettinga med arbeidet er auka fleksibilitet og meir 
fylkesveg for pengane.   

 
6.2  E-sport strategi for Vestland fylke 
E-sport er verdas raskast voksande sport, og Vestland fylke har gode føresetnader for å ta ein 
nasjonal og internasjonal posisjon. E-sport er allereie fag i einskilde vidaregåande skular og fleire 
frivillige E-sport klubbar er etablerte i regionen. Som regional utviklingsaktør bør fylkeskommunen 
difor utarbeide ein eigen strategi i for dataspel og E-sport samarbeid med kommunar og frivillig 
sektor. Ein slik strategi må innehalde klåre mål og verkemiddel for korleis ein betre kan leggja til 
rette for dataspel og e-sport i fylket. I strategien bør det særleg leggjast vekt på; 
Behovet for ytterlegare satsing på e-sport i vidaregåande opplæring 



 

Korleis fylkeskommunen kan bidra til meir kunnskap og kompetanse om dataspel og e-sport i 
samfunnet 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering og drift av lokale treningslokalitetar for spelarar 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering av lokale og regionale dataspel miljø, konkurransar, 
turneringar og møteplassar 
Korleis fylkeskommunen kan støtte og bidra til større internasjonale e-sport-arrangement i Vestland 
Kva verkemiddel fylkeskommunen kan bruke i samarbeid med kommunar, organisasjonar, 
næringsliv og eldsjeler for å bygge opp lokale lag og spelarar på internasjonalt nivå 
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeida ein E-sport strategi for Vestland fylke.  
 
6.3 Pensjon på anbod 
I den økonomiske situasjonen Vestland fylkeskommune er i må ein vurdera alle 
kostnadsreduserande tiltak. I det siste er det igjen etablert fleire aktørar i marknaden for 
tenestepensjon, og Vestland fylkeskommune bør vurdera nærare om det kan væra gunstig for 
fylkeskommunen å konkurranseutsetja tenestepensjonsordninga.  
 
Ei evt. konkurranseutsetjing vil ikkje påverka pensjonsvilkåra for den einskilde arbeidstakar, men 
fylkeskommunen kan få lågare pensjonskostnader og forventa eigenkapitalinnskot i KLP fell bort.  
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å vurdera konkurranseutsetting av tenestepensjonen i 
Vestland fylkeskommune.   
 
6.4  Reklamefinansiert kollektivtransport 
Sogn & Fjordane fylkeskommune har pr i dag akseptert reklame i båt- og ferjetenestene. Hordaland 
fylkeskommune har tidlegare sagt nei til reklame i kollektivsektoren. I den økonomiske situasjonen 
Vestland fylkeskommune er i må ein vurdera alle inntektspotensiale, - også potensiale for inntekter 
frå reklame i buss-, båt- og ferjetransporten. Tidlegare utgreiingar i Hordaland har synt at 
fylkeskommunen kunne henta årlege inntekter på fleire titalsmillionar kroner på eit slikt tiltak. 
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremja ei politisk sak om inntektspotensialet knytt til reklame i 
kollektivsektoren.  
 
6.5 Opne vidaregåande skular 
Skulebygga i Vestland fylkeskommunen er i dag lite tilgjengeleg for elevar og frivillig sektor utanom 
skuletid. At bygg som er i eiget til fylkeskommunen ikkje blir brukt meir av elevane er synd. Det er 
ønskeleg at alle nye skulebygg i Vestland skal byggast etter open skule prinsippet. Dette går ut på at 
elevane ved hjelp av skulekort får tilgang til å ta i bruk lokala til skulen utanom skuletid. På denne 
måten får elevane moglegheit til å nytta skulearealet til å gjera skulearbeid saman. Dette blir i dag 
praktisert på Amalie Skram vgs. Ein tilsvarande modell med personlege tilgangskort som blir 
praktisert på Amalie Skram vgs burde overførast til dei andre skulane i vestland fylkeskommune. I 
tillegg sit vi på verdifulle fasilitetar som frivillig sektor kan nytta på kvelds- og helgetid.  
 
Framlegg til vedtak; 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å  leggje fram politisk sak med strategiar for korleis vestland 
fylkeskommune som skuleeigar kan gjere skulebygga meir tilgjengeleg for elevane og frivillig sektor 
utanom skuletid. 
 
6.6 Manger folkehøhskule 
Manger folkehøgskule er ein viktig bidragsyter til det svært aktive musikkmiljøet i Alver kommune og 
i heile Vestland. Det er god søknad til skulen. Folkehøgskular er i dag i hovudsak finansiert ved 
statlege drifts- og investeringsmidlar, men over tid har det vore usikkerhet i høve framtidig 
driftsmodell og eigarskap til skulen. Dette er ikkje positiv for vidareutvikling av tilbodet.   



 

 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremja ei politisk sak om mogeleg utviklingspotensiale for Manger 
folkehøgskule basert på statlege tilskot og samarbeid med Alver kommune.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 
Vi legg fram følgjande : 

 Flytte 2 MNOK fra Klimaplan til Plastopprydding søkbar pott (som da blir på 3,0 MNOK i 
staden for 1,0 MNOK). Plastrydding er i tråd med vårt fylkesvalgprogram. Pengane går da til 
direkte opprydding saman med kommunane. 
 

 Dele ekstrabevilgning på 1,3 MNOK som koalisjonen foreslår til 'Statsråd Lemkuhl'  med 
ordninga for Fartøyvern Vestland som får tilført 0,3 MNOK av dei 1,3 MNOK. Viktig signal å 
sende overfor Fartøyvernforeninga og vidare i tråd med fylket si styrking på fartøyvernfeltet. 
 

 Jakob Sande senteret får 0,4 MNOK i staden for 0,2 MNOK. Tek ned 0,2 MNOK fra 
Olympiatoppen som då får 0,8 MNOK. Jakob Sande er ein sentral kunstnar i Vestland.  Eit 
senter kan dermed snart bli ein realitet i samarbeid med Fjaler kommune.» 

 
Avrøysting 
 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB) og fall. 
Søviknes sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Bjørkly sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 
Innstillinga fekk 10 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, V) og vart vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 

fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 

1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  
Motpost avskrivingar              1 000 000  



 

Netto driftsresultat                  466 997  
 

Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  



 

Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 

Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 
  2020 

Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   



 

SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 
 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, SV, KrF og V fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Verbalpunkt: 
 

 Utval Tekst 
 Generelt  

1 Nytt 
framlegg 

Fylkeskommunen vil legge til rette for rekruttering av menneske med nedsett 
funksjonsevne og «hol» i CV. 
 

2 Nytt 
framlegg 

Vestland Fylkeskommune skal som hovudregel berre lyse ut heile og faste 
stillingar.  
 
 

3 Nytt 
framlegg 

Overnattingar i samband med møte i fylkestinget skal vere på hotell der dei 
tilsette har tariffavtale.  
 

4 Nytt 
framlegg 

Vestland Fylkeskommune skal stille seriøsitetskrav ved alle offentlege anbod, 
mellom anna krav om lærlingar, faste tilsette og faglært arbeidskraft.  
 

5 Nytt 
framlegg 

Vestland fylkeskommune skal nytte trevirke så langt det er teknisk mogleg i sine 
byggeprosjekt. 

  
Kultur, idrett og integrering (KULII) 

6 Frå FU si 
tilråding 

Kystpilegrimsleia:  Løyvinga på 600.000 vert fordelt likt på dei regionale 
pilegrimssentera i Bergen og Selje/Stad, under føresetnad av lokale 
finansieringsbidrag på minimum same beløp frå dei to kommunane i 2020.   
 



 

7 Frå FU si 
tilråding 

Bokbåten:  Møre og Romsdal fylkeskommune har sagt opp avtalen med 
Bokbåten. Samarbeidspartia er einig om at ein ønskjer å vidareføre bokbåten for 
2020, og ber om ei sak der pris og formalitetar blir klargjort.   Løyvinga for 
Bokbåten ligg til bibliotektenesta, og blir ikkje omdisponert til anna bruk før denne 
saka er behandla. 
 

8 Nytt 
framlegg 

Vidaregåande skular og idrettsfasilitetar i Vestland fylke bør vere gratis for 
frivilligheita knytt til born og unge.  Fylkestinget ber rådmannen utarbeide ei sak 
om kostnad og reglement for utleige av fylkeskommunale bygg og anlegg. 

  
Næring, naturressursar og innovasjon (NNI) 

9 Frå FU si 
tilråding 

Kommunale næringsfond:  Løyvinga skal gå til dei kommunane i SF som 
tidlegare var omfatta av ordninga og som ikkje er slegne saman med andre 
kommunar.  Fylkestinget ber rådmannen utarbeide ei sak om ny modell for 
tildeling i heile Vestland frå og med 2021.  
 

  
Opplæring og kommunikasjon 

10 Frå FU si 
tilråding 

Vaksine: Fylkestinget set av midlar til vaksinar til alle elevar i Vestland, med 
føresetnad om at kommunane dekkjer halve kostnaden. 
 

11 Frå FU si 
tilråding 

Rubbestadneset: Vi konstaterer at utviklinga av pilotprosjektet på 
Bømlo/Rubbestadneset vert gjennomført som planlagt. Ber om ei sak som viser 
korleis vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane 
og næringslivet kan gjerast. 
 

12 Frå FU si 
tilråding 

Langhaugen: Spørsmål om rehabilitering og en eventuell utviding av 
musikktilbodet på Langhaugen vgs skal være en del av den planlagde 
gjennomgangen av investeringsbudsjettet første halvdel av 2020.  
 

13 Frå FU si 
tilråding 

Skolefrukost: Gjeld heile Vestland, med implementering i Sogn og Fjordane frå 
nytt skuleår. 
 

14 Frå FU si 
tilråding 

Skulepsykologar: Fylkestinget føreset at psykologane skal vere eit 
lågterskeltilbod til elevane og gje behandling.  Rådmannen kjem attende til 
fylkestinget med ei sak om korleis tilbodet kan vidareutviklast i tråd med 
føringane i dette budsjettet og i samarbeid med dei kommunale helsetenestene. 
 

15 Frå FU si 
tilråding 

Elev-pc – eigedel vert sett til kr 2 000,- og gjeld for heile Vestland. 
 
 

16 Frå FU si 
tilråding 

Prosentvis ramme nedtrekk SFFK vert fjerna.  Fylkestinget vi kome attende til 
harmonisering mellom dei ulike skulane i fylket i budsjett 2021, forutsett at 
arbeidet med Mål- og Strategiplanen er ferdig og kan leggast til grunn. 
 

17 Frå FU si 
tilråding 

IB-tilbodet i Bergen og ved UWC i Fjaler skal vidareførast som ei permanent 
ordning. 
 
 

18 Nytt 
framlegg 

Elevane sitt skulemiljø og trivsel er ein avgjerande faktor for om elevane 
gjennomfører opplæringa.  Ressursar knytt til skulane sitt psykososiale miljø, 
mellom anna miljøkoordinator og andre førebyggande tiltak, har vore viktige i 
arbeidet med elevane sitt skulemiljø.  Fylkestinget føreset at ordningane med 
miljøkoordinatorane på skulane i Sogn og Fjordane og liknande tiltak på skulane i 
Hordaland vert vidareført.  Fylkestinget vil i løpet av perioden be om ei felles 
løysing for skulane i Vestland, og vil sjå dette i samanheng med andre elevretta 
tiltak på skulemiljø, tiltak for hybelbuarar og skulepsykologordninga. 
 



 

19 Nytt 
framlegg 

Nye vidaregåande skular skal følge open skule-prinsippet, slik som t.d. ved 
Amalie Skram VGS.  Elevar skal kunne nytte skulane etter skuletid ved bruk av 
adgangskort e.l.  Fylkestinget ber rådmannen utarbeide sak om korleis dette kan 
gjennomførast på alle dei vidaregåande skulane. 
 

20 Nytt 
framlegg 

Skulen skal vere ein stad kor elevane får lære om demokrati og medråderett. 
Difor bør ungdomsorganisasjonar som politiske ungdomsparti, politiske 
interesseorganisasjonar, eller andre organisasjonar som utgangspunkt ha rett til 
å stå på stands og liknande på dei vidaregåande skulane i Vestland.  Fylkestinget 
ber fylkesdirektøren utarbeide felles retningsliner for dei vidaregåande skulane 
knytt til ungdomsorganisasjonar som ynskjer å besøke skulane. 
 

21 Nytt 
framlegg 

Det skal arbeidast for eit tettare samarbeid mellom vidaregåande opplæring, 
næringsliv og kommunane etter modell frå mellom anna Årdal og Bømlo. 
 

22 Nytt 
framlegg 

Produksjonsskule er eit viktig tilbod for å få ungdomar som av ulike grunnar har 
slutta i vidaregåande opplæring tilbake i framtidsbyggjande aktivitet. Vestland 
fylkeskommune har to produksjonsskular. Desse må verte betre kjent slik at dei 
vert eit reelt alternativ for ungdomar i heile Vestland. Fylkeskommunen skal jobbe 
opp mot sentrale myndigheiter for å sikre varig statleg medfinansiering.   

  
 
 
Samferdsle og mobilitet (SAMMO) 

23 Frå FU si 
tilråding 

Austevoll:  ber om ei sak som drøftar korleis prisane på hurtigbåtsambanda i 
Vestland kan harmoniserast. 
 

24 Frå FU si 
tilråding – 

endra 
tekst i 
raudt. 

Fylkestinget føreset at midlane frå bompengeforliket og den framforhandla 
byvekstavtalen skal gje ei monaleg reduksjon i prisane på kollektivtrafikken i 
Bergen, og at vi får ei frekvens på Bybanen på 4 minutt i rush. Vidare føreset 
fylkestinget at Bybanen får fleire avgangar som er tilpassa dei første og siste 
flygingane til og frå Flesland, og fleire bussavgangar i Bergensområdet. 
Fylkesrådmannen vert bedt om å legge fram ei sak når avtalen er klare. 
 

25 Frå FU si 
tilråding 

Jondal-Tørvikbygd.  Fylkestinget ber om ei sak som utgreier kostnader m.v. knytt 
til ekstra avgangar sommarstid.  Eventuell finansiering vert å kome attende til i 
samband med 1. tertialrapport.   
 

26 Frå FU si 
tilråding 

Frå 2019 blei det det gjort endringar i familierabatt "Ein vaksen reisande kan ta 
med seg inntil fire barn frå 6 til og med 17 år gratis på laurdagar, søndagar og 
offentlege fridagar.» Intensjonen i endringane var at dette også skulle gjelde 
reisande med student og honnørbillett/periodekort. Vi ber Skyss innføre 
familiebillett lik dagens, også for student og honnør.  
 

27 Frå FU si 
tilråding 

I budsjettdokument 8/19 går det fram at det har vore ei auke i flyreiser og at ein 
forventar at desse vil auke i åra framover. I 2020 vil flyreise utgjere brorparten av 
klimagassutsleppa frå eiga verksemd. Fleirtalet vil redusere talet på flyreiser og 
vil be om at det vert ført oversikt over talet på flyreiser på ein slik måte at ein kan 
følgje med på om det i 2020 er ein reell nedgang i flyreiser. Ein del av flyreisene 
vil kunne erstattast med videokonferansar og slik representere ei innsparing på 
budsjettet. 
 

28 Frå FU si 
tilråding 

Fleirtalspartia vil oppretthalde servicelinja i Bergen, og har lagt inn igjen 1,2 mill til 
å vidareføre denne i 2020. Fleirtalspartia er likevel samde om at potensialet for 
servicelinja ikkje fullt ut er nytta og vil at ein i 2020 inviterer Bergen kommune til 
ein idedugnad/workshop med mål om å komme fram til eit betre tilbod for dei som 
i dag nyttar servicelinja. Ein kan sjå for seg at servicelinja i Bergen sentrum vert 
vidareført som eit breiare tilbod retta mot fleire reisande. Det er i dag eit relativt 
dårleg busstilbod i sentrumskjernen i Bergen, spesielt i område Nordnes og 
Høyden. Eit forslag er å gjere servicelinja om til ein ringbuss slik at ein kan nå 



 

fleire ordinære busspassasjerar og slik få fleire reisande. Ein slik ringbuss kan 
også sjå til konseptet «travel like the locals», der ein med det ordinære offentlege 
busstilbodet rettar seg mot turistar. Dagens servicelinje i Bergen sentrum går i 
dag forbi ei rekke sentrale og attraktive turistmål. «Travel like the locals» har vist 
seg å vere ein suksess i det nye berekraftige reiselivet, og det å tilby det 
offentlege busstilbodet til turistar i Bergen kan vere ein vinn-vinn situasjon. Ein 
opprettheld servicelinja, ein får fleire reisande, fleire inntekter og betre busstilbod 
i sentrumskjerna. For servicelinja i bydelane i Bergen bør ein sjå til konseptet 
«Hent meg» som kjem frå Sauda, og som vert prøvd ut i Odda.  
 

29 Frå FU si 
tilråding 

TT-brukarar, arbeidsreiser. 
Forskrift for TT-ordninga for Vestland fylke blir samordna / endra slik at 
arbeidsreiser ikkje vert utelukka. Jfr. informasjon om TT-ordninga på 
helsenorge.no og sfj.no sine sider:  

TT-ordninga er i utgangspunktet eit tilbod om fritidsreiser, men kan 
nyttast til alle typar reiser med unntak av: 
 reiser som blir betalt av trygdekontor. Eigendel ved slike reiser skal 

transportbrukar betale sjølv på lik line med andre som reiser for 
trygda si rekning 

 reiser til og frå skule 
 andre reiser betalt av det offentlege 

  
Det vert gjort ein gjennomgang av bruken av TT-kort for arbeidsreiser, der dei 
som er heilt avhengige av ordninga for å kome på arbeid, får halde fram med å 
bruke ho. 
  
Kostnaden blir dekka innanfor det statlege tilskotet til ordninga. 
 

30 Frå FU si 
tilråding 

Det skal utgreiast moglegheiter og innsparingspotensiale i å innføre 
bestillingsruter for ruter med lite belegg.   
 

31 Frå FU si 
tilråding 

Dersom løyvinga til nye stillingar som følgje av oppgåveoverføring frå SVV ikkje 
vert nytta fullt ut grunna manglande årsverknad skal eventuelle frigjorte midlar 
disponerast politisk. 
 

32 Nytt 
framlegg 

Tryggleik for at kollektivreisa heng saman med gode korrespondansar, er svært 
viktig for at ein skal velje å reise kollektivt. Særleg over lengre avstandar. 
Fylkestinget ber derfor om ein gjennomgang på 
- kvar det er korrespondanse 
- kvar det med enkle midlar er mogeleg å få til korrespondanse 
 
Skyss/Kringom må snarast sikre at alle korrespondansar blir merkte på dei 
kanalane der dei reisande planlegg reiserute og kjøper billettar. 
 

33 Nytt 
framlegg 

I NTP ligg det inne viktige fiskerihamner i både Bremanger og på Bømlo. For 
økonomiplanen 2021 og framover vil fylkestinget derfor sette av midlar til 
investering til fiskerihamner. 
 

34 Nytt 
framlegg 

God tilgang til høghastighets-breiband og 100% mobildekking er påkravd 
infrastruktur for busetnad og næringsliv. Fylkestinget ber om ei sak med oversikt 
over kva stader som ikkje har fått god breibands- og mobildekking, og ein plan for 
korleis vi kan få det til. 
 

35 Nytt 
framlegg 

Fylkestinget syner til vedtak i Fylkestinget i Sogn og Fjordane ber om å få 
utgreidd flytting av snøggbåt-stogg frå Krakhella til Hardbakke i Solund.  Vidare 
ber ein om å få vurdert moglegheitene for ny snøggbåtstogg på Fitjar. 
 

36 Nytt 
framlegg 

Ved utvikling av kollektivsatsinga skal det takast høgde for å innlemme 
bysykkelordninga i reiseprodukta til Vestland fylkeskommune.  
 



 

37 Nytt 
framlegg 

Fylkestinget ber om ei opptrapping av utskifting av fossile VLFK køyretøy til 
nullutsleppskøyretøy slik at fylkeskommunen oppnår målet om 5,6% 
klimagassreduksjon for VLFK køyretøy kvart år i staden for kvart tredje år. 

  
Tannhelse 

38 Nytt 
framlegg 

Fylkestinget ber om ei sak der tannbehandling for prioriterte grupper med lang 
reiseveg til næraste offentlege tannklinikk vert vurdert.» 
 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativt budsjettframlegg 
 
Driftsbudsjett 

 
Tiltak  
  
Opplæring og kompetanse  
Prosentvis nedtrekk ramme skoler 5600000 
Prosentvis nedtrekk ramme tilpasset opplæring 800000 
Informasjonsarbeid om vaksiner 500000 
Tilbud toppidrettsutøvere 1000000 
Fagskole utdanning 1500000 
Miljøkoordinatorer/arbeidslivkoordinatorer  10000000 
Sommerskole 300000 
VilVite 500000 
Etter- og videreutdanning av lærere  5000000 
Pitstop 2000000 

  
Samferdsel og mobilitet   
Veivedlikehold  45000000 
Arbeidsreiser TT brukere 4000000 
Servicelinjen i Bergen 1200000 
Studentkort til alle fulltidsstudenter  1500000 
Tilskudd til ladestasjoner langs fylkesvei 2400000 
Nordhordlandsbåten 2000000 

  
Kultur, idrett og integrering   
Fyllingsdalen teater  200000 
Det vestnorske teater  1000000 
Det Akademiske Kvarter 200000 
Bergen bymuseum 500000 
Dagsturhytter Hordaland  2000000 
Stifting av den norske bokbyen  250000 
Jacob Sande-Senteret 200000 
KODE  500000 

  
Innovasjon og næringsutvikling   



 

Plastrydding/miljøtiltak søkbar pott  2000000 

  
SUM  90150000 

 
Saldering  
  
Økt skatteinngang 8000000 

  
Opplæring og kompetanse   
Skolesekker 1200000 
Restmidler 2000000 
Skoleskipet Gann 500000 
Nedtrekk administrasjon  4000000 

  
Samferdsel og mobilitet   
Bruke MGO istedenfor biodiesel på ferge  13000000 
Bybussen Førde-Florø økning takst 500000 
Harmonisere ungdomskort (20 til 19) 5000000 
Reklame inntekter 10000000 
Øke prisen på enkelt billetter fra 39,- til 40,-  7200000 
Inntektspotensialet, effektivisering av ruter 3000000 
Reduksjon i administrasjon kolletiveininga  1000000 
Reduksjon administrasjon i Skyss 2000000 
Reduksjon tjenestekjøp samferdsel/Skyss 2000000 
Økt antall kollektivreisende 5000000 
Øke pris på månedskort for voksne fra 810,- til 820,- og 
tilsv. for andre månedskort 10000000 

  
Kultur, idrett og integrering   
Bokbåten 1500000 
Utsetter oppstart: Nyskapende aktivitetsarena 500000 

  
Innovasjon og næringsutvikling   
  
Organisasasjon og økonomi  
Reduksjon i midlar til attføring og omstilling 3000000 
Produksjonsmidler til helse-, klimaarbeid 1000000 
Redusert brukt av konsulenttjenester  8000000 
Politisk rådgiver utgår  750000 
Redusert tjenestekjøp 1000000 

  
SUM 82150000 

 
Verbalpunkt 

 

(1) Verbal: Produksjonsskolene blir tilgjengelige for elever i hele nye Vestland fylke.  



 

 
(2) Verbal: Gjennomgang av virkemiddler for frafall i den videregående skolen for å 

sikre at vi bruker midlene på de tiltakene som har størst effekt.  
 

(3) Verbal: Vurdere reetablering av den fylkeskommunale bussruter mellom tidligere 
Hordaland og Sogn og Fjordane.  
 

(4) Verbal: Sikre god kommunikasjon mellom fylkeskommunen og kommuner i 
forbindelse med planprosesser.  
 

(5) Verbal: Legge til rette for at privatskoler kan kjøpe tjenester fra fylkeskommunen 
knyttet til for eksempel fagdager.  
 

(6) Verbal:  Frem til neste periode bør man vurdere å kutte antall representanter i FT 
Vestland.  
 

(7) Verbal:  Gjennomgang for å få flere til å reise kollektiv (turister, effektivisering, 
fleksible løsninger i distriktet, riktig avgangstider, osv) 
 

(8) Verbal:  I dialog med kommunene finne innovative løsninger ihh biblioteksløsninger 
 

(9) Verbal:  Utarbeiders kriteria for støtte til kulturelle formål mm. 
 

(10) Verbal:  Vurdere å flytte kompetansesenter tannhelse til SF. 
 

(11) Verbal:  Legge til rette for sommerskole i dagens Sogn og Fjordane.  
 

(12) Verbal:  Vurdere økt bruk av OPS ved bygging av videregående skoler i Vestland.  
 

(13) Verbal:  Legge til rette for en felles digital plattform for skolene i Vestland.  
 

(14) Verbal: Utsetter nyskapende arena til 2021. Deretter må behovet for prosjektet 
gjennomgåes.  
 

(15) Verbal: I forbindelse med reduksjon av takster i Bergensregionen bør en egen 
sentrumstakst i Bergen vurderes 
 

(16) Verbal: For å sikre at barnefamilier velger og kan velge å reise kollektivt bør det 
vurderes å gjeninnføre ordningen med at et barn reiser gratis i følge med 
voksen.» 

 
Sigbjørn Framnes (FRP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Premissar 
Fremskrittspartiet legg med dette fram alternativt Budsjett 2020 / Økonomiplan 2020-23 for Vestland 
fylkeskommune. Budsjettframlegget tek utgangspunkt i prosjektleiars samla budsjettdokument sendt 
ut til Finansutvalet sitt møte 26.11.19. Der FrP har endringsframlegg i høve prosjektleiars 
budsjettdokument er dette kommentert nærare under.  
 
 
2. Overordna perspektiv 
Vestland fylkeskommune står overfor store økonomiske utfordringar etter samanslåinga av 
Hordaland og Sogn & Fjordane. Hovudutfordringa skuldast auka kostnader til ferjedrift pga nye 
miljøkrav, men den nye fylkeskommunen kjem også noko dårlegare ut av inntektssystemet enn dei 
to gamle fylkeskommunane gjorde kvar for seg. Den økonomiske stoda til Vestland fylkeskommune 
er ytterlegare svekka av at Sogn & Fjordane fylkesting overførte milliardverdiar i Sogn og Fjordane 
Energi (SFE) til kommunane før samanslåinga. I sum svekkjer dette den nye fylkeskommunens 
evne til å levere tenester til innbyggjarane i Vestland.  



 

 
Prosjektleiar har i sitt budsjettframlegg lagt opp til at fylkeskommunen må betra balansen mellom 
inntekter og utgifter med 100 mill kr pr år i økonomiplanperioden. Dette er ei krevjande oppgåve som 
krev evne og vilje til tydeleg politisk prioritering.  
 
FrP legg til grunn at alle verkemiddel må vurderast for i sikra Vestland fylkeskommune ein sunn 
driftsøkonomi i framtida, men vil særleg peika på følgjande område;  
 

 Endra arbeidsmetodikk, effektivisering, digitalisering 
 Lovfesta oppgåver vs ikkje lovpålagte oppgåver 
 Tenestestruktur og harmonisering av tenester 
 Utnytta inntektspotensialet i den fylkeskommunale verksemda 
 Vurdera kostnadsnivå og realiseringstidspunkt for investeringsprosjekt 
 Konkurranse i tenesteproduksjonen 
 Effektiv innkjøpsstrategi 
 Sal av eigedom og eigedelar fylkekommunen ikkje nyttar i 

tenesteproduksjonen 
 Gjennomgang av alle tilskotsordningar 

 
Som tenesteprodusent er fylkeskommunen også ei arbeidsintensiv verksemd. Å kutta 4-500 mill kr i 
drifta vil difor ikkje kunne skje utan reduksjon i samla årsverk i den fylkeskommunale 
organisasjonen. Ved samanslåing av to store organisasjonar ligg det alltid eit potensiale for å ta ut 
stordriftsfordelar, fjerna dobbeltarbeid, vidareføra beste praksis, implementera ny arbeidsmetodikk 
og nye IT-system. Dette potensialet må realiserast om ein skal lukkast i å styrkja fylkesøkonomien i 
valperioden.  
 
FrP legg derfor til grunn at det bør etablerast eit solid 3-partssamarbeid mellom politikk, 
administrasjon og  tillitsvalde for å handtera ein naudsynt nedbemanningsprosess. Erfaring frå 
liknande prosessar i offentleg sektor syner at ønska effekt i stor grad kan realiserast gjennom 
naturleg avgang, intern omplassering, stillingsbank, seniortiltak osv. FrP vil difor oppmoda 
prosjektleiar, i samarbeid med politisk nivå og tillitsvalde, til å etablera tydelege køyrereglar, mål og 
rapporteringsrutinar for ein slik prosess. Prosessen bør leiast av fylkesrådmannen, og sjå 
organisasjonen på tvers av sektorane.  
 
FrP vil vidare leggja følgjande prinsipp til grunn i arbeidet med å betra den fylkeskommunale 
økonomien;  
 

 I størst mogeleg grad skjerma tenestetilbodet til den einskilde innbyggjar – ta kutt i administrasjon framfor den ytre 
tenesteproduksjonen 

 Prioritere hovudoppgåvene fylkesveg, kollektiv og vidaregåande skule framfor andre oppgåver 
 

3. Driftsbudsjett 
FrP sine omprioriteringar i driftsbudsjettet kjem fram av tabellen under. Vi har i stor grad nytta 
prosjektleiar sine tiltakslister, og har i sum frigjort midlar til ei heilt naudsynt satsing på 
fylkesvegnettet. Vi gjer også mindre endringar på dei andre sektorane. Nokre tiltak er nærare 
kommentert under. 

 

Sektor 
Endring 

(1000 kr) 
    

Innovasjon og næringsutvikling   
Tilskudd Pit Stop - bekjempe ungt utanforskap 600 
    
Strategisk utvikling og digitalisering   
Reduksjon i midlar til klimaarbeid -500 
Reduksjon i midlar til folkehelsearbeid -500 
    



 

Organisasjon og økonomi   
Reduksjon i midlar til attføring og omstilling -3000 
    
Kultur, idrett og inkludering   
Tilskot Sentralbadet scenekunsthus -5000 
Distriktsmusikarordninga (halvårseffekt) -2000 
Bokbåten opprettholdes - dekker hele Vestland 0 
Fyllingsdalan Teater 300 
Kulturminne - fatøyvern (istandsetting/vedlikehold) 1000 
    
Opplæring og kompetanse   
Teknisk utstyr/maskiner yrkesfag - kan 
overføresinvesteringsbudsjett 10000 
Psykisk helse (psykologteamet) 5000 
Meningokokkvaksine til elevar i heile Vestland 4200 
Hardanger produksjonsskule avvikles (halvårseffekt) -2900 
    
Mobilitet og kollektiv   
Reduksjon i administrasjonen, kollektiveininga -1000 
Reduksjon tenestegjøp, kollektiveininga -2000 
Harmonisering av rabattordning, student -1000 
Forseinka elektrifisering ferje (ordinær diesel MGO vs biodiesel) -13000 
Erstatte biodiesel med autodiesel, buss -13000 
Auka kontrollar 10000 
Auka inntekt kollektiv, ref. auka kontrollaktivitet -10000 
Reklame kollektiv -40000 
Vidareføra arbeidsreiser VTA-tilsette, TT-brukarar 8000 
Vidareføra Servicelinje Bergen 1200 
Ekstra sommerferge Jondal-Tørvikbygd i 2020 8000 
    
Infrastruktur og veg   
Vedlikehold / auka dekkeleging fylkesveg 30000 
Mindre utbetringstiltak fylkesvei / trygg skuleveg 15000 
    
Mindreforbruk i høve prosjektleiars framlegg -600 

 
3.1 Infrastruktur og veg 
Vestland fylkeskommune har eit stort vedlikehaldsetterslep på fylkesvegnettet, inkludert tunnelar, 
bruer og kaiar. Dette etterslepet vil diverre auka i åra som kjem. Budsjettposten til dekkelegging på 
fylkesvegnettet er t.d. historisk låg i prosjektleiaren sitt framlegg med ca 80 mill kr i 2020 mot 170 
mill kr i 2019 – dvs meir enn ei halvering. FrP har funne rom for ein auke på 30 mill kr til 
dekkelegging og vedlikehald – tilsvarande ca 45 km ekstra reasfaltering av fylkesveg. I tillegg er det 
satt av 15 mill kr ekstra til mindre utbetringstiltak og trygg skuleveg. Begge tiltak finansiert over 
driftsbudsjettet.  
 
FrP meiner også at Vestland fylkeskommune i samband med avvikling av SAMS-vegadministrasjon 
frå 01.01.20 bør utarbeida ein ny strategi for fylkeskommunen som vegeigar, og fremjar difor eit eige 
verbalforslag på dette (sjå under). Målsettinga for dette arbeidet er å få meir veg for pengane 
gjennom enklare løysingar, dispensasjonar frå vegnormalane, samarbeid med kommunar og 
næringsliv m.m.  



 

 
3.2 Kollektiv og mobilitet 
På kollektivområdet avventar FrP det tillyste arbeidet med harmonisering av takstregimet i heile 
fylket. I dette arbeidet må ein sjå det store biletet både i høve tilbodsstruktur i Bergensområdet og i 
distrikta, frekvens vs pris, krav til miløteknologi osv.  
 
I høve verknaden av bompengeforliket i regjeringa og ny Byvekstavtale for Bergensregionen vil FrP 
prioritere kutt i bompengar i ytre bomring i Bergen, og auka rutetilbod i kollektivsektoren framfor 
takstreduksjonar.  
 
Vi fremjar også to tiltak for å auka inntektene i kollektivsektoren;  
 

 Reklame på buss, båt og ferje – dette kan gje ekstra inntekter på fleire titalsmillionar 
kroner til kollektivsatsinga i fylket (sjå eige verbalframlegg). Dette tiltaket vil ikkje gje full 
effekt i 2020, men vi har lagt inn 40 mill kr for å synleggjera potensialet i å utnytta dette 
inntektspotensialet.  

 Oppretthalda eit høgt kontrollnivå mot sniking på buss og bane – auka betalingsprosent 
gjev betra økonomi i kollektivsektoren. 

 
Vi opprettheld også transporttilbodet til arbeidstakarar som er tilsett i ASVO-verksemdene i ordninga 
med Varig Tilrettelagt Arbeid (VTA-plassar), samt servicelinja for eldre og funksjonshemma i 
Bergen. Dette er tenestetilbod som er heilt avgjerande for livskvaliteten til desse innbyggjarane.  
 
FrP har lagt inn 8 mill kr til ei ekstra sommarferge i sambandet Jondal – Tørvikbygd i Hardanger.  
 
3.3 Opplæring og kompetanse 
FrP vidarefører satsinga på yrkesfag, og set av 10 mill kr ekstra til nytt utsyr/maksiner i 
vidaregåande skule. Denne posten kan overførast til investering knytt til større maskiner/utstyr. 
 
Psykolog temaet i vidaregåande skule i Hordaland har hatt ein krevjande start, og prosjektleiaren 
har fremja forslag om å avvikle dette då tilbodet er eit kommunalt ansvar. Samstundes har Sogn & 
Fjordane hatt ei ordning med miljøkoordinatorar (7 årsverk) i sine vidaregåande skular med gode 
resultat. FrP meiner vi som skuleeigar har eit klårt ansvar for psykisk helse og trivsel for våre elevar, 
og vil be om at ein evaluerer dei to ordningane med sikte på best mogeleg harmonisert tilbod i alle 
våre vidaregåande skular. I påvente av evalueringa vert budsjettposten til psykologteamet i 
Hordaland ført vidare.  
 
FrP vidarefører også løyvinga til meningokokkvaksine for alle elevar i vidaregåande skule i heile 
Vestland, og legg til grunn at løyvinga kan reduserast i løpet av økonomiplanperioden då det etter 
kvart berre vil være it årskull som treng vaksinen pr år.  
 
FrP har vore kritisk til etablering av Produksjonsskulen i Haradanger grunna høge kostnader og lågt 
elevgrunnlag. Vi gjer difor framlegg om å avvikle dette tiltaket med halvårsverknad i 2020.  
 
3.4 Kultur, idrett og inkludering 
På denne sektoren gjer FrP mindre endringar. Vi kan ikkje sjå at Vestland fylkeskommune har 
økonomiske musklar til å ta del i prosjektet Sentralbadet scenekunsthus, og tek ut løyvinga på 5 mill 
kr. Vi avviklar også ordninga med distriktsmusikarar, og aukar tilskotet til Fyllingsdalen Teater og 
fartøyvern.  
 
4. Investeringsbudsjett 
FrP syner til den varsla gjennomgangen av investeringsbudsjettet i 1.halvår 2020, og vil komma 
attende til eventuelle konkrete omprioriteringar då. For å betra økonomien i Vestland 
fylkeskommune vil det bli naudsynt å vurdere både kostnadsnivå i einskildprosjekt, utsetja prosjekt 
og ta ut prosjekt. 
 
Vi syner imidlertid til tiltak Fv. 7 Øystese-Ålvik-Granvin som vi forstår er klår til realisering i 2020. 
Midlane skal nyttast til mindre breiddeutbetringar på strekkja for å letta avvikling av trafikken når E16 
Bergen-Voss er stengt, og redusera behovet for kolonnekøyring. FrP flyttar difor denne investeringa 
til perioden 2020-22.   



 

 
5. Økonomiplan 2020-23 
FrP syner til generell omtale av utfordringane i driftsbudsjettet ovanfor, og vil følgja opp arbeidet 
med økonomiplanperioden slik skissert av prosjektleiar i tidlegare notat til 
Fellesnemnda/Finansutvalet.  
 
6. Verbalforslag 
Nedanfor følgjer verbalforslag som FrP ynskjer separat votering over under handsaminga av 
Budsjett 2020 / Økonomiplan 2020-23 i fylkestinget. 
  
6.1 Meir veg for pengane 
Frå 01.01.20 vert SAMS-vegadministrasjon avvikla, og fylkeskommunen får fullt ansvar for 
fylkesvegnettet. Dette gjev høve til å utarbeida ein ny og samla strategi for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Over tid har ein t.d. diskutert korleis vi kan få meir veg for 
pengane knytt til t.d. dispensasjonar frå vegnnormalane, mindre utbetringsprosjekt for betre 
framkome, enklare gang/sykkelvegutbygging, samarbeid/spleiselag med kommunane og private 
osv. I 2020 bør ein difor politisk ta stilling til korleis Vestland fylkeskommune skal forvalte 
fylkesvegane i åra som kjem.  
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber administrasjonen leggje fram politisk sak med strategiar for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Målsettinga med arbeidet er auka fleksibilitet og meir 
fylkesveg for pengane.   

 
6.2  E-sport strategi for Vestland fylke 
E-sport er verdas raskast voksande sport, og Vestland fylke har gode føresetnader for å ta ein 
nasjonal og internasjonal posisjon. E-sport er allereie fag i einskilde vidaregåande skular og fleire 
frivillige E-sport klubbar er etablerte i regionen. Som regional utviklingsaktør bør fylkeskommunen 
difor utarbeide ein eigen strategi i for dataspel og E-sport samarbeid med kommunar og frivillig 
sektor. Ein slik strategi må innehalde klåre mål og verkemiddel for korleis ein betre kan leggja til 
rette for dataspel og e-sport i fylket. I strategien bør det særleg leggjast vekt på; 
Behovet for ytterlegare satsing på e-sport i vidaregåande opplæring 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til meir kunnskap og kompetanse om dataspel og e-sport i 
samfunnet 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering og drift av lokale treningslokalitetar for spelarar 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering av lokale og regionale dataspel miljø, konkurransar, 
turneringar og møteplassar 
Korleis fylkeskommunen kan støtte og bidra til større internasjonale e-sport-arrangement i Vestland 
Kva verkemiddel fylkeskommunen kan bruke i samarbeid med kommunar, organisasjonar, 
næringsliv og eldsjeler for å bygge opp lokale lag og spelarar på internasjonalt nivå 
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeida ein E-sport strategi for Vestland fylke.  
 
6.3 Pensjon på anbod 
I den økonomiske situasjonen Vestland fylkeskommune er i må ein vurdera alle 
kostnadsreduserande tiltak. I det siste er det igjen etablert fleire aktørar i marknaden for 
tenestepensjon, og Vestland fylkeskommune bør vurdera nærare om det kan væra gunstig for 
fylkeskommunen å konkurranseutsetja tenestepensjonsordninga.  
 
Ei evt. konkurranseutsetjing vil ikkje påverka pensjonsvilkåra for den einskilde arbeidstakar, men 
fylkeskommunen kan få lågare pensjonskostnader og forventa eigenkapitalinnskot i KLP fell bort.  
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å vurdera konkurranseutsetting av tenestepensjonen i 
Vestland fylkeskommune.   
 



 

6.4  Reklamefinansiert kollektivtransport 
Sogn & Fjordane fylkeskommune har pr i dag akseptert reklame i båt- og ferjetenestene. Hordaland 
fylkeskommune har tidlegare sagt nei til reklame i kollektivsektoren. I den økonomiske situasjonen 
Vestland fylkeskommune er i må ein vurdera alle inntektspotensiale, - også potensiale for inntekter 
frå reklame i buss-, båt- og ferjetransporten. Tidlegare utgreiingar i Hordaland har synt at 
fylkeskommunen kunne henta årlege inntekter på fleire titalsmillionar kroner på eit slikt tiltak. 
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremja ei politisk sak om inntektspotensialet knytt til reklame i 
kollektivsektoren.  
 
6.5 Opne vidaregåande skular 
Skulebygga i Vestland fylkeskommunen er i dag lite tilgjengeleg for elevar og frivillig sektor utanom 
skuletid. At bygg som er i eiget til fylkeskommunen ikkje blir brukt meir av elevane er synd. Det er 
ønskeleg at alle nye skulebygg i Vestland skal byggast etter open skule prinsippet. Dette går ut på at 
elevane ved hjelp av skulekort får tilgang til å ta i bruk lokala til skulen utanom skuletid. På denne 
måten får elevane moglegheit til å nytta skulearealet til å gjera skulearbeid saman. Dette blir i dag 
praktisert på Amalie Skram vgs. Ein tilsvarande modell med personlege tilgangskort som blir 
praktisert på Amalie Skram vgs burde overførast til dei andre skulane i vestland fylkeskommune. I 
tillegg sit vi på verdifulle fasilitetar som frivillig sektor kan nytta på kvelds- og helgetid.  
 
Framlegg til vedtak; 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å  leggje fram politisk sak med strategiar for korleis vestland 
fylkeskommune som skuleeigar kan gjere skulebygga meir tilgjengeleg for elevane og frivillig sektor 
utanom skuletid. 
 
6.6 Manger folkehøhskule 
Manger folkehøgskule er ein viktig bidragsyter til det svært aktive musikkmiljøet i Alver kommune og 
i heile Vestland. Det er god søknad til skulen. Folkehøgskular er i dag i hovudsak finansiert ved 
statlege drifts- og investeringsmidlar, men over tid har det vore usikkerhet i høve framtidig 
driftsmodell og eigarskap til skulen. Dette er ikkje positiv for vidareutvikling av tilbodet.   
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremja ei politisk sak om mogeleg utviklingspotensiale for Manger 
folkehøgskule basert på statlege tilskot og samarbeid med Alver kommune.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Endringsforslag til fleirtalsinnstillinga i finansutvalet 26.11.2019.  
 
Kultur og naturvern 
 
(Verbal 1) Plastopprydding søkbar pott 3,0 MNOK. Hentar 2,0 MNOK frå posten ‘Klimaplan’. 
Plastrydding er i tråd med vårt fylkesvalgprogram. Pengane går da til direkte opprydding saman med 
kommunane. 
  
(Verbal 2) Styrke Fartøyvern Vestland med 0,3 MNOK. Dele ekstrabevilgning på 1,3 MNOK som 
koalisjonen foreslår til 'Statsråd Lemkuhl'  slik at fartøyvern fårr tilført 0,3 MNOK av desse. Viktig 
signal å sende overfor Fartøyvernforeninga og vidare i tråd med fylket si styrking av fartøyvernfeltet.    
  
(Verbal 3) Jakob Sande senteret får 0,4 MNOK i staden for koalisjonen si løyving på 0,2 MNOK. Tek 
ned 0,2 MNOK fra Olympiatoppen som då får 0,8 MNOK. Jakob Sande er ein sentral kunstnar i 
Vestland. Eit senter kan dermed snart bli ein realitet i samarbeid med Fjaler kommune. 
  
Samferdsle 
 



 

Styrking av budsjettet til vedlikehald av fylkesvegane. Til saman ein auke på 35,0 MNOK. 
Inndekning gjennom følgjande kuttframlegg henta frå fylkesrådmannen sitt arbeidsdokument til 
finansutvalet 13.11.2019: 
 

Mobilitet og kollektiv 
Innsparingstiltak Omtale Effekt Konsekvensvurdering Løyvingsnivå 
Reduksjon i 
administrasjonen, 
kollektiveininga 

Reduksjon i stillingar 
som følgje 
av effektivisering 

-1 
 

Effekten er at ein får ein 
reduksjon i manuelle 
arbeidsoppgåver 
 
 

Administrasjon 
av mobilitet og 
kollektiv 

Reduksjon 
tenestekjøp 
 

Kollektiveininga 
reduserer sine 
innkjøp av 
kollektivfagleg bistand 
og konsulenttenester 

-2 
 

Reduksjonen på dette 
området vert erstatta 
med meir bruk av eigne 
ressursar. 
 

Administrasjon 
av mobilitet og 
kollektiv 
 

Taksttiltak:     
Student 
 

Senke alder på 
periodebillett 
student frå 32 til 30 år. 
Dette er ein 
harmonisering innad i 
Vestland, 
og standardisering av 
rabattordningar 
i høve til nasjonal 
standard 

-1 
 

Ein oppnår ein 
harmonisering. Færre 
årskull har rett på 40% 
rabatt. Denne gruppa 
må kjøpe billett for 
vaksen 

Buss/bybane 
 

Tiltak med 
verknad 
på miljø 
 

Reduksjon gjennom 
å forseinke 
elektrifisering 
ferje Hordaland. 
Overgang biodiesel 
til MGO 
Bruke MGO (fossil 
marin gassolje) 
som drivstoff 
istadenfor biodiesel 
 

-13 
 

Klimakonsekvens for 
2020 vert ein auke i 
CO2 utslepp på 6 600 
tonn. 
 

Ferje 
 

Erstatte biodiesel 
med autodiesel 
 
 

Bruke autodiesel på 
buss som 
alternativ til biodiesel 

-13 
 

Klimakonsekvens for 
2020 vert ein auke i 
CO2 utslepp på 10 500 
tonn. 
 

Buss 
 

Lågare frekvens 
på linjer i 
Bergensområdet: 

    

Reduksjon lågare 
frekvens 
kontraktsområde 
Bergen sentrum 
 
 

Redusert frekvens i 
tilbodet på 
linje 10, 12 og 40. 
Effekten er 
mellom 5 og 6 mill. kr 

-5,5 
 

Vil gje lågare frekvens i 
tilbodet utanom rush og 
i helg. Dette er periodar 
av døgnet med minst 
belegg. Tiltaket vil 
kunne auke belegget på 
andre avgangar, og i 
nokre tilfeller utfordre 
kapasiteteten 

Buss» 
 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 



 

(4) Verbalpunkt: 
Bergen : I samband med bompengeforliket og forplikting til å gjennomføre bompengekutt skal desse 
komme gjennom riving av bomstasjonar i ytre bomring.» 

 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativt budsjettframlegg: 
 
Taldel 
 
Reduksjon 
Post Tiltak Sum Kommentar 
1 Reduksjon politisk 

kapittel 
3.000.000 Løn fylkesordførar 8G ( ca. 800.000) og tilsvarande 

reduksjon (35%) i øvrig politikargodtgjersle. 
2 Effektivisering 

administrasjon 1% 
drift 

88.500.000 Totalt driftsbudsjett er 8. 866.636.000. Ved 
fylkessamanslåing og nye IKT-løysingar, bør 
administrative oppgåver kunne gjerast enklare og 
rimelegegare. 

3 Rehabilitering 
istadenfor nytt 
fylkesbygg 

38.500.000 Innsparte årlege renter og avdrag = 6,5 % årleg 
innsparing av 700 mill. (forskjell mellom nybygg 1,1 
milliard og rehabilitering inntil 400 mill.) 

4 Nullutsleppstiltak 
ferjedrift 

370.000.000 Underskotet skal fullt ut finansierast av staten 
gjennom full kompensasjon av nullutsleppstiltaka på 
ferjedrift i Vestland. 

5 Sum 500.000.000  
 
Auke 
Post Tiltak Sum Kommentar 
1 Styrk tiltak for å aktivisere ungdom politisk 

i Vestland 
3.000.000 Prioritering i Fylkesutval for 

ungdom 
2 Styrke velferdstilbodet i Vestland 88.500.000  
2.1 Styrke vidaregåande skular. 55.000.000 Prioritering i Hovedutval for 

opplæring og kompetanse 
2.2 Styrke tannhelesetenesten, herunder 

tannhelsebuss i Vestland 
15.000.000 Prioritering i Fylkesutvalet 

2.3 Styrke kultur- og idrettstilboda, herunder 
Bokbåten Epos frå 1.1 2020 i heile 
Vestland 

18.500.000 Prioritering i  Hovedutval for 
kultur, idrett og integrering 

3 Styrke klima- og miljøsatsinga 38.500.000  
3.1 Klimafond 20.000.000 Prioritering i Hovedutval for 

næring, naturressursar og 
innovasjon 

3.2 Plastopprydding 10.000.000 Prioritering i Hovedutval for 
næring, naurressursar og 
innovasjon 

3.3 Kulturminnevern 8.500.000 Prioritering  i Hovedutval for 
kultur, idrett og integrering 

4 Styrking samferdsel og kollektivtransport 370.000.000  
4.1 Storsatsing på gang- og sykkelvegar i hele 

fylket 
50.000.000 Prioritering i Hovedutval for 

samferdsel og mobilitet 
4.2 Styrking av kollektivtilbodet, herunder 

fleire avgangar og rimelegare billettar. 
220.000.000 Prioritering i Hovedutval for 

samferdsel og mobilitet 
4.3 Opprustning av fylkesvegnettet, herunder 

ras- og trafikksikring 
100.000.000 Prioritering i Hovedutval for 

samferdsel og mobilitet 
5 SUM 500.000.000  

 
Verbalforslag 
 



 

1. Vestland fylkesting går inn for at det blir gjennomført ei eiga evaluering av år 1 (2020) av 
samanslåinga av Hordaland og Sogn og fjordane fylke, i lys av måla og føresetnadene med 
regionsreforma og samanslåingsvedtaka. Denne evalueringa skal leggjast fram til politisk 
handsaming i Vestland fylkesting i 1.kvartal 2021. 
 

2. Vestland fylkesting går imot riving av dagens fylkesbygg og nybygg til 1,1 milliard. Vestland 
fylkesting går i stadenfor inn for rehabilitering av dagens fylkesbygg, inkludert 
energieffektivisering og betre arbeidsmiljø innan ei kostnadsramme på 400 mill. Frigjorte 
midlar blir nytta til auka satsing på klima- og miljøtiltak i Vestland fylke. 
 

3. Vestland fylkesting går imot at fylket si pensjonsordning innan KLP blir satt ut på anbod. 
 

4. Vestland fylkesting krev at regjeringa og Stortinget fiansierer full kompensasjon for 
meirutgifter for nullutsleppsferjer i Vestland fylke . Dette er eit særs viktig tiltak for å nå FN 
sine klimamål regionalt, nasjonalt og internasjonalt. 370 mill. må finansierast og overførast til 
Vestland fylke seinast i samband med Stortinget si handsaming av revidert nasjonalbudsjett 
våren 2020. 
 

5. Vestland fylkesting går inn for at godtgjersle for fylkesordførar, fylkesvaraordførar og andre 
folkevalde i Vestland fylke skal vere utrekna med grunnlag i 8 G som øvre tak.» 

 
Kurt Johnny Hæggernæs (Pp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 

Driftsbudsjettet Beløp i 
perioden 

2020 2021 2022 2023 Anm: 

Satsing/ auka kostnad       
       
Tiltak       
Kultur, idrett og integrering:       
Kulturaktivitetskort for eldre og 
uføre 

7 mill 1 mill 2 mill 2 mill 2 mill * 

       
Sum auka kostnadar 7 mill 1 mill 2 mill 2 mill 2 mill  
       
Saldering/auka inntekter       
       
Tiltak       
Auka skatteanslag 7 mill 1 mill 2 mill 2 mill 2 mill  
       
Sum auka inntekter 7 mill 1 mill 2 mill 2 mill 2 mill  
       

 
*Kulturaktivitetskort for eldre og uføre. 
Vestland Fylkeskommune innfører eit Kulturaktivitetskort for eldre og uføre. Aktivitetskortet skal gje 
denne gruppa moglegheiter til å delta på kultur- og sosiale arrangement i hele fylke. 
 
Aktivitetskortet for eldre og uføre skal også omfattast av ein ledsagerordning. 
 
Det settes av en fast årleg sum i budsjettet på 1 million kroner til formålet i 2020 og vider 2 mill i åra 
2021-2023. 
 
Vestland fylkeskommune ved administrasjonen, utarbeidar regler og søknadskriteriar for ein slik 
ordning. 
 
Bakgrunn for vedtaket er følgande: 
I dag finns da fleire eldre og uføre i hele fylke som har svært dårleg helse, inntekt og økonomi. Fleire 



 

av desse lever longt under fattigdomsgrensa til EU og dei har difor ikkje økonomiske moglegheiter til 
å ta del i kultur- og samfunnstilbod som teater, konserter og andre samfunns- og kulturaktivitetar.  
 
Dei blir derfor isolert og einsam og fleire har i tillegg ein helsetilstand som gjer at dei er avhengig av 
ein ledsager for å komma seg til slike aktivitetar. Difor må ein ledsagerordning inngå i eit slikt 
aktivitetskort. 
 

Investeringsbudsjettet Sum i 
perioden 

2020 2021 2022 2023 Anm. 

Satsing/ auka kostnad.       
       
Tiltak       
Utbetring av farlege skulevegar: 
Hetlevik Barneskule FV 212 
(5246) 
Træet Barneskule FV 522 
(5264)  

40,1 mill 1,4 mill 17,2 mill 15,4 mill 6,1 mill * 

Sum auka kostnader 40,1 mill 1,4 mill 17,2 mill 15,4 mill 6,1 mill  
       
Saldering       
       
Tiltak       
FV 218 Horsøy 40,1 mill 1,4 mill 17,2 mill 15,4 mill 6,1 mill ** 
Sum saldering 40,1 mill 1,4 mill 17,2 mill 15,4 mill 6,1 mill  
       

 
*Utbetring av farlege skulevegar. 
To av dei farlegaste skulevegane i Vestland fylke ligg på Askøy.  Dette gjeld vegen til Hetlevik 
barneskole og til Træet barneskole. Desse vegane ble bygd tidleg i forrige århundre med ein helt 
anna trafikk enn dagens trafikkbilete. 
 
Begge skulevegane har vært i media monge gonger og både FAU, elevar og lærarar har utrykt ein 
redsle for å ferdes langs desse vegane. 
 
I Askøy pakken ligg vegstrekning FV 212 Slettebrekke – Hetlevik inne med utlysing og oppstart i 
2020.  
Diverre stopper denne vegutbygginga og planen ved fotballbanen i Hetlevik og det gjenstår då 
diverre under ein kilometar skuleveg som ikkje blir utbetra. Det vil difor være ein stor samfunnsvinst 
å få utbetra denne veg-stumpen når man først er i gong med prosjektet. Her kan da være ein stor 
vinn-vinn situasjon.  
 
Da må og nemnast at da er utarbeid ein ferdig og godkjent reguleringsplan for dette siste strekket.  
Det har også våre dialog mellom Askøy kommune og Hordaland fylkeskommune i fleire omgangar 
for å finna løysingar for denne skulevegen, eks. ved forskottering/spleising. Ein slik dialog må nå 
vidareførast av nye Vestland fylke. 
 
Når da gjeld skulevegen til Træet skole, så er det fult mogeleg å punktutbetre vegstrekninga og få 
på plass tiltak som sikrar skuleborna ein sikker og trygg skuleveg. 
 
**Saldering 
Saldering av tiltaket skjer ved saldering FV 218 Horsøy. Usikkerheitene omkring finansiering og 
bygging av denne vegen må difor vike. Da er meir samfunnstjeneleg å sikra våre skuleborn ein 
sikker og trygg skuleveg. 
 
Salderinga får då kun konsekvensar i same kommune og vil ikkje gå på bekostning av andre 
prosjekter eller områder i Vestland fylke. 

 
Avrøysting 
 
Det var 63 representantar tilstades.  



 

 
Hæggernæs sitt forslag fekk 1 røyst (Pp) og fall.  
 
Andersen sitt forslag til driftsbudsjett fekk 6 røyster (FNB) og fall 
Andersen sitt forslag til verbalpunkt 1 fekk 14 røyster (FNB, Frp, R) og fall. 
Andersen sitt forslag til verbalpunkt 2 fekk 12 røyster (FNB, Frp) og fall. 
Andersen sitt forslag til verbalpunkt 3 fekk 8 røyster (FNB, R) og fall. 
Andersen sitt forslag til verbalpunkt 4 fekk 15 røyster (FNB, Frp, Pp, R) 
 
Framnes sitt forslag til driftsbudsjett fekk 6 røyster (Frp) og fall.  
Framnes sitt forslag til verbalpunkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Framnes sitt forslag til verbalpunkt 2 fekk 61 røyster (A, MDG, KrF, Sp, SV, V, H, Frp, 5 FNB, R) og vart 
vedteke mot 2 røyster (Pp, 1FNB) 
Framnes sitt forslag til verbalpunkt 3 fekk 18 røyster (Frp, H) og fall.  
Framnes sitt forslag til verbalpunkt 4 fekk 18 røyster (Frp, H) og fall. 
Framnes sitt forslag til verbalpunkt 5 fekk 19 røyster (Frp, H, Pp) og fall.  
Framnes sitt forslag til verbalpunkt 6 fekk 11 røyster (Frp, 5 FNB) og fall.  
 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til driftsbudsjett fekk 12 røyster (H) og fall.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 1 fekk 22 røyster (H, Frp, 4 FNB) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 2 fekk 24 røyster (H, Frp, FNB) og fall.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 3 fekk 21 røyster (H, 3 Frp, FNB) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 4 fekk 22 røyster (H, Frp, 4 FNB) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 5  fekk 21 røyster (H, Frp, 3 FNB) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 6 fekk 12 røyster (H) og fall.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 7 fekk 12 røyster (H) og fall.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 8 fekk 18 røyster (H, Frp) og fall.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 9 fekk 18 røyster (H, Frp) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 10 fekk 12 røyster (H) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 11 fekk 12 røyster (H) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 12 fekk 18 røyster (H, Frp) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 13 fekk 18 røyster (H, Frp) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 14 fekk 12 røyster (H) og fall. 
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 15 fekk 13 røyster (H, 1 FNB) og fall.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag til verbalpunkt 16 fekk 26 røyster (H, Frp, FNB, R) og fall. 
 
Det var 62 representantar tilstades.  
 
Syversen sitt forslag til driftsbudsjett fekk 2 røyster (R) og fall. 
Syversen sitt forslag verbalpunkt 1 fekk 2 røyster (R) og fall. 
Syversen sitt forslag verbalpunkt 2 fekk 2 røyster (R) og fall. 
Syversen sitt forslag verbalpunkt 3 fekk 10 røyster (R, SV, 5 FNB) og fall. 
Syversen sitt forslag verbalpunkt 4 fekk 8 røyster (R, FNB) og fall.  
Syversen sitt forslag verbalpunkt 5 fekk 7 røyster (R, 5 FNB) og fall.  
 
Innstillinga punkt 2 og 3 vart vedteke med 35 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V). 
Heen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 3 vart vedteke mot 24 røyster (H, Frp, FNB). 
Heen sitt forslag punkt 4 vart vedteke mot 17 røyster (H, 5FNB). 
Heen sitt forslag punkt 5 vart vedteke mot 23 røyster (H, Frp, 5FNB). 
Heen sitt forslag punkt 6 vart vedteke mot 19 røyster (H, Frp, 1FNB). 
Heen sitt forslag punkt 7 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 8 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 9 vart vedteke mot 18 røyster (H, Frp). 
Heen sitt forslag punkt 10 vart vedteke mot 18 røyster (H, Frp). 
Heen sitt forslag punkt 11 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 12 vart vedteke mot 6 røyster (Frp). 
Heen sitt forslag punkt 13 vart vedteke mot 19 røyster (H, Frp, 1FNB). 
Heen sitt forslag punkt 14 vart vedteke mot 12 røyster (H). 



 

Heen sitt forslag punkt 15 vart vedteke mot 18 røyster (H, Frp). 
Heen sitt forslag punkt 16 vart vedteke mot 18 røyster (H, Frp). 
Heen sitt forslag punkt 17 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 18 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 19 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 20 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 21 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 22 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 23 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 24 vart vedteke mot 26 røyster (H, Frp, FNB, R). 
Heen sitt forslag punkt 25 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 26 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 27 vart vedteke mot 18 røyster (H, Frp). 
Heen sitt forslag punkt 28 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 29 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 30 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 31 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 32 vart vedteke mot 12 røyster (H). 
Heen sitt forslag punkt 33 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 34 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 35 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag punkt 36 vart vedteke mot 18 røyster (H, Frp). 
Heen sitt forslag punkt 37 vart vedteke mot 12 røyster (Frp, FNB). 
Heen sitt forslag punkt 38 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 4 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 5 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 6 vart samrøystes vedteke. 
 
Protokollmerknad frå Høgre  
Høgre røyster for verbalpunkt 4 og 11 i budsjettframlegget til samarbeidspartia.  
 
Protokollmerknad frå R og FNB 
Underteikna gruppeleiarar i Vestland fylkesting er ikkje nøgd med slutthandsaminga og voteringsopplegget i 
samband med fylkesbudsjett 2020 for Vestland fylke. 
Det vart ikkje på førehand avtalt eit omforeint voteringsopplegg mellom gruppeleiarane i alle partia. Fleire parti 
fekk ikkje sine forslag (inkludert verbalforslaga) opp på storskjerm eller vart ikkje referert med overskrift, mens 
andre parti fekk det. Og mange representantar hadde eit stort behov for pause før voteringa, utan at dette 
ynskje vart innfridd.  
 
Vårt forslag er at i god tid før slutthandsaminga av fylkesbudsjettet 2021, inviterer fylkesordføraren til eit møte 
med alle gruppeleiarane seinhausten 2020. Her blir ein konkret felles plan for ei betre budsjetthandsaming for 
2021 avtalt, basert på erfaringane frå budsjetthandsaminga for 2020. 
 
Jeanette Onarheim Syversen (Raudt) 
 
Protokollmerknad frå FNB 
FNB røystar i mot Rødt sitt verbalforslag nr. 5 vedrørande maksimal løn på 8G til fylkesordførar. 
 
Vedtak 
 
1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 

fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 

1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  



 

Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  
Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  



 

Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  
Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 

Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 
  2020 

Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  



 

Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   
SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 
 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
 
Verbalpunkt: 

 
 Utval Tekst 
 Generelt  

1 Nytt 
framlegg 

Fylkeskommunen vil legge til rette for rekruttering av menneske med nedsett 
funksjonsevne og «hol» i CV. 
 

2 Nytt 
framlegg 

Vestland Fylkeskommune skal som hovudregel berre lyse ut heile og faste 
stillingar.  
 
 



 

3 Nytt 
framlegg 

Overnattingar i samband med møte i fylkestinget skal vere på hotell der dei 
tilsette har tariffavtale.  
 

4 Nytt 
framlegg 

Vestland Fylkeskommune skal stille seriøsitetskrav ved alle offentlege anbod, 
mellom anna krav om lærlingar, faste tilsette og faglært arbeidskraft.  
 

5 Nytt 
framlegg 

Vestland fylkeskommune skal nytte trevirke så langt det er teknisk mogleg i sine 
byggeprosjekt. 

  
Kultur, idrett og integrering (KULII) 

6 Frå FU si 
tilråding 

Kystpilegrimsleia:  Løyvinga på 600.000 vert fordelt likt på dei regionale 
pilegrimssentera i Bergen og Selje/Stad, under føresetnad av lokale 
finansieringsbidrag på minimum same beløp frå dei to kommunane i 2020.   
 

7 Frå FU si 
tilråding 

Bokbåten:  Møre og Romsdal fylkeskommune har sagt opp avtalen med 
Bokbåten. Samarbeidspartia er einig om at ein ønskjer å vidareføre bokbåten for 
2020, og ber om ei sak der pris og formalitetar blir klargjort.   Løyvinga for 
Bokbåten ligg til bibliotektenesta, og blir ikkje omdisponert til anna bruk før denne 
saka er behandla. 
 

8 Nytt 
framlegg 

Vidaregåande skular og idrettsfasilitetar i Vestland fylke bør vere gratis for 
frivilligheita knytt til born og unge.  Fylkestinget ber rådmannen utarbeide ei sak 
om kostnad og reglement for utleige av fylkeskommunale bygg og anlegg. 

  
Næring, naturressursar og innovasjon (NNI) 

9 Frå FU si 
tilråding 

Kommunale næringsfond:  Løyvinga skal gå til dei kommunane i SF som 
tidlegare var omfatta av ordninga og som ikkje er slegne saman med andre 
kommunar.  Fylkestinget ber rådmannen utarbeide ei sak om ny modell for 
tildeling i heile Vestland frå og med 2021.  
 

  
Opplæring og kommunikasjon 

10 Frå FU si 
tilråding 

Vaksine: Fylkestinget set av midlar til vaksinar til alle elevar i Vestland, med 
føresetnad om at kommunane dekkjer halve kostnaden. 
 

11 Frå FU si 
tilråding 

Rubbestadneset: Vi konstaterer at utviklinga av pilotprosjektet på 
Bømlo/Rubbestadneset vert gjennomført som planlagt. Ber om ei sak som viser 
korleis vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane 
og næringslivet kan gjerast. 
 

12 Frå FU si 
tilråding 

Langhaugen: Spørsmål om rehabilitering og en eventuell utviding av 
musikktilbodet på Langhaugen vgs skal være en del av den planlagde 
gjennomgangen av investeringsbudsjettet første halvdel av 2020.  
 

13 Frå FU si 
tilråding 

Skolefrukost: Gjeld heile Vestland, med implementering i Sogn og Fjordane frå 
nytt skuleår. 
 

14 Frå FU si 
tilråding 

Skulepsykologar: Fylkestinget føreset at psykologane skal vere eit 
lågterskeltilbod til elevane og gje behandling.  Rådmannen kjem attende til 
fylkestinget med ei sak om korleis tilbodet kan vidareutviklast i tråd med 
føringane i dette budsjettet og i samarbeid med dei kommunale helsetenestene. 
 

15 Frå FU si 
tilråding 

Elev-pc – eigedel vert sett til kr 2 000,- og gjeld for heile Vestland. 
 
 

16 Frå FU si 
tilråding 

Prosentvis ramme nedtrekk SFFK vert fjerna.  Fylkestinget vi kome attende til 
harmonisering mellom dei ulike skulane i fylket i budsjett 2021, forutsett at 
arbeidet med Mål- og Strategiplanen er ferdig og kan leggast til grunn. 
 



 

17 Frå FU si 
tilråding 

IB-tilbodet i Bergen og ved UWC i Fjaler skal vidareførast som ei permanent 
ordning. 
 
 

18 Nytt 
framlegg 

Elevane sitt skulemiljø og trivsel er ein avgjerande faktor for om elevane 
gjennomfører opplæringa.  Ressursar knytt til skulane sitt psykososiale miljø, 
mellom anna miljøkoordinator og andre førebyggande tiltak, har vore viktige i 
arbeidet med elevane sitt skulemiljø.  Fylkestinget føreset at ordningane med 
miljøkoordinatorane på skulane i Sogn og Fjordane og liknande tiltak på skulane i 
Hordaland vert vidareført.  Fylkestinget vil i løpet av perioden be om ei felles 
løysing for skulane i Vestland, og vil sjå dette i samanheng med andre elevretta 
tiltak på skulemiljø, tiltak for hybelbuarar og skulepsykologordninga. 
 

19 Nytt 
framlegg 

Nye vidaregåande skular skal følge open skule-prinsippet, slik som t.d. ved 
Amalie Skram VGS.  Elevar skal kunne nytte skulane etter skuletid ved bruk av 
adgangskort e.l.  Fylkestinget ber rådmannen utarbeide sak om korleis dette kan 
gjennomførast på alle dei vidaregåande skulane. 
 

20 Nytt 
framlegg 

Skulen skal vere ein stad kor elevane får lære om demokrati og medråderett. 
Difor bør ungdomsorganisasjonar som politiske ungdomsparti, politiske 
interesseorganisasjonar, eller andre organisasjonar som utgangspunkt ha rett til 
å stå på stands og liknande på dei vidaregåande skulane i Vestland.  Fylkestinget 
ber fylkesdirektøren utarbeide felles retningsliner for dei vidaregåande skulane 
knytt til ungdomsorganisasjonar som ynskjer å besøke skulane. 
 

21 Nytt 
framlegg 

Det skal arbeidast for eit tettare samarbeid mellom vidaregåande opplæring, 
næringsliv og kommunane etter modell frå mellom anna Årdal og Bømlo. 
 

22 Nytt 
framlegg 

Produksjonsskule er eit viktig tilbod for å få ungdomar som av ulike grunnar har 
slutta i vidaregåande opplæring tilbake i framtidsbyggjande aktivitet. Vestland 
fylkeskommune har to produksjonsskular. Desse må verte betre kjent slik at dei 
vert eit reelt alternativ for ungdomar i heile Vestland. Fylkeskommunen skal jobbe 
opp mot sentrale myndigheiter for å sikre varig statleg medfinansiering.   

  
Samferdsle og mobilitet (SAMMO) 

23 Frå FU si 
tilråding 

Austevoll:  ber om ei sak som drøftar korleis prisane på hurtigbåtsambanda i 
Vestland kan harmoniserast. 
 

24 Frå FU si 
tilråding – 

endra 
tekst i 
raudt. 

Fylkestinget føreset at midlane frå bompengeforliket og den framforhandla 
byvekstavtalen skal gje ei monaleg reduksjon i prisane på kollektivtrafikken i 
Bergen, og at vi får ei frekvens på Bybanen på 4 minutt i rush. Vidare føreset 
fylkestinget at Bybanen får fleire avgangar som er tilpassa dei første og siste 
flygingane til og frå Flesland, og fleire bussavgangar i Bergensområdet. 
Fylkesrådmannen vert bedt om å legge fram ei sak når avtalen er klare. 
 

25 Frå FU si 
tilråding 

Jondal-Tørvikbygd.  Fylkestinget ber om ei sak som utgreier kostnader m.v. knytt 
til ekstra avgangar sommarstid.  Eventuell finansiering vert å kome attende til i 
samband med 1. tertialrapport.   
 

26 Frå FU si 
tilråding 

Frå 2019 blei det det gjort endringar i familierabatt "Ein vaksen reisande kan ta 
med seg inntil fire barn frå 6 til og med 17 år gratis på laurdagar, søndagar og 
offentlege fridagar.» Intensjonen i endringane var at dette også skulle gjelde 
reisande med student og honnørbillett/periodekort. Vi ber Skyss innføre 
familiebillett lik dagens, også for student og honnør.  
 

27 Frå FU si 
tilråding 

I budsjettdokument 8/19 går det fram at det har vore ei auke i flyreiser og at ein 
forventar at desse vil auke i åra framover. I 2020 vil flyreise utgjere brorparten av 
klimagassutsleppa frå eiga verksemd. Fleirtalet vil redusere talet på flyreiser og 
vil be om at det vert ført oversikt over talet på flyreiser på ein slik måte at ein kan 
følgje med på om det i 2020 er ein reell nedgang i flyreiser. Ein del av flyreisene 



 

vil kunne erstattast med videokonferansar og slik representere ei innsparing på 
budsjettet. 
 

28 Frå FU si 
tilråding 

Fleirtalspartia vil oppretthalde servicelinja i Bergen, og har lagt inn igjen 1,2 mill til 
å vidareføre denne i 2020. Fleirtalspartia er likevel samde om at potensialet for 
servicelinja ikkje fullt ut er nytta og vil at ein i 2020 inviterer Bergen kommune til 
ein idedugnad/workshop med mål om å komme fram til eit betre tilbod for dei som 
i dag nyttar servicelinja. Ein kan sjå for seg at servicelinja i Bergen sentrum vert 
vidareført som eit breiare tilbod retta mot fleire reisande. Det er i dag eit relativt 
dårleg busstilbod i sentrumskjernen i Bergen, spesielt i område Nordnes og 
Høyden. Eit forslag er å gjere servicelinja om til ein ringbuss slik at ein kan nå 
fleire ordinære busspassasjerar og slik få fleire reisande. Ein slik ringbuss kan 
også sjå til konseptet «travel like the locals», der ein med det ordinære offentlege 
busstilbodet rettar seg mot turistar. Dagens servicelinje i Bergen sentrum går i 
dag forbi ei rekke sentrale og attraktive turistmål. «Travel like the locals» har vist 
seg å vere ein suksess i det nye berekraftige reiselivet, og det å tilby det 
offentlege busstilbodet til turistar i Bergen kan vere ein vinn-vinn situasjon. Ein 
opprettheld servicelinja, ein får fleire reisande, fleire inntekter og betre busstilbod 
i sentrumskjerna. For servicelinja i bydelane i Bergen bør ein sjå til konseptet 
«Hent meg» som kjem frå Sauda, og som vert prøvd ut i Odda.  
 

29 Frå FU si 
tilråding 

TT-brukarar, arbeidsreiser. 
Forskrift for TT-ordninga for Vestland fylke blir samordna / endra slik at 
arbeidsreiser ikkje vert utelukka. Jfr. informasjon om TT-ordninga på 
helsenorge.no og sfj.no sine sider:  

TT-ordninga er i utgangspunktet eit tilbod om fritidsreiser, men kan 
nyttast til alle typar reiser med unntak av: 
 reiser som blir betalt av trygdekontor. Eigendel ved slike reiser skal 

transportbrukar betale sjølv på lik line med andre som reiser for 
trygda si rekning 

 reiser til og frå skule 
 andre reiser betalt av det offentlege 

  
Det vert gjort ein gjennomgang av bruken av TT-kort for arbeidsreiser, der dei 
som er heilt avhengige av ordninga for å kome på arbeid, får halde fram med å 
bruke ho. 
  
Kostnaden blir dekka innanfor det statlege tilskotet til ordninga. 
 

30 Frå FU si 
tilråding 

Det skal utgreiast moglegheiter og innsparingspotensiale i å innføre 
bestillingsruter for ruter med lite belegg.   
 

31 Frå FU si 
tilråding 

Dersom løyvinga til nye stillingar som følgje av oppgåveoverføring frå SVV ikkje 
vert nytta fullt ut grunna manglande årsverknad skal eventuelle frigjorte midlar 
disponerast politisk. 
 

32 Nytt 
framlegg 

Tryggleik for at kollektivreisa heng saman med gode korrespondansar, er svært 
viktig for at ein skal velje å reise kollektivt. Særleg over lengre avstandar. 
Fylkestinget ber derfor om ein gjennomgang på 
- kvar det er korrespondanse 
- kvar det med enkle midlar er mogeleg å få til korrespondanse 
 
Skyss/Kringom må snarast sikre at alle korrespondansar blir merkte på dei 
kanalane der dei reisande planlegg reiserute og kjøper billettar. 
 

33 Nytt 
framlegg 

I NTP ligg det inne viktige fiskerihamner i både Bremanger og på Bømlo. For 
økonomiplanen 2021 og framover vil fylkestinget derfor sette av midlar til 
investering til fiskerihamner. 
 



 

34 Nytt 
framlegg 

God tilgang til høghastighets-breiband og 100% mobildekking er påkravd 
infrastruktur for busetnad og næringsliv. Fylkestinget ber om ei sak med oversikt 
over kva stader som ikkje har fått god breibands- og mobildekking, og ein plan for 
korleis vi kan få det til. 
 

35 Nytt 
framlegg 

Fylkestinget syner til vedtak i Fylkestinget i Sogn og Fjordane ber om å få 
utgreidd flytting av snøggbåt-stogg frå Krakhella til Hardbakke i Solund.  Vidare 
ber ein om å få vurdert moglegheitene for ny snøggbåtstogg på Fitjar. 
 

36 Nytt 
framlegg 

Ved utvikling av kollektivsatsinga skal det takast høgde for å innlemme 
bysykkelordninga i reiseprodukta til Vestland fylkeskommune.  
 

37 Nytt 
framlegg 

Fylkestinget ber om ei opptrapping av utskifting av fossile VLFK køyretøy til 
nullutsleppskøyretøy slik at fylkeskommunen oppnår målet om 5,6% 
klimagassreduksjon for VLFK køyretøy kvart år i staden for kvart tredje år. 

  
Tannhelse 

38 Nytt 
framlegg 

Fylkestinget ber om ei sak der tannbehandling for prioriterte grupper med lang 
reiseveg til næraste offentlege tannklinikk vert vurdert.» 
 

 
Meir veg for pengane 
Frå 01.01.20 vert SAMS-vegadministrasjon avvikla, og fylkeskommunen får fullt ansvar for 
fylkesvegnettet. Dette gjev høve til å utarbeida ein ny og samla strategi for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Over tid har ein t.d. diskutert korleis vi kan få meir veg for 
pengane knytt til t.d. dispensasjonar frå vegnnormalane, mindre utbetringsprosjekt for betre 
framkome, enklare gang/sykkelvegutbygging, samarbeid/spleiselag med kommunane og private 
osv. I 2020 bør ein difor politisk ta stilling til korleis Vestland fylkeskommune skal forvalte 
fylkesvegane i åra som kjem.  
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber administrasjonen leggje fram politisk sak med strategiar for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Målsettinga med arbeidet er auka fleksibilitet og meir 
fylkesveg for pengane.   
 
E-sport strategi for Vestland fylke 
E-sport er verdas raskast voksande sport, og Vestland fylke har gode føresetnader for å ta ein 
nasjonal og internasjonal posisjon. E-sport er allereie fag i einskilde vidaregåande skular og fleire 
frivillige E-sport klubbar er etablerte i regionen. Som regional utviklingsaktør bør fylkeskommunen 
difor utarbeide ein eigen strategi i for dataspel og E-sport samarbeid med kommunar og frivillig 
sektor. Ein slik strategi må innehalde klåre mål og verkemiddel for korleis ein betre kan leggja til 
rette for dataspel og e-sport i fylket. I strategien bør det særleg leggjast vekt på; 
Behovet for ytterlegare satsing på e-sport i vidaregåande opplæring 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til meir kunnskap og kompetanse om dataspel og e-sport i 
samfunnet 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering og drift av lokale treningslokalitetar for spelarar 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering av lokale og regionale dataspel miljø, konkurransar, 
turneringar og møteplassar 
Korleis fylkeskommunen kan støtte og bidra til større internasjonale e-sport-arrangement i Vestland 
Kva verkemiddel fylkeskommunen kan bruke i samarbeid med kommunar, organisasjonar, 
næringsliv og eldsjeler for å bygge opp lokale lag og spelarar på internasjonalt nivå 
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeida ein E-sport strategi for Vestland fylke.  

 
Protokollmerknad frå Høgre  
Høgre røyster for verbalpunkt 4 og 11 i budsjettframlegget til samarbeidspartia.  
 



 

Protokollmerknad frå R og FNB 
Underteikna gruppeleiarar i Vestland fylkesting er ikkje nøgd med slutthandsaminga og voteringsopplegget i 
samband med fylkesbudsjett 2020 for Vestland fylke. 
 
Det vart ikkje på førehand avtalt eit omforeint voteringsopplegg mellom gruppeleiarane i alle partia. Fleire parti 
fekk ikkje sine forslag (inkludert verbalforslaga) opp på storskjerm eller vart ikkje referert med overskrift, mens 
andre parti fekk det. Og mange representantar hadde eit stort behov for pause før voteringa, utan at dette 
ynskje vart innfridd.  
 
Vårt forslag er at i god tid før slutthandsaminga av fylkesbudsjettet 2021, inviterer fylkesordføraren til eit møte 
med alle gruppeleiarane seinhausten 2020. Her blir ein konkret felles plan for ei betre budsjetthandsaming for 
2021 avtalt, basert på erfaringane frå budsjetthandsaminga for 2020. 
Jeanette Onarheim Syversen (Raudt) 
 
Protokollmerknad frå FNB 
FNB røystar i mot Rødt sitt verbalforslag nr. 5 vedrørande maksimal løn på 8G til fylkesordførar. 
 
PS 15/19 Stord lufthamn - søknad om lån til finansiering av ny infrastruktur 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Vestland fylkeskommune gjev Sunnhordland lufthamn eit lån på kr. 3.780.000 til opprusting av 
kontrolltårnet, utviding av terminalbygget og nytt brøyteutstyr. Lånet skal finansiere 21 prosent av 
kostnadene med prosjektet. 

2. Fylkeskommunen finansierer utlånet ved bruk av investeringsfond. 
3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å avtale lånevilkåra. 
4. Fylkestinget gjev lån med oppmoding om at: 

a. Nytt tårn blir bygd med minimalt av klimaavtrykk, dvs lågast mogleg CO2 utslepp, og med 
miljøvennlige materialar.  
b. Det blir aktivt jobba for at utslepp frå flytrafikken blir redusert, og fylkestinget blir halden orientert om 
dette. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 12.11.2019  
 
Mona Høgli (MDG) sette på vegner av MDG, Sp, A, SV og KrF fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4 c): 
 
Infrastrukturen på flyplassen blir lagt til rette slik at det er mogleg å ta i bruk elektriske fly på 
kortbanenettet.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Høgli sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune gjev Sunnhordland lufthamn eit lån på kr. 3.780.000 til opprusting av 

kontrolltårnet, utviding av terminalbygget og nytt brøyteutstyr. Lånet skal finansiere 21 prosent av 
kostnadene med prosjektet. 
 

2. Fylkeskommunen finansierer utlånet ved bruk av investeringsfond. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å avtale lånevilkåra. 
 

4. Fylkestinget gjev lån med oppmoding om at: 
a. Nytt tårn blir bygd med minimalt av klimaavtrykk, dvs lågast mogleg CO2 utslepp, og med 
miljøvennlige materialar.  



 

b. Det blir aktivt jobba for at utslepp frå flytrafikken blir redusert, og fylkestinget blir halden orientert om 
dette. 
c.  Infrastrukturen på flyplassen blir lagt til rette slik at det er mogleg å ta i bruk elektriske fly på 
kortbanenettet. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune gjev Sunnhordland lufthamn eit lån på kr. 3.780.000 til opprusting av 

kontrolltårnet, utviding av terminalbygget og nytt brøyteutstyr. Lånet skal finansiere 21 prosent av 
kostnadene med prosjektet. 
 

2. Fylkeskommunen finansierer utlånet ved bruk av investeringsfond. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å avtale lånevilkåra. 
 

4. Fylkestinget gjev lån med oppmoding om at: 
a. Nytt tårn blir bygd med minimalt av klimaavtrykk, dvs lågast mogleg CO2 utslepp, og med 
miljøvennlige materialar.  
b. Det blir aktivt jobba for at utslepp frå flytrafikken blir redusert, og fylkestinget blir halden orientert om 
dette. 
c.  Infrastrukturen på flyplassen blir lagt til rette slik at det er mogleg å ta i bruk elektriske fly på 
kortbanenettet. 

 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune gjev Sunnhordland lufthamn eit lån på kr. 3.780.000 til opprusting av 

kontrolltårnet, utviding av terminalbygget og nytt brøyteutstyr. Lånet skal finansiere 21 prosent av 
kostnadene med prosjektet. 
 

2. Fylkeskommunen finansierer utlånet ved bruk av investeringsfond. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å avtale lånevilkåra. 
 

4. Fylkestinget gjev lån med oppmoding om at: 
a. Nytt tårn blir bygd med minimalt av klimaavtrykk, dvs lågast mogleg CO2 utslepp, og med 
miljøvennlige materialar.  
b. Det blir aktivt jobba for at utslepp frå flytrafikken blir redusert, og fylkestinget blir halden orientert om 
dette. 
c.  Infrastrukturen på flyplassen blir lagt til rette slik at det er mogleg å ta i bruk elektriske fly på 
kortbanenettet. 

 
PS 16/19 Eigarskapsmelding for Vestland fylkeskommune 2019 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2019 Del I om eigarpolitikk slik han føreligg. 
2. Fylkestinget tek Eigarskapsmelding 2019 Del II til vitande. 
3. Fylkestinget vedtek å vidareføre medlemskap i samvirkeføretak.  



 

4. Fylkestinget gjev fylkeskommunen sin eigarrepresentant instruks om å røyste for alle formelle endringar 
hjå selskapa på komande generalforsamlingar og møte i liknande eigarorgan, t.d. namneendringar, som 
kjem som ei direkte følgje av kommune- og regionreforma.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2019 Del I om eigarpolitikk slik han føreligg. 

 
2. Fylkestinget tek Eigarskapsmelding 2019 Del II til vitande. 

 
3. Fylkestinget vedtek å vidareføre medlemskap i samvirkeføretak.  

 
4. Fylkestinget gjev fylkeskommunen sin eigarrepresentant instruks om å røyste for alle formelle endringar 

hjå selskapa på komande generalforsamlingar og møte i liknande eigarorgan, t.d. namneendringar, som 
kjem som ei direkte følgje av kommune- og regionreforma.  

 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Mark Taylor (MDG) sette fram slikt forslag: 

«Endring til kapittel 1.3 andre avsnitt 
Endre denne setninga: 
I vurderinga av om ein skal gå inn i eit selskap, må fylkeskommunen vurdere om det er aktuelt å stille 
konkrete klimakrav til selskapet. 
  
til denne setninga: 
Når ein skal gå inn i eit selskap, må fylkeskommunen stille konkrete klimakrav til selskapet;» 

 
Frank Willy Djuvik (FRP) sette fram slikt forslag:  
 

(a) «Tillegg til kapittel 1.3 første avsnitt 
 
Ei risikovurdering før aksjekjøp eller aksjeteikning skal minimum innehalde vurdering av finansiell 
risiko, risiko for at selskapet ikkje klarer å etterleve offentlege standardar innanfor 
innkjøpsreglement, habilitet, openheit og etikk, samt risiko for negativ påverknad på miljø og 
klima.» 
 

(b) «Tillegg 
Fylkestinget syner til styret i Skyttel AS sitt framlegg om å endre §2 i vedtektene, og ber 
eigarrepresentanten om å stemme imot endring av føremålet for selskapet. Fylkestinget føreset at 
Skyttel AS skal drive med verksemd relatert til bompengetenester og ikkje ta finansiell og 
kommersiell risiko innan andre områder.» 
 

Anders Hamre Sveen (R) sette fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt 
 

Fylkestinget legg til grunn at ILO-konvensjon 94 og arbeids-/lønvilkår som ikkje er dårlegare enn det 
som følgjer av landsomfattande tariffavtale eller det som elles er normalt for vedkomande stad og 
yrke, skal gjelde i dei selskap og føretak der fylkeskommunen har eigarskap». 

 
Morten Klementsen (FNB) sette fram slikt forslag:  

 
«Nytt punkt 
 



 

Da Vestland Fylkeskommune er medlemmer i Transparancy International Norge, skal kommunenes 
antikorrosjonshåndbok og TIN sine råd fölges.» 

 
Tor André Ljosland (Krf) sette på vegner av KrF, Sp og A fram slik protokollmerknad: 
 

«Partiene vil vurdere forslaget rundt Skyttel knytt til den ordinære behandlingen av eiermeldingen.»  
 
Kine Bratli Dale (A) sette på vegner av A,  KrF og Sp fram slik protokollmerknad: 
 

«Arbeiderpartiet og Venstre vil ikke støtte tilleggsforslaget til Rødt i denne omgang, men vil ta dette 
med i det videre arbeidet med Eierskapsmeldingen frem mot varslet sak over nyttår.» 

 
Avrøysting 
Djuvik sitt forslag (a) fekk 34 røyster (R, Frp, MDG, V, Krf, H, SV) og vart vedteke.   
Djuvik sitt forslag (b) fekk 27 røyster (Frp, H, R, FNB, PP) og fall. 
Taylor sitt forslag fekk 27 røyster (R, MDG, SV, A, V) og fall. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Hamre Sveen sitt forslag fekk 6 røyster (R, SV) og fall.  
Klementsen sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2019 Del I om eigarpolitikk slik han føreligg. 

 
2. Fylkestinget tek Eigarskapsmelding 2019 Del II til vitande. 

 
3. Fylkestinget vedtek å vidareføre medlemskap i samvirkeføretak.  

 
4. Fylkestinget gjev fylkeskommunen sin eigarrepresentant instruks om å røyste for alle formelle endringar 

hjå selskapa på komande generalforsamlingar og møte i liknande eigarorgan, t.d. namneendringar, som 
kjem som ei direkte følgje av kommune- og regionreforma.  
 

5. Tillegg til kapittel 1.3 første avsnitt 
 
Ei risikovurdering før aksjekjøp eller aksjeteikning skal minimum innehalde vurdering av finansiell risiko, 
risiko for at selskapet ikkje klarer å etterleve offentlege standardar innanfor innkjøpsreglement, habilitet, 
openheit og etikk, samt risiko for negativ påverknad på miljø og klima 
 

6. Da Vestland Fylkeskommune er medlemmer i Transparancy International Norge, skal kommunenes 
antikorrosjonshåndbok og TIN sine råd fölges. 

 
Protokollmerknad frå KrF, Sp og A  
Partiene vil vurdere forslaget rundt Skyttel knytt til den ordinære behandlingen av eiermeldingen. 
 
Protokollmerknad frå  A, KrF og Sp: 
Arbeiderpartiet og Venstre vil ikke støtte tilleggsforslaget til Rødt i denne omgang, men vil ta dette med i det 
videre arbeidet med Eierskapsmeldingen frem mot varslet sak over nyttår. 
PS 17/19 Skattelegging av vannkraftverk - NOU 2019:16 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget går mot at ordninga med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter vert avvikla slik det er teke til 

orde for i Sanderud-utvalet si innstilling 
 
Fylkesutvalet viser til at ordningane med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter har vore eit berande 
prinsipp sidan 1909 og det er ordningar det har vore særs brei semje om som i dag representerer ei 
kulturell og historisk tradisjon som det ikkje er høveleg å endre på. Desse konsesjonsgjevne rettane gjev 
distrikta kompensasjon for dei ulemper som utbyggingane fører med seg. 
 



 

2. Fylkestinget ser det som viktig at kraftanlegg bygd ut på 1950- og 1960 talet og som har behov for 
modernisering og oppgradering vert gjeve vilkår slik at dei aktuelle prosjekta vert realisert og at Noreg 
framleis får ei energiforsyning med høg tryggleik i høve til  levering av elektrisk energi. Når vasskrafta i 
framtida skal samordnast med energi produsert frå vind- og solcelleanlegg vert behovet for tryggleik i 
høve til levering til rett tid frå vasskraftanlegg større enn den har vore tidlegare. 
 

3. Fylkestinget vil rå til at grunnrenteskatt vert innretta slik at den berre slår inn for prosjekta som har 
avkastning ut over det som er normal avkastning for kapitalinvesteringar. Ordninga vil da i større grad 
vere basert på at skatt vert ilikna etter evneprinsippet.   

4. Fylkestinget vil rå til at det vert gjennomført felles prisfastsetting for all konsesjonskraft. Dette vil gje ei 
administrativ forenkling for kommunar, fylkeskommunar og kraftselskap og soleis vere i tråd med dei 
premiss som vart lagt på området i samband med Stortinget sin handsaming av Energilova i 1990.     
    

5. Fylkestinget rår til at naturressursskatten vert indeksregulert og teke ut av ordninga med 
inntektsutjamning slik at desse to effektane over tid ikkje endrar fordelinga mellom staten og 
utbyggingsdistrikta 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Arve Helle (A) sette på vegner av AP, SP, SV, V, KrF og MDG slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 6: 
Fylkesutvalet viser vidare til høyringsfråsegn frå Vestlandsrådet og stiller seg bak den.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Helle sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget går mot at ordninga med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter vert avvikla slik det er teke til 

orde for i Sanderud-utvalet si innstilling 
 
Fylkesutvalet viser til at ordningane med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter har vore eit berande 
prinsipp sidan 1909 og det er ordningar det har vore særs brei semje om som i dag representerer ei 
kulturell og historisk tradisjon som det ikkje er høveleg å endre på. Desse konsesjonsgjevne rettane gjev 
distrikta kompensasjon for dei ulemper som utbyggingane fører med seg. 
 

2. Fylkestinget ser det som viktig at kraftanlegg bygd ut på 1950- og 1960 talet og som har behov for 
modernisering og oppgradering vert gjeve vilkår slik at dei aktuelle prosjekta vert realisert og at Noreg 
framleis får ei energiforsyning med høg tryggleik i høve til  levering av elektrisk energi. Når vasskrafta i 
framtida skal samordnast med energi produsert frå vind- og solcelleanlegg vert behovet for tryggleik i 
høve til levering til rett tid frå vasskraftanlegg større enn den har vore tidlegare. 
 

3. Fylkestinget vil rå til at grunnrenteskatt vert innretta slik at den berre slår inn for prosjekta som har 
avkastning ut over det som er normal avkastning for kapitalinvesteringar. Ordninga vil da i større grad 
vere basert på at skatt vert ilikna etter evneprinsippet.   

4. Fylkestinget vil rå til at det vert gjennomført felles prisfastsetting for all konsesjonskraft. Dette vil gje ei 
administrativ forenkling for kommunar, fylkeskommunar og kraftselskap og soleis vere i tråd med dei 
premiss som vart lagt på området i samband med Stortinget sin handsaming av Energilova i 1990.     
    

5. Fylkestinget rår til at naturressursskatten vert indeksregulert og teke ut av ordninga med 
inntektsutjamning slik at desse to effektane over tid ikkje endrar fordelinga mellom staten og 
utbyggingsdistrikta 
 

6. Fylkesutvalet viser vidare til høyringsfråsegn frå Vestlandsrådet og stiller seg bak den. 
 



 

Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt 
 
Fylkestinget går i mot å endra nedre grense for grunnrenteskatt frå 10 000 kVA til 1 500 kVA. Ein slik 
reduksjon vil svekka innteninga i småkraftverka og hindra nyetableringar.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Distad sitt forslag vart vedteke mot 4 røyster (SV). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget går mot at ordninga med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter vert avvikla slik det er teke til 

orde for i Sanderud-utvalet si innstilling 
 
Fylkesutvalet viser til at ordningane med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter har vore eit berande 
prinsipp sidan 1909 og det er ordningar det har vore særs brei semje om som i dag representerer ei 
kulturell og historisk tradisjon som det ikkje er høveleg å endre på. Desse konsesjonsgjevne rettane gjev 
distrikta kompensasjon for dei ulemper som utbyggingane fører med seg. 
 

2. Fylkestinget ser det som viktig at kraftanlegg bygd ut på 1950- og 1960 talet og som har behov for 
modernisering og oppgradering vert gjeve vilkår slik at dei aktuelle prosjekta vert realisert og at Noreg 
framleis får ei energiforsyning med høg tryggleik i høve til  levering av elektrisk energi. Når vasskrafta i 
framtida skal samordnast med energi produsert frå vind- og solcelleanlegg vert behovet for tryggleik i 
høve til levering til rett tid frå vasskraftanlegg større enn den har vore tidlegare. 
 

3. Fylkestinget vil rå til at grunnrenteskatt vert innretta slik at den berre slår inn for prosjekta som har 
avkastning ut over det som er normal avkastning for kapitalinvesteringar. Ordninga vil da i større grad 
vere basert på at skatt vert ilikna etter evneprinsippet.   

4. Fylkestinget vil rå til at det vert gjennomført felles prisfastsetting for all konsesjonskraft. Dette vil gje ei 
administrativ forenkling for kommunar, fylkeskommunar og kraftselskap og soleis vere i tråd med dei 
premiss som vart lagt på området i samband med Stortinget sin handsaming av Energilova i 1990.     
    

5. Fylkestinget rår til at naturressursskatten vert indeksregulert og teke ut av ordninga med 
inntektsutjamning slik at desse to effektane over tid ikkje endrar fordelinga mellom staten og 
utbyggingsdistrikta 
 

6. Fylkestinget viser vidare til høyringsfråsegn frå Vestlandsrådet og stiller seg bak den. 
 

7. Fylkestinget går i mot å endra nedre grense for grunnrenteskatt frå 10 000 kVA til 1 500 kVA. Ein slik 
reduksjon vil svekka innteninga i småkraftverka og hindra nyetableringar. 
 

PS 18/19 Regional vassforvaltningsplan - planprogram og hovudutfordringar 
 
Forslag til innstilling  
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med gjeldande vassforvaltningsplan for Sogn og Fjordane og 
Hordaland 2016 -2021: 
 
1. Handlingsprogram 2019-2021 til Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregion 2016-

2021  
2. Handlingsprogram 2019 – 2021 til Regional plan for vassforvaltning for Hordaland vassregion 2016-2021 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane Sogn og 
Fjordane og Hordaland (Vestland), Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 



 

1. Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny vassforvaltningsplan for Vestland 
vassregion 2022 - 2027  
 

2. Planprogram i Glomma vassregion for ny vassforvaltningsplan for Glomma vassregion 2022 -2027 
 
3. Planprogram i Møre og Romsdal vassregion for ny vassforvaltningsplan i Møre og Romsdal vassregion 
 
Følgjande dokument vert teke til orientering i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane 
Vestland, Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Hovudutfordringar i Sogn og Fjordane vassregion - planperiode 2022 -2027  

 
2. Hovudutfordringar i Hordaland vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
3. Hovudutfordringar i Glomma vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
4. Hovudutfordringar i Møre og Romsdal vassregion - for planperiode 2022 -2027 

Saksprotokoll i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon - 12.11.2019  

I samband med behandlinga av saka vart det sett fram slike merknader: 
 
Merknad Norvald Distad (H): 
 

«Vassdrag med kraftproduksjon skal vurderast i høve vassmiljø, flaumdemping og klimaeffekt.» 
 
Merknad Mark Taylor (MDG): 
 

«Merknad til Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny 
vassforvaltningsplan for Vestland vassregion 2022-2027 kap. 9.1. Styrkja kunnskapsgrunnlaget: 
 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon meiner at kunnskapsgrunnlaget bør også 
styrkjast om lokal forureining frå avløp med kartlegging av t.d. kor avløpet frå anlegg endar opp og 
effektane av påverknaden, om påverknad frå auka miljøgifter frå skipstrafikk og om betre kunnskap 
om påverknaden av vindkraftutbygging på vassførekomstar.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Utvalet slutta seg samrøystes til Distad sin merknad. 
Utvalet slutta seg til Taylor sin merknad mot 2 røyster (FrP). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med gjeldande vassforvaltningsplan for Sogn og Fjordane og 
Hordaland 2016 -2021: 
 
1. Handlingsprogram 2019-2021 til Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregion 2016-

2021  
2. Handlingsprogram 2019 – 2021 til Regional plan for vassforvaltning for Hordaland vassregion 2016-2021 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane Sogn og 
Fjordane og Hordaland (Vestland), Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny vassforvaltningsplan for Vestland 

vassregion 2022 - 2027  
 
2. Planprogram i Glomma vassregion for ny vassforvaltningsplan for Glomma vassregion 2022 -2027 
 
3. Planprogram i Møre og Romsdal vassregion for ny vassforvaltningsplan i Møre og Romsdal vassregion 
 



 

Følgjande dokument vert teke til orientering i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane 
Vestland, Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Hovudutfordringar i Sogn og Fjordane vassregion - planperiode 2022 -2027  

 
2. Hovudutfordringar i Hordaland vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
3. Hovudutfordringar i Glomma vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
4. Hovudutfordringar i Møre og Romsdal vassregion - for planperiode 2022 -2027 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med gjeldande vassforvaltningsplan for Sogn og Fjordane og 
Hordaland 2016 -2021: 
 
1. Handlingsprogram 2019-2021 til Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregion 2016-

2021  
2. Handlingsprogram 2019 – 2021 til Regional plan for vassforvaltning for Hordaland vassregion 2016-2021 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane Sogn og 
Fjordane og Hordaland (Vestland), Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny vassforvaltningsplan for Vestland 

vassregion 2022 - 2027  
 
2. Planprogram i Glomma vassregion for ny vassforvaltningsplan for Glomma vassregion 2022 -2027 
 
3. Planprogram i Møre og Romsdal vassregion for ny vassforvaltningsplan i Møre og Romsdal vassregion 
 
Følgjande dokument vert teke til orientering i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane 
Vestland, Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Hovudutfordringar i Sogn og Fjordane vassregion - planperiode 2022 -2027  

 
2. Hovudutfordringar i Hordaland vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
3. Hovudutfordringar i Glomma vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
4. Hovudutfordringar i Møre og Romsdal vassregion - for planperiode 2022 -2027 

 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Mark Taylor (MDG) sette på vegner av MDG, SV, R og V fram slik protokollmerknad: 
 

«Det ligg føre planar om utvinning av rutil og granat ved Engebø i Førdefjorden kor ein planlegg å 
deponere store massar i midtre delar av Førdefjorden. 
Havforskingsinstitutt har vurdert den negative verknaden på det marine miljø som høg. 
Dersom det vert gitt driftskonsesjon til utvinning frå Engøbøfjellet, vil det føre til ein stor påverknad i 
Sunnfjord (Førdefjorden). 
Å redusere påverknad frå gruvedrift/gruveindustri vert ei stor utfordring for vassregionsforvaltning.» 

 
Marius Dalin (MDG) sette fram slik protokollmerknad: 
 



 

«Både flom og tørke er utfordringer i dag som trolig også vil øke framover. Problemstillinger knyttet til 
tørke er lite belyst. Biokull vil kunne ha en viktig plass i vannforvaltningen ved å forbedre 
jordkvaliteten. Det gir økt evne til vannabsorpsjon og dermed økt tørkeresistens, flomdempningsevne 
og minsker avrenning av miljøgifter og næringssalter. Det kan også brukes i vannrensing i 
vannkvaliteter til vanning. Biokull er også et viktig framtidig biprodukt av avfall i sirkulærøkonomien. 
Biokull er lite nedbrytbart og kan gi karbonlagring i over 1000 år. Biokull bør derfor tas i bruk både i 
landbruket, på «grønne tak», parkområder, hager. Vi ber om at dette tas med videre i planarbeidet og 
jobbes aktivt med opp mot kommuner, landbruket og andre næringer.»  

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med gjeldande vassforvaltningsplan for Sogn og Fjordane og 
Hordaland 2016 -2021: 
 
1. Handlingsprogram 2019-2021 til Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregion 2016-

2021  
2. Handlingsprogram 2019 – 2021 til Regional plan for vassforvaltning for Hordaland vassregion 2016-2021 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane Sogn og 
Fjordane og Hordaland (Vestland), Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny vassforvaltningsplan for Vestland 

vassregion 2022 - 2027  
 
2. Planprogram i Glomma vassregion for ny vassforvaltningsplan for Glomma vassregion 2022 -2027 
 
3. Planprogram i Møre og Romsdal vassregion for ny vassforvaltningsplan i Møre og Romsdal vassregion 
 
Følgjande dokument vert teke til orientering i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane 
Vestland, Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Hovudutfordringar i Sogn og Fjordane vassregion - planperiode 2022 -2027  

 
2. Hovudutfordringar i Hordaland vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
3. Hovudutfordringar i Glomma vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
4. Hovudutfordringar i Møre og Romsdal vassregion - for planperiode 2022 -2027 

 
Protokollmerknad frå MDG, SV, R, og V 
Det ligg føre planar om utvinning av rutil og granat ved Engebø i Førdefjorden kor ein planlegg å deponere 
store massar i midtre delar av Førdefjorden. 
Havforskingsinstitutt har vurdert den negative verknaden på det marine miljø som høg. 
Dersom det vert gitt driftskonsesjon til utvinning frå Engøbøfjellet, vil det føre til ein stor påverknad i Sunnfjord 
(Førdefjorden). 
Å redusere påverknad frå gruvedrift/gruveindustri vert ei stor utfordring for vassregionsforvaltning. 
 
Protokollmerknad frå MDG 
Både flom og tørke er utfordringer i dag som trolig også vil øke framover. Problemstillinger knyttet til tørke er 
lite belyst. Biokull vil kunne ha en viktig plass i vannforvaltningen ved å forbedre jordkvaliteten. Det gir økt 
evne til vannabsorpsjon og dermed økt tørkeresistens, flomdempningsevne og minsker avrenning av 
miljøgifter og næringssalter. Det kan også brukes i vannrensing i vannkvaliteter til vanning. Biokull er også et 
viktig framtidig biprodukt av avfall i sirkulærøkonomien. Biokull er lite nedbrytbart og kan gi karbonlagring i 
over 1000 år. Biokull bør derfor tas i bruk både i landbruket, på «grønne tak», parkområder, hager. Vi ber om 
at dette tas med videre i planarbeidet og jobbes aktivt med opp mot kommuner, landbruket og andre næringer 
 



 

PS 19/19 Fordelingsnøkkel for partistøtte i Vestland fylkeskommune 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget vedtek ordning med støtte til politiske parti i Vestland fylkesting, og vil fastsette økonomiske 
rammer for ordninga i fylkesbudsjettet for 2020.  
 

2. Fylkestinget legg til grunn at midlar i ordninga vert fordelt med 15% av vedteke ramme fordelt likt på alle 
parti som grunnstønad, og resten (85%) vert fordelt til partia per. representant i fylkestinget.   
 

3. Fylkestinget går inn for at ordninga gjeld frå Vestland fylkesting er konstituert 15.oktober 2019, og at det 
vert lagt opp til etterbetaling av perioden fram til 1.1.2020, ved første utbetaling i 2020.      
 
For parti som i dag mottek slik støtte frå dagens fylkeskommunar, vil det bli gjort eit fråtrekk for perioden 
fram til 1.1.2020. Dersom parti mottek like mykje eller meir støtte i tilsvarande ordning frå dagens 
fylkeskommunar fram til 1.1.2020, vil dei ikkje motta slik etterbetalt støtte i tillegg frå Vestland 
fylkeskommune for denne perioden. 
 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.10.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, SV og KrF fram slikt forslag: 
 

«Endring 
 
Punkt 1, tillegg før prosjektleiar sitt framlegg: 
Fylkestinget viser til §10 i partilova om «overordnede prinsipper for offentlig støtte» og legg denne til 
grunn for Vestland fylke si partistøtteordning.  
 
Alternativ: 
 
Punkt 2, 3 og 4: 
2. Fylkestinget legg til grunn at midlar i ordninga vert fordelt med 15% av vedteke ramme fordelt likt 
på alle parti som grunnstønad, og resten (85%) vert fordelt til partia etter tal røyster ved valet 2019. 
  
3. Ordninga gjeld frå 1. januar 2020.  Partistøtta skal årleg utbetalast til dei politiske partia sin 
fylkesorganisasjon som eit eingongsbeløp i januar. 
 
4. Fylkestinget legg til grunn at midlane vert disponert slik at gruppene skal kunne utføre sitt arbeid 
og sine planar på ein god og tilfredsstillande måte.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkesrådmannen si innstilling til vedtak for fordelingsnøkkel blir vedteken.  Fylkesrådmannen får i 
oppdrag å innarbeide ein reduksjon på 20% i grunnstønad og representantstønad i samband med 
den pågåande budsjettprosessen for 2020.» 

 
Avrøysting 
 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB) og fall. 
Heen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Heen sitt forslag punkt 2 fekk 10 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget 
mot 7 for innstillinga . 
Heen sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget mot ingen røyster for 
innstillinga.  
Heen sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget mot ingen røyster for 
innstillinga. 
 



 

Innstilling til fylkestinget 
 

1. Fylkestinget viser til §10 i partilova om «overordnede prinsipper for offentlig støtte» og legg denne til 
grunn for Vestland fylke si partistøtteordning. 
 
Fylkestinget vedtek ordning med støtte til politiske parti i Vestland fylkesting, og vil fastsette 
økonomiske rammer for ordninga i fylkesbudsjettet for 2020. 
 

2. Fylkestinget legg til grunn at midlar i ordninga vert fordelt med 15% av vedteke ramme fordelt likt på 
alle parti som grunnstønad, og resten (85%) vert fordelt til partia etter tal røyster ved valet 2019. 
 

3. Ordninga gjeld frå 1. januar 2020.  Partistøtta skal årleg utbetalast til dei politiske partia sin 
fylkesorganisasjon som eit eingongsbeløp i januar. 
 

4. Fylkestinget legg til grunn at midlane vert disponert slik at gruppene skal kunne utføre sitt arbeid og 
sine planar på ein god og tilfredsstillande måte. 

 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (SP) sette på vegner av Sp, Ap, MDG, SV, KrF og V fram slikt forslag: 
 

(a) «Nytt punkt 
Dei partipolitiske sekretariata skal knytast opp mot dei same digitale løysingane som faste 
fylkestingsmedlemar. Partisekretariata skal gratis stillast til disposisjon eit lesebrett og evt. ein 
politikar-pc. Partisekretariata skal for eigen kostnad kunne knyte fleire brukarar til ordningane.» 
 

(b) «Nytt punkt 
Fylkestinget vedtek at alle parti sine gruppeleiarar skal ha rett til ei dekka reise kvar veke innad i 
Vestland fylke.  Reisene kan gå over inntil to dagar.  Reiser mindre enn 40 kilometer vert ikkje 
dekka.  Reiser for møte i folkevalde organ kjem i tillegg.  Ordninga kan ikkje nyttast til reine 
partiarrangement.  Fylkesordførar får fullmakt til å godkjenne eventuelle reiser utover dette.  
 
Dette er eit tiltak som skal jamne ut kostnader mellom parti som har gruppeleiar som bur sentralt 
eller har lengre reiseveg. Det vil kunne forebygge at parti ikkje vil velje politikarar utfrå bustad og 
kostnader, noko som ville vore eit demokratisk problem.» 
 

(c) «Nytt punkt 
Fylkestinget ber om ei sak til fylkestinget i juni 2020 der ein går gjennom reiseregulativ m.v. for 
politikarane i Vestland fylkeskommune.»     

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag:   
 

«Alternativ 
 

1. Fylkestinget vedtek ordning med støtte til politiske parti i Vestland fylkesting, og vil fastsette 
økonomiske rammer for ordninga i fylkesbudsjettet for 2020.  
 

2. Fylkestinget legg til grunn at midlar i ordninga vert fordelt med 15% av vedteke ramme fordelt likt 
på alle parti som grunnstønad, og resten (85%) vert fordelt til partia per. representant i 
fylkestinget.   

  
3. Fylkestinget går inn for at ordninga gjeld frå Vestland fylkesting er konstituert 15.oktober 2019, og 

at det vert lagt opp til etterbetaling av perioden fram til 1.1.2020, ved første utbetaling i 2020.      
 
For parti som i dag mottek slik støtte frå dagens fylkeskommunar, vil det bli gjort eit fråtrekk for 
perioden fram til 1.1.2020. Dersom parti mottek like mykje eller meir støtte i tilsvarande ordning 
frå dagens fylkeskommunar fram til 1.1.2020, vil dei ikkje motta slik etterbetalt støtte i tillegg frå 
Vestland fylkeskommune for denne perioden.» 



 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring 
 

Satsane for partigodtgjersle i Vestland vert reduserte med 20%.» 
 
Avrøysting 
Andersen sitt forslag fekk 8 røyster (FNB, R) og fall. 
Innstillinga vart vedteke med 41 røyster mot 24 røyster (H, Frp, FNB) for Ekeland Bjørkly sitt forslag. 
Øren Heen sitt forslag (a), (b) og (c) vart vedteke mot 24 røyster (H, Frp, FNB). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget viser til §10 i partilova om «overordnede prinsipper for offentlig støtte» og legg denne til 

grunn for Vestland fylke si partistøtteordning. 
 
Fylkestinget vedtek ordning med støtte til politiske parti i Vestland fylkesting, og vil fastsette 
økonomiske rammer for ordninga i fylkesbudsjettet for 2020. 
 

2. Fylkestinget legg til grunn at midlar i ordninga vert fordelt med 15% av vedteke ramme fordelt likt på alle 
parti som grunnstønad, og resten (85%) vert fordelt til partia etter tal røyster ved valet 2019. 
 

3. Ordninga gjeld frå 1. januar 2020.  Partistøtta skal årleg utbetalast til dei politiske partia sin 
fylkesorganisasjon som eit eingongsbeløp i januar. 
 

4. Fylkestinget legg til grunn at midlane vert disponert slik at gruppene skal kunne utføre sitt arbeid og sine 
planar på ein god og tilfredsstillande måte. 
 

5. Dei partipolitiske sekretariata skal knytast opp mot dei same digitale løysingane som faste 
fylkestingsmedlemar. Partisekretariata skal gratis stillast til disposisjon eit lesebrett og evt. ein politikar-
pc. Partisekretariata skal for eigen kostnad kunne knyte fleire brukarar til ordningane. 
 

6. Fylkestinget vedtek at alle parti sine gruppeleiarar skal ha rett til ei dekka reise kvar veke innad i Vestland 
fylke.  Reisene kan gå over inntil to dagar.  Reiser mindre enn 40 kilometer vert ikkje dekka.  Reiser for 
møte i folkevalde organ kjem i tillegg.  Ordninga kan ikkje nyttast til reine partiarrangement. Fylkesordførar 
får fullmakt til å godkjenne eventuelle reiser utover dette.  

 
Dette er eit tiltak som skal jamne ut kostnader mellom parti som har gruppeleiar som bur sentralt eller har 
lengre reiseveg. Det vil kunne forebygge at parti ikkje vil velje politikarar utfrå bustad og kostnader, noko 
som ville vore eit demokratisk problem. 
 

7. Fylkestinget ber om ei sak til fylkestinget i juni 2020 der ein går gjennom reiseregulativ m.v. for 
politikarane i Vestland fylkeskommune. 

 
PS 20/19 Vestland fylkeskommune - målvedtak i samband med fylkessamanslåinga 
 
Forslag til innstilling 
 

Fylkestinget vedtek nynorsk som administrasjonsspråk for Vestland fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.10.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiaren si innstilling vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 



 

 
Fylkestinget vedtek nynorsk som administrasjonsspråk for Vestland fylkeskommune. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Frank Willy Djuvik (FRP) sette fram slikt forslag:  
 

(a) Nytt punkt 2: 
Vestland Fylkeskommune skal ha ein gjennomført nynorsk profil i sin eksterne kommunikasjon, men 
tilsette kan velje det administrasjonsmålet som dei skriv best i intern sakshandsaming. 
 

(b) Nytt punkt 3: 
Innkommande korrespondanse frå innbyggarane, vert besvart på avsendaren si målform. 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Djuvik sine forslag (a) og (b) fekk 7 røyster (FRP, PP) og fall. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget vedtek nynorsk som administrasjonsspråk for Vestland fylkeskommune. 
 
PS 21/19 Samfunnsoppdrag, visjon og verdiar for felles organisasjonskultur i 
Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkestinget vedtek følgjande formuleringar som samfunnsoppdrag, visjon og verdiar for Vestland 
fylkeskommune, som grunnlag for felles organisasjonskultur:  
 
Samfunnsoppdrag:  
Vi set retning, engasjerer og samhandlar for å utvikle gode tenester og eit framtidsretta Vestland 
 
Visjon:  
Nyskapande og berekraftig 
 
Verdiar:  
Kompetent – Open - Modig 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek følgjande formuleringar som samfunnsoppdrag, visjon og verdiar for Vestland 
fylkeskommune, som grunnlag for felles organisasjonskultur:  
 
Samfunnsoppdrag:  
Vi set retning, engasjerer og samhandlar for å utvikle gode tenester og eit framtidsretta Vestland 
 
Visjon:  
Nyskapande og berekraftig 
 
Verdiar:  
Kompetent – Open – Modig  
 



 

Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget vedtek følgjande formuleringar som samfunnsoppdrag, visjon og verdiar for Vestland 
fylkeskommune, som grunnlag for felles organisasjonskultur:  
 
Samfunnsoppdrag:  
Vi set retning, engasjerer og samhandlar for å utvikle gode tenester og eit framtidsretta Vestland. 
 
Visjon:  
Nyskapande og berekraftig 
 
Verdiar:  
Kompetent – Open – Modig  
 
PS 22/19 Vestland fylkeskommune og tilhøvet til kommunearkivordninga 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap 

frå og med 1.1.2020. Tenestene skal sikra at arkiva til Vestland fylkeskommune vert handtert, tekne vare 
på og formidla i samsvar med arkivlova sine føremål og føresegner.  

2. Fylkestinget ber prosjektleiar gå i dialog med styret i Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt 
oppgåvefellesskap om Vestland fylkeskommune sitt økonomiske bidrag i samband med årsbudsjett 2021 
og økonomiplan.  

3. Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom  dei 
kommunale arkivinstitusjonane i Vestland fylke til junitinget 2020.  

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 02.12.2019  
 
June Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ til pkt.3 
 

Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom 
dei kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke til junitinget 2020.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar si innstilling, pkt.1 og 2, vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Indrevik sitt forslag til pkt. 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
prosjektleiar sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap 

frå og med 1.1.2020. Tenestene skal sikra at arkiva til Vestland fylkeskommune vert handtert, tekne vare 
på og formidla i samsvar med arkivlova sine føremål og føresegner.  

2. Fylkestinget ber prosjektleiar gå i dialog med styret i Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt 
oppgåvefellesskap om Vestland fylkeskommune sitt økonomiske bidrag i samband med årsbudsjett 2021 
og økonomiplan.  

3. Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom dei 
kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke til junitinget 2020. 
 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  



 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap 

frå og med 1.1.2020. Tenestene skal sikra at arkiva til Vestland fylkeskommune vert handtert, tekne vare 
på og formidla i samsvar med arkivlova sine føremål og føresegner.  
 

2. Fylkestinget ber prosjektleiar gå i dialog med styret i Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt 
oppgåvefellesskap om Vestland fylkeskommune sitt økonomiske bidrag i samband med årsbudsjett 2021 
og økonomiplan.  
 

3. Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom dei 
kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke til junitinget 2020. 

 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap 

frå og med 1.1.2020. Tenestene skal sikra at arkiva til Vestland fylkeskommune vert handtert, tekne vare 
på og formidla i samsvar med arkivlova sine føremål og føresegner.  
 

2. Fylkestinget ber prosjektleiar gå i dialog med styret i Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt 
oppgåvefellesskap om Vestland fylkeskommune sitt økonomiske bidrag i samband med årsbudsjett 2021 
og økonomiplan.  
 

3. Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom dei 
kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke til junitinget 2020. 

 
PS 23/19 Godkjenning av fylkesting for ungdom Vestland (FFU) og Vestland 
ungdomsutval (VU) 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner samansetnad av Vestland ungdomsutval og tek protokoll og handlingsporgram frå 
fylkesting for ungdom til vitande.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner samansetnad av Vestland ungdomsutval og tek protokoll og handlingsporgram frå 
fylkesting for ungdom til vitande.  
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
June Indrevik (H) sette fram slik protokollmerknad: 
 



 

«Fylkestinget vil tilby FFU og VU muligheten til å invitere representantene fra de ulike partiene i 
fylkestinget til en spørre-og dialogtime.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget godkjenner samansetnad av Vestland ungdomsutval og tek protokoll og handlingsporgram frå 
fylkesting for ungdom til vitande.  
 
Protokollmerknad frå H: 
Fylkestinget vil tilby FFU og VU muligheten til å invitere representantene fra de ulike partiene i fylkestinget til 
en spørre-og dialogtime. 
 
PS 24/19 Kystpilegrimsleia. regionale pilegrimssenter 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 
regional satsing på Kystpilegrimsleia.  

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  

4. For driftsåret 2020 vert kr 800.000 nytta som bidrag til prøvedrift av eit pilegrimssenter i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta. 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Alfred Bjørlo (V) stilte spørsmål om han var inhabil. Bjørlo gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han 
var inhabil. Utval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Bjørlo ikkje var inhabil.  
Bjørlo tiltredde saksbehandlinga. 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 5  
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i 
løpet av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter 
sett i samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037.»  

 
Bjarte Vatnøy (FRP) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering rår til at ein ikkje tar kystpilgrimsleia inn i budsjettet på dette 
tidspunkt, da konsekvensane med nedtrekk på 800.000 på andre område ikkje er utgreid. 
 
Dette er eit spennande prosjekt, men vedtak her nå vil trulig råka barn og unge sine tilbud for året 
2020 i Vestland. 
 
Saka blir behandla på nytt dersom det kjem støtte gjennom statsbudsjettet.» 

 
Kurt Jonny Hæggernæs (PP) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av A, Sp, SV, MDG og V fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 4 



 

 
Fylkestinget er innstilt på å gi eit regionalt bidrag til prøvedrift av pilegrimssenter i Vestland i 2020 
inntil statleg finansiering er stadfesta på statsbudsjettet for 2021.»  

 
Avrøysting 
 
Vatnøy sitt forslag fekk 1 røyst (FRP) og fall. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 1-3 fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 4 fekk 1 røyst (PP) og fall. 
Bjørlo sitt forslag punkt 4 fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som innstilling 
til fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
Kollbotn sitt forslag fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 

regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  
 

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  
 

4. Fylkestinget er innstilt på å gi eit regionalt bidrag til prøvedrift av pilegrimssenter i Vestland i 2020 inntil 
statleg finansiering er stadfesta på statsbudsjettet for 2021. 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i løpet 
av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter sett i 
samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av Ap, Sp, SV, MDG, KrF og V slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 
Punkt 4: 
For driftsåret 2020 vert kr 600.000 nytta som bidrag til prøvedrift av pilegrimssentera i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta på Statsbudsjettet for 2021. Bidraget vert fordelt likt på dei regionale 
pilegrimssentera i Bergen og Selje/Stad, under føresetnad av lokale finansieringsbidrag på minimum 
same beløp frå dei to kommunane i 2020.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1-3 og 5 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.  
Innstillinga punkt 4 fekk 5 røyster (H, Frp) og fall mot Bjørlo sitt forslag som vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 

regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  
 

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  
 



 

4. For driftsåret 2020 vert kr 600.000 nytta som bidrag til prøvedrift av pilegrimssentera i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta på Statsbudsjettet for 2021. Bidraget vert fordelt likt på dei regionale 
pilegrimssentera i Bergen og Selje/Stad, under føresetnad av lokale finansieringsbidrag på minimum 
same beløp frå dei to kommunane i 2020. 
 

5. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i løpet 
av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter sett i 
samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037.Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  

 
Avrøysting  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
6. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 

regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

7. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  
 

8. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  
 

9. For driftsåret 2020 vert kr 600.000 nytta som bidrag til prøvedrift av pilegrimssentera i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta på Statsbudsjettet for 2021. Bidraget vert fordelt likt på dei regionale 
pilegrimssentera i Bergen og Selje/Stad, under føresetnad av lokale finansieringsbidrag på minimum 
same beløp frå dei to kommunane i 2020. 
 

10. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i løpet 
av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter sett i 
samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037.PS 25/19 Nytt fellesmagasin for 
musea i Hordaland og Sogn og Fjordane, samt magasinutfordringar for KODE 

 
Forslag til innstilling  
 

1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 
dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei prosjektgruppe, koordinert av Vestland 
fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare utvikling av prosjektet. 
 

2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 
samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Kurt Jonny Hæggernæs (PP) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 

dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei prosjektgruppe, koordinert av Vestland 
fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare utvikling av prosjektet. 



 

 
2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 

samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av Sp, Ap, SV, MDG, V og KrF fram slikt forslag 1: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 3 
MiSF sitt fellesmagasin i Angedalen vert ikkje utsett i påvente eller som følgje av denne saka. 
Magasinet har løyving frå Sogn og Fjordane fylkeskommune på 2019-budsjettet, samt tilsagn og kr 
40 mill frå staten, der dei første 8,3 mill er løyvd på 2020-budsjettet.  
Saka skal klargjere om MiSF sitt magasin har kapasitet til å dekke noko av behovet som er for andre 
museum i Vestland fylke.» 

 
Morten Klementsen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av Sp, Ap, SV, MDG, V og KrF fram slikt forslag 2: 
 

«Endring: 
 
Punkt 1 
Slette siste setning  
 
Tillegg: 
 
Nytt punkt 
Fylkesutvalet ber om at ein snarlig får ei sak som går gjennom museumspolitikken i Vestland med 
utgangspunkt i ulik ansvars- og eigarskapstruktur, og korleis ein byggjer saman museumskulturen. 
Saka vert også framlagt for utval for kultur, idrett og integrering.» 

 
Klementsen trakk forslaget sitt. 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga fekk 5 røyster (H, Frp) og fall mot innstillinga med Brosvik sine forslag 1 og 2 som vart vedteke 
som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 

dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE.  

 
2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 

samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

 
3. MiSF sitt fellesmagasin i Angedalen vert ikkje utsett i påvente eller som følgje av denne saka. Magasinet 

har løyving frå Sogn og Fjordane fylkeskommune på 2019-budsjettet, samt tilsagn og kr 40 mill frå staten, 
der dei første 8,3 mill er løyvd på 2020-budsjettet.  



 

Saka skal klargjere om MiSF sitt magasin har kapasitet til å dekke noko av behovet som er for andre 
museum i Vestland fylke. 
 

4. Fylkesutvalet ber om at ein snarlig får ei sak som går gjennom museumspolitikken i Vestland med 
utgangspunkt i ulik ansvars- og eigarskapstruktur, og korleis ein byggjer saman museumskulturen. Saka 
vert også framlagt for utval for kultur, idrett og integrering.» 

Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell 

samordning av dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved 
Museumssenteret i Hordaland, Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei 
prosjektgruppe, koordinert av Vestland fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare 
utvikling av prosjektet. 
 

2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 
samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad 
for realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.»  

 
  
June Indrevik (H) sette fram slikt forslag:  
  

«Alternativ pkt. 1 
 
Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell 
samordning av dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved 
Museumssenteret i Hordaland, Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei 
prosjektgruppe, koordinert av Vestland fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare 
utvikling av prosjektet.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 vart vedteke med 46 røyster mot 19 røyster (H, Frp, Pp) for Framnes og Indrevik sine 
forslag.  
Innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteke.  
Innstillinga punkt 3 vart vedteke med 46 røyster mot 19 røyster (H, Frp, Pp) for Framnes sitt forslag.  
Innstillinga punkt 4 vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 

dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE.  

 
2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 

samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

 
3. MiSF sitt fellesmagasin i Angedalen vert ikkje utsett i påvente eller som følgje av denne saka. Magasinet 

har løyving frå Sogn og Fjordane fylkeskommune på 2019-budsjettet, samt tilsagn og kr 40 mill frå staten, 
der dei første 8,3 mill er løyvd på 2020-budsjettet.  
Saka skal klargjere om MiSF sitt magasin har kapasitet til å dekke noko av behovet som er for andre 
museum i Vestland fylke. 
 



 

4. Fylkestinget ber om at ein snarlig får ei sak som går gjennom museumspolitikken i Vestland med 
utgangspunkt i ulik ansvars- og eigarskapstruktur, og korleis ein byggjer saman museumskulturen. Saka 
vert også framlagt for utval for kultur, idrett og integrering.» 

 
PS 26/19 Fritt skuleval - høyring om forslag til endringar i forskrift til opplæringslova 
kapittel 6 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget stiller seg positiv til framlegg om fritt skuleval som prinsipp for inntak til vidaregåande 

opplæring med dei kommentarar som går fram av høyringssvaret. 
2. Fylkestinget slutter seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om at alternativ 1 bør leggast til grunn for den 

nye forskrifta i opplæringslova: «Fylkeskommunen skal innføre fritt skuleval i heile fylket eller fritt skuleval 
innanfor fastsette inntaksområde i fylket.»  

 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Åsmund Berthelsen, SV, sette fram slikt forslag på vegner av SV, A, SP, KrF og MDG: 
 

1. Vestland fylkesting støttar ikkje framlegget til endringar i forskrift til opplæringslova kapittel 6. 
Fylkeskommunen har ansvaret for vidaregåande opplæring og meiner difor at det framleis skal vere 
fylkeskommunen sjølv vedtek inntaksordning for vidaregåande opplæring. Framlegget frå 
departementet er eit direkte inngrep i det lokale og regionale sjølvstyret og går på tvers regionreforma 
om å desentralisere makt og mynde til fylkeskommunen. Uavhengig av kor ein står i spørsmål om 
inntaksordningar til dei vidaregåande skulane er det likevel eit klårt ynskje om at fylkeskommunen 
sjølv skal styre dette utan ytterlegare detaljstyring frå nasjonale styresmakter. 

 
2. Vestland fylkeskommune meiner at alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur, 

samstundes som ein også kan søkje på andre skular dersom ein ønskjer det. Vestland 
fylkeskommune har starta å vurdere ulike inntaksmodellar og har difor sendt sak om dette på høyring. 
Målet med vurderinga og høyringa er å gjere inntaket meir rettferdig, både gjennom å sikre eit godt 
tilbod i distrikta, meir mangfald i byskulane, framleis valfridom og meir tryggleik for elvar som i dag er 
uroa for reiseveg. Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. I vurderinga vil fylkeskommunen sjå til 
andre fylkeskommunar sine inntaksmodellar. 

 
3. Om det likevel vert vedteke å ta frå fylkeskommunen retten til å avgjere inntaksområde går Vestland 

fylkesting inn for modell 1 i framlegget frå departementet, med høve til å ha såkalla fritt skuleval 
innafor fastsett inntaksmodell i fylket. 

 
4. Kommentarar til høyringa som kjem fram i saksutgreiinga vert ikkje vedteke eller oversendt. 
 

 
Avrøysting 
 
Forslaget til Åsmund Berthelsen med fleire, vart vedteke mot prosjektleiar sitt forslag som fekk 4 røyster ( 1 
FrP og 3 H) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Vestland fylkesting støttar ikkje framlegget til endringar i forskrift til opplæringslova kapittel 6. 
Fylkeskommunen har ansvaret for vidaregåande opplæring og meiner difor at det framleis skal vere 
fylkeskommunen sjølv vedtek inntaksordning for vidaregåande opplæring. Framlegget frå departementet er eit 
direkte inngrep i det lokale og regionale sjølvstyret og går på tvers regionreforma om å desentralisere makt og 
mynde til fylkeskommunen. Uavhengig av kor ein står i spørsmål om inntaksordningar til dei vidaregåande 
skulane er det likevel eit klårt ynskje om at fylkeskommunen sjølv skal styre dette utan ytterlegare detaljstyring 
frå nasjonale styresmakter. 
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur, samstundes 
som ein også kan søkje på andre skular dersom ein ønskjer det. Vestland fylkeskommune har starta å 
vurdere ulike inntaksmodellar og har difor sendt sak om dette på høyring. Målet med vurderinga og høyringa 



 

er å gjere inntaket meir rettferdig, både gjennom å sikre eit godt tilbod i distrikta, meir mangfald i byskulane, 
framleis valfridom og meir tryggleik for elvar som i dag er uroa for reiseveg. Inntaket skal ikkje vere reint 
karakterbasert. I vurderinga vil fylkeskommunen sjå til andre fylkeskommunar sine inntaksmodellar. 
 

3. Om det likevel vert vedteke å ta frå fylkeskommunen retten til å avgjere inntaksområde går Vestland fylkesting 
inn for modell 1 i framlegget frå departementet, med høve til å ha såkalla fritt skuleval innafor fastsett 
inntaksmodell i fylket. 
 

4. Kommentarar til høyringa som kjem fram i saksutgreiinga vert ikkje vedteke eller oversendt. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Fylkestinget stiller seg positiv til framlegg om fritt skuleval som prinsipp for inntak til 
vidaregåande opplæring med dei kommentarar som går fram av høyringssvaret. 
 
2. Fylkestinget slutter seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om at alternativ 1 bør leggast til 
grunn for den nye forskrifta i opplæringslova: «Fylkeskommunen skal innføre fritt skuleval i heile 
fylket eller fritt skuleval innanfor fastsette inntaksområde i fylket.»» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H, Frp) for Bjørkly sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Vestland fylkesting støttar ikkje framlegget til endringar i forskrift til opplæringslova kapittel 6. 
Fylkeskommunen har ansvaret for vidaregåande opplæring og meiner difor at det framleis skal vere 
fylkeskommunen sjølv vedtek inntaksordning for vidaregåande opplæring. Framlegget frå 
departementet er eit direkte inngrep i det lokale og regionale sjølvstyret og går på tvers regionreforma 
om å desentralisere makt og mynde til fylkeskommunen. Uavhengig av kor ein står i spørsmål om 
inntaksordningar til dei vidaregåande skulane er det likevel eit klårt ynskje om at fylkeskommunen 
sjølv skal styre dette utan ytterlegare detaljstyring frå nasjonale styresmakter. 
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur, 
samstundes som ein også kan søkje på andre skular dersom ein ønskjer det. Vestland 
fylkeskommune har starta å vurdere ulike inntaksmodellar og har difor sendt sak om dette på høyring. 
Målet med vurderinga og høyringa er å gjere inntaket meir rettferdig, både gjennom å sikre eit godt 
tilbod i distrikta, meir mangfald i byskulane, framleis valfridom og meir tryggleik for elvar som i dag er 
uroa for reiseveg. Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. I vurderinga vil fylkeskommunen sjå til 
andre fylkeskommunar sine inntaksmodellar. 
 

3. Om det likevel vert vedteke å ta frå fylkeskommunen retten til å avgjere inntaksområde går Vestland 
fylkesting inn for modell 1 i framlegget frå departementet, med høve til å ha såkalla fritt skuleval 
innafor fastsett inntaksmodell i fylket. 
 

4. Kommentarar til høyringa som kjem fram i saksutgreiinga vert ikkje vedteke eller oversendt. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Rosalind Fosse (FRP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
1.  Fylkestinget stiller seg positiv til framlegg om fritt skuleval som prinsipp for inntak til vidaregåande 

opplæring med dei kommentarar som går fram av høyringssvaret. 



 

2. Fylkestinget slutter seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om at alternativ 1 bør leggast til grunn for 
den nye forskrifta i opplæringslova: «Fylkeskommunen skal innføre fritt skuleval i heile fylket eller fritt 
skuleval innanfor fastsette inntaksområde i fylket.»  

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteke med 46 røyster mot 19 røyster (FRP, H PP) for Fosse sitt forslag. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkesting støttar ikkje framlegget til endringar i forskrift til opplæringslova kapittel 6. 

Fylkeskommunen har ansvaret for vidaregåande opplæring og meiner difor at det framleis skal vere 
fylkeskommunen sjølv vedtek inntaksordning for vidaregåande opplæring. Framlegget frå departementet 
er eit direkte inngrep i det lokale og regionale sjølvstyret og går på tvers regionreforma om å 
desentralisere makt og mynde til fylkeskommunen. Uavhengig av kor ein står i spørsmål om 
inntaksordningar til dei vidaregåande skulane er det likevel eit klårt ynskje om at fylkeskommunen sjølv 
skal styre dette utan ytterlegare detaljstyring frå nasjonale styresmakter. 
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur, 
samstundes som ein også kan søkje på andre skular dersom ein ønskjer det. Vestland fylkeskommune 
har starta å vurdere ulike inntaksmodellar og har difor sendt sak om dette på høyring. Målet med 
vurderinga og høyringa er å gjere inntaket meir rettferdig, både gjennom å sikre eit godt tilbod i distrikta, 
meir mangfald i byskulane, framleis valfridom og meir tryggleik for elvar som i dag er uroa for reiseveg. 
Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. I vurderinga vil fylkeskommunen sjå til andre fylkeskommunar 
sine inntaksmodellar. 
 

3. Om det likevel vert vedteke å ta frå fylkeskommunen retten til å avgjere inntaksområde går Vestland 
fylkesting inn for modell 1 i framlegget frå departementet, med høve til å ha såkalla fritt skuleval innafor 
fastsett inntaksmodell i fylket. 
 

4. Kommentarar til høyringa som kjem fram i saksutgreiinga vert ikkje vedteke eller oversendt. 
 
PS 27/19 Høyring om lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland 
fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  
 
Høyringsforslaget til lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland fylkeskommune slik det ligg i 
vedlegg 1 vert sendt på ope høyring. 

Saksprotokoll i Hovudutval for opplæring og kompetanse - 12.11.2019  
 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
                      «Det vil bli oppnevnt en politisk saksordfører til dette arbeidet.»  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Emil Gadolin sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Høyringsforslaget til lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland fylkeskommune slik det ligg i 

vedlegg 1 vert sendt på ope høyring. 
 
Det vil bli oppnevnt en politisk saksordfører til dette arbeidet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 



 

Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Høyringsforslaget til lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland fylkeskommune slik det ligg i vedlegg 1 
vert sendt på ope høyring. 
 
Det vil bli oppnevnt en politisk saksordfører til dette arbeidet. 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Fylkesordførar sette fram slikt forslag:   
 

«Fylkesutvalet oppnemnar ein politisk saksordførar i sitt neste møte».  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga med fylkesordførar sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Høyringsforslaget til lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland fylkeskommune slik det ligg i vedlegg 1 
vert sendt på ope høyring. 
 
Det vil bli oppnevnt en politisk saksordfører til dette arbeidet. Fylkesutvalet oppnemnar ein politisk 
saksordførar i sitt neste møte. 
 
PS 28/19 Rom- og funksjonsprogram for Fagskolen i Hordaland og Rom- og 
funksjonsprogram for Laksevåg og Bergen Maritime vidaregåande skule 
 
Forslag til vedtak  
 

1. Fylkestinget godkjenn dei framlagde rom- og funksjonsprogramma. 
 

2. Fylkestinget godkjenn framlegget om å redusere areal i romprogramma som følgje av sambruk og 
samlokalisering av skulane. 

 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen. 
Saksprotokoll i Hovudutval for opplæring og kompetanse - 12.11.2019  
 
PS 1/19 vart ikkje behandla. Saka var ved ein feil lagt på sakskartet. Saka var ikkje godkjent av av utvalsleiar 
for behandling i dette møtet. 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
Tilleggspunkt:  
 

Fylkestinget syner til samarbeidet som er etablert med HVL og fagskulane i Vestland som er omtalt i 
fråsegn frå styret i fagskulen datert 04.11. 2019 og  vedtak i fylkesutvalet den 20.06.2019. 
Fylkestinget ber administrasjonen ta initiativ til å utgreia nye samarbeidsløysingar mellom HVL og 
fagskulane i Vestland fylkeskommune som kan medverka til å styrkja fagskuletilbodet og gje 
kostnadseffektive løysingar på investeringar og drift.  

 
Avrøysting 



 

 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Emil Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget godkjenn dei framlagde rom- og funksjonsprogramma.  
 
2. Fylkestinget godkjenn framlegget om å redusere areal i romprogramma som følgje av sambruk og 

samlokalisering av skulane.  
 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen.  
 
Fylkestinget syner til samarbeidet som er etablert med HVL og fagskulane i Vestland som er omtalt i fråsegn 
frå styret i fagskulen datert 04.11. 2019 og  vedtak i fylkesutvalet den 20.06.2019. Fylkestinget ber 
administrasjonen ta initiativ til å utgreia nye samarbeidsløysingar mellom HVL og fagskulane i Vestland 
fylkeskommune som kan medverka til å styrkja fagskuletilbodet og gje kostnadseffektive løysingar på 
investeringar og drift.  
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenn dei framlagde rom- og funksjonsprogramma.  
 
2. Fylkestinget godkjenn framlegget om å redusere areal i romprogramma som følgje av sambruk og 

samlokalisering av skulane.  
 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen.  
 

4. Fylkestinget syner til samarbeidet som er etablert med HVL og fagskulane i Vestland som er omtalt i 
fråsegn frå styret i fagskulen datert 04.11. 2019 og  vedtak i fylkesutvalet den 20.06.2019. Fylkestinget 
ber administrasjonen ta initiativ til å utgreia nye samarbeidsløysingar mellom HVL og fagskulane i 
Vestland fylkeskommune som kan medverka til å styrkja fagskuletilbodet og gje kostnadseffektive 
løysingar på investeringar og drift.  

 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget godkjenn dei framlagde rom- og funksjonsprogramma.  
 
2. Fylkestinget godkjenn framlegget om å redusere areal i romprogramma som følgje av sambruk og 

samlokalisering av skulane.  
 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen.  
 

4. Fylkestinget syner til samarbeidet som er etablert med HVL og fagskulane i Vestland som er omtalt i 
fråsegn frå styret i fagskulen datert 04.11. 2019 og  vedtak i fylkesutvalet den 20.06.2019. Fylkestinget 
ber administrasjonen ta initiativ til å utgreia nye samarbeidsløysingar mellom HVL og fagskulane i 
Vestland fylkeskommune som kan medverka til å styrkja fagskuletilbodet og gje kostnadseffektive 
løysingar på investeringar og drift.  



 

PS 29/19 Fagtilbod, rom- og funksjonsprogram Stord vgs, avd. Vabakkjen og Bømlo 
vidaregåande skule 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Fylkestinget vedtek følgjande fagtilbod for Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen, og Bømlo 
vidaregåande skule 
 

Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 30 2 
Vg2 Tømrar 15 1 
Vg2 Betong og mur 15 1 Bygg- og anleggsteknikk (BA) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Sal og reiseliv 15 1 Sal, service og reiseliv (SS) 
Sum utdanningsprogram 45 3 
Vg1 45 3 
Vg2 Barne- og undomsarbeidarfag 15 1 
Vg2 Helsearbeidarfag 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Informasjonsteknologi 15 1 
Vg2 Medieproduksjon 15 1 

Informasjonsteknologi og 
medieproduksjon (IM) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 45 3 
Vg2 industriteknologi 15 1 
Vg2 kjøretøy 15 1 

Teknikk- og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Innføringsklassar for min.sprk. 35 2 Innføringsklassar Sum  35 2 
HT BA og TIP 20 2 
Arbeidslivstrening (HTA) 30 3 Særskilt tilrettelagt opplæring (STO) 
Sum 50 5 

Sum Vabakkjen 475 33 
 
Bømlo vidaregåande skule: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 60 2 
Vg2 60 2 
Vg3 60 2 Studiespesialisering (ST) 

Sum utdanningsprogram 180 6 
Vg1 30 2 
Vg2 Helsefagarbeidar 15 1 
Vg2 Barne- og ungdomsarbeidar 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Industriteknologi 15 1 
Vg2 Maritime fag 30 2 

Teknikk og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 Elektrofag (EL) Vg2 Elenergi og ekom 15 1 



 

Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 
Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 15 1 
Vg2 Akvakultur 15 1 Naturbruk (NA) 
Sum utdanningsprogram 30 2 

Sum Bømlo vgs 420 22 
 
 
 
2. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram med dei endringane som ligg i fagtilboda for 

Stord vgs, avd. Vabakkjen, og Bømlo vgs 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga prioriterast i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen. 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Alexander Fosse Andersen, SP, sette fram slikt endringsforslag på vegner av SP, AP, SV, MDG og KrF: 

1. Fagtilboda for Stord vgs, avd. Vabakkjen og Bømlo vidaregåande skule vert vedtekne slik det går 
fram av saka med unnatak av helse- og oppvekstfag (HO) og TO. 

2. Fram mot handsaming i Fylkesutvalet og Fylkestinget må administrasjonen leggje fram eit notat som 
gjer greie for elevtal ved HO-tilboda i Region Sunnhordland skuleåret 2019/2020, dimensjonering for 
HO i gjeldande skulebruksplan for Region Sunnhordland,  søkjartala til HO i Sunnhordland dei siste 
tre skuleåra, framtidig trong for arbeidskraft innan HO og kapasitet ved dei skulane i regionen som 
tilbyr HO i dag til ei eventuell auke av elevplassar på HO. Administrasjonen må og utgreie 
konsekvensen av å behalde TO-tilbodet på Bømlo vgs som i dag. 

 
Rosalind Fosse, FrP, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
Tilleggspunkt: 
 

Hovedutvalg for opplæring og kompetanse understreker at dette vedtaket ikke betyr endring for 
akvakulturtilbudet på Austevoll vgs. 

 
Avrøysting 
 
Alexander Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Rosalind Fosse sitt forslag fekk fem røyster ( 1 FrP, 3 H og 1 R) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek følgjande fagtilbod for Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen, og Bømlo 

vidaregåande skule med unnatak av helse- og oppvekstfag (HO) og TO. 
 
Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 30 2 
Vg2 Tømrar 15 1 
Vg2 Betong og mur 15 1 Bygg- og anleggsteknikk (BA) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Sal og reiseliv 15 1 Sal, service og reiseliv (SS) 
Sum utdanningsprogram 45 3 

Utdanningsprogram, forts Programområde Tal elevar Tal klassar 



 

Vg1 45 3 
Vg2 Barne- og undomsarbeidarfag 15 1 
Vg2 Helsearbeidarfag 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Informasjonsteknologi 15 1 
Vg2 Medieproduksjon 15 1 

Informasjonsteknologi og 
medieproduksjon (IM) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 45 3 
Vg2 industriteknologi 15 1 
Vg2 kjøretøy 15 1 

Teknikk- og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Innføringsklassar for min.sprk. 35 2 Innføringsklassar Sum  35 2 
HT BA og TIP 20 2 
Arbeidslivstrening (HTA) 30 3 Særskilt tilrettelagt opplæring (STO) 
Sum 50 5 

Sum Vabakkjen 475 33 
 
Bømlo vidaregåande skule: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 60 2 
Vg2 60 2 
Vg3 60 2 Studiespesialisering (ST) 

Sum utdanningsprogram 180 6 
Vg1 30 2 
Vg2 Helsefagarbeidar 15 1 
Vg2 Barne- og ungdomsarbeidar 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Industriteknologi 15 1 
Vg2 Maritime fag 30 2 

Teknikk og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Utdanningsprogram, forts Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 15 1 
Vg2 Akvakultur 15 1 Naturbruk (NA) 
Sum utdanningsprogram 30 2 

Sum Bømlo vgs 420 22 
 
2. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram med dei endringane som ligg i fagtilboda for 

Stord vgs, avd. Vabakkjen, og Bømlo vgs 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga prioriterast i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen. 
4. Fram mot handsaming i Fylkesutvalet og Fylkestinget må administrasjonen leggje fram eit notat som gjer 

greie for elevtal ved HO-tilboda i Region Sunnhordland skuleåret 2019/2020, dimensjonering for HO i 
gjeldande skulebruksplan for Region Sunnhordland,  søkjartala til HO i Sunnhordland dei siste tre 
skuleåra, framtidig trong for arbeidskraft innan HO og kapasitet ved dei skulane i regionen som tilbyr HO i 
dag til ei eventuell auke av elevplassar på HO. Administrasjonen må og utgreie konsekvensen av å 
behalde TO-tilbodet på Bømlo vgs som i dag. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 



 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 
Hovedutvalg for opplæring og kompetanse understreker at dette vedtaket ikke betyr endring for 
akvakulturtilbudet på Austevoll vgs.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
Framnes sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek følgjande fagtilbod for Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen, og Bømlo 

vidaregåande skule med unnatak av helse- og oppvekstfag (HO) og TO. 
 
Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 30 2 
Vg2 Tømrar 15 1 
Vg2 Betong og mur 15 1 Bygg- og anleggsteknikk (BA) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Sal og reiseliv 15 1 Sal, service og reiseliv (SS) 
Sum utdanningsprogram 45 3 
Vg1 45 3 
Vg2 Barne- og undomsarbeidarfag 15 1 
Vg2 Helsearbeidarfag 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Informasjonsteknologi 15 1 
Vg2 Medieproduksjon 15 1 

Informasjonsteknologi og 
medieproduksjon (IM) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 45 3 
Vg2 industriteknologi 15 1 
Vg2 kjøretøy 15 1 

Teknikk- og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Innføringsklassar for min.sprk. 35 2 Innføringsklassar Sum  35 2 
HT BA og TIP 20 2 
Arbeidslivstrening (HTA) 30 3 Særskilt tilrettelagt opplæring (STO) 
Sum 50 5 

Sum Vabakkjen 475 33 
 
Bømlo vidaregåande skule: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 60 2 
Vg2 60 2 
Vg3 60 2 Studiespesialisering (ST) 

Sum utdanningsprogram 180 6 
Vg1 30 2 
Vg2 Helsefagarbeidar 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 
Vg2 Barne- og ungdomsarbeidar 15 1 



 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Industriteknologi 15 1 
Vg2 Maritime fag 30 2 

Teknikk og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 15 1 
Vg2 Akvakultur 15 1 Naturbruk (NA) 
Sum utdanningsprogram 30 2 

Sum Bømlo vgs 420 22 
 
2. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram med dei endringane som ligg i fagtilboda for 

Stord vgs, avd. Vabakkjen, og Bømlo vgs 
 

3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga prioriterast i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 
 

4. Fram mot handsaming i fylkesutvalet og fylkestinget må administrasjonen leggje fram eit notat som gjer 
greie for elevtal ved HO-tilboda i Region Sunnhordland skuleåret 2019/2020, dimensjonering for HO i 
gjeldande skulebruksplan for Region Sunnhordland, søkjartala til HO i Sunnhordland dei siste tre 
skuleåra, framtidig trong for arbeidskraft innan HO og kapasitet ved dei skulane i regionen som tilbyr HO i 
dag til ei eventuell auke av elevplassar på HO. Administrasjonen må og utgreie konsekvensen av å 
behalde TO-tilbodet på Bømlo vgs som i dag. 

Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Alexander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av Ap, Sp, MDG, SV, Krf og V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 

1. «Fagtilboda for Stord vidaregåande skule avd. Vabakkjen og Bømlo vidaregåande skule vert 
vedtekne slik det går fram av saka, men med følgjande endringar: 

a. Det vert ikkje dimensjonert for HO ved Stord vidaregåande skule  
b. Ein eventuell trong for auke på HO i Region Sunnhordland  utover det tilbodet ein har 

skuleåret 2019/2020 bør løysast ved dei skulane i regionen som i dag har HO-tilbod. 
c. TO-tilbodet ved Bømlo vgs skal oppretthaldast i tråd med vedtaket i Hordaland fylkesting 

PS 45/2019. Dette må òg sjåast i samanheng med det pågåande utgreiingsarbeidet og 
samkøyringsprosessen for organisering av TO-tilbodet i Vestland fylkeskommune.  

2. Fylkestinget føreset at pilotprosjektet på Bømlo vert gjennomført som planlagt. 
3. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram for Stord vgs. avd. Vabakkjen og Bømlo 

vgs. som varetek framtidig fleksibilitet i utdanningstilboda og dei vedtekne fagtilboda ved dei to 
skulane jfr punkt 1. 

4. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen.» 

 
Rosalind Fosse (FrP) sette fram slikt forslag: 
 

«Tilleggspunkt: 
 
Fylkestinget understreker at dette vedtaket ikke betyr endring for akvakulturtilbudet på Austevoll 
vidaregåande skule». 
 

Avrøysting 
 
Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
Fosse sitt forslag fekk 21 røyster (H, Frp, Pp, R) og fall.  



 

Innstillinga vart ikkje røysta over.  
 
Vedtak 
 

1. Fagtilboda for Stord vidaregåande skule avd. Vabakkjen og Bømlo vidaregåande skule vert vedtekne 
slik det går fram av saka, men med følgjande endringar: 

a. Det vert ikkje dimensjonert for HO ved Stord vidaregåande skule  
b. Ein eventuell trong for auke på HO i Region Sunnhordland  utover det tilbodet ein har 

skuleåret 2019/2020 må løysast ved dei skulane i regionen som i dag har HO-tilbod. 
c. TO-tilbodet ved Bømlo vgs skal oppretthaldast i tråd med vedtaket i Hordaland fylkesting PS 

45/2019. Dette må òg sjåast i samanheng med det pågåande utgreiingsarbeidet og 
samkøyringsprosessen for organisering av TO-tilbodet i Vestland fylkeskommune.  

2. Fylkestinget føreset at pilotprosjektet på Bømlo vert gjennomført som planlagt. 
3. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram for Stord vgs. avd. Vabakkjen og Bømlo vgs. 

som varetek dei vedtekne fagtilboda ved dei to skulane jfr punkt 1. 
4. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen. 
 
PS 30/19 Endra selskapsavtale for Vigo IKS 
Forslag til innstilling 
 

Fylkestinget vedtek revidert selskapsavtale for Vigo IKS 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.Fylkestinget vedtek revidert selskapsavtale for Vigo IKS 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek revidert selskapsavtale for Vigo IKS. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkestinget vedtek revidert selskapsavtale for Vigo IKS. 
PS 31/19 Prosess med Nasjonal transportplan 2022-2033 og med store statlege 
samferdselsprosjekt 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget sine innspel til Nasjonal transportplan 2022-33 skal fastsetjast etter ein brei prosess med 

kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar får i fullmakt å fastsetje framtidig prosess. 



 

2. For å sikre forsvarleg tid til å handsame Nasjonal transportplan 2022-33, meiner fylkestinget i Vestland at 
Samferdselsdepartementet må flytte fristen til å gje uttale til 1. juli 2020. Om dette ikkje let seg gjere, held 
fylkestinget ekstraordinært fylkesting tidleg i mai 2019 for å gje innspel til prioriteringar til Nasjonal 
transportplan 2022-33. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 02.12.2019  
 
Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, SV, MDG og KrF fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 1:  
 
Fylkestinget sine innspel til Nasjonal Transportplan 2022-33 må sikre involvering, og fastsetjast etter 
ein brei prosess med kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar og utvalsleiar i 
hovudutval for samferdsel og mobilitet får i oppdrag å lage eit utkast til prosess som eit minimum må 
forankrast i hovudutvalet for samferdsel og mobilitet.» 

 
Avrøysting 
 
Følling sitt forslag til nytt punkt 1 vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for prosjektleiar sitt forslag.  
Prosjektleiar sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget sine innspel til Nasjonal Transportplan 2022-33 må sikre involvering, og fastsetjast etter ein 

brei prosess med kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar og utvalsleiar i 
hovudutval for samferdsel og mobilitet får i oppdrag å lage eit utkast til prosess som eit minimum må 
forankrast i hovudutvalet for samferdsel og mobilitet. 
 

2. For å sikre forsvarleg tid til å handsame Nasjonal transportplan 2022-33, meiner fylkestinget i Vestland at 
Samferdselsdepartementet må flytte fristen til å gje uttale til 1. juli 2020. Om dette ikkje let seg gjere, held 
fylkestinget ekstraordinært fylkesting tidleg i mai 2019 for å gje innspel til prioriteringar til Nasjonal 
transportplan 2022-33. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sine innspel til Nasjonal Transportplan 2022-33 må sikre involvering, og fastsetjast etter ein 

brei prosess med kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar og utvalsleiar i 
hovudutval for samferdsel og mobilitet får i oppdrag å lage eit utkast til prosess som eit minimum må 
forankrast i hovudutvalet for samferdsel og mobilitet. 
 

2. For å sikre forsvarleg tid til å handsame Nasjonal transportplan 2022-33, meiner fylkestinget i Vestland at 
Samferdselsdepartementet må flytte fristen til å gje uttale til 1. juli 2020. Om dette ikkje let seg gjere, held 
fylkestinget ekstraordinært fylkesting tidleg i mai 2019 for å gje innspel til prioriteringar til Nasjonal 
transportplan 2022-33. 

Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget sine innspel til Nasjonal Transportplan 2022-33 må sikre involvering, og fastsetjast etter ein 

brei prosess med kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar og utvalsleiar i 



 

hovudutval for samferdsel og mobilitet får i oppdrag å lage eit utkast til prosess som eit minimum må 
forankrast i hovudutvalet for samferdsel og mobilitet. 
 

2. For å sikre forsvarleg tid til å handsame Nasjonal transportplan 2022-33, meiner fylkestinget i Vestland at 
Samferdselsdepartementet må flytte fristen til å gje uttale til 1. juli 2020. Om dette ikkje let seg gjere, held 
fylkestinget ekstraordinært fylkesting tidleg i mai 2019 for å gje innspel til prioriteringar til Nasjonal 
transportplan 2022-33. 

 
PS 32/19 Regional plan for Hardangervidda - Vedtak 
 
Forslag til vedtak  
 
1. Fylkestinget vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-4 Regional plan for Hardangervidda 2019-

2035 
2. Det vert føresett likelydanes vedtak i Telemark fylkeskommune og i Buskerud fylkeskommune. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-4 Regional plan for Hardangervidda 2019-

2035. 
 

2. Det vert føresett likelydanes vedtak i Telemark fylkeskommune og i Buskerud fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Lars Fjeldstad (SP) sette på vegner av Ap, Sp, MDG, SV, Krf og V fram slikt forslag til utsetjing: 
 

1. Saka vert utsett med bakgrunn i at det ikkje vel verta gjort likelydande vedtak i alle fylka 
2. Fylkesordførar får i oppdrag å samordne fylke slik at det vert lagt fram ei felles innstilling 
 

Avrøysting til utsetjing 
 
Fjeldstad sitt forslag fekk 38 røyster mot 27 røyster (H, Frp, 4 FNB, PP, R)   
 
Vedtak 
 
1. Saka vert utsett med bakgrunn i at det ikkje vel verta gjort likelydande vedtak i alle fylka 
2. Fylkesordførar får i oppdrag å samordne fylke slik at det vert lagt fram ei felles innstilling 
PS 33/19 Områdegjennomgang av verkemiddelapparatet for regional utvikling 
 
Forslag til innstilling  
 

1. Fylkeskommunane stør ein heilskapleg gjennomgang av verkemiddelapparatet.   
2. Fylkeskommunane legg til grunn at endringane vil støtte opp under måla med regionreforma og stø 

fylkeskommunane si regionale samfunnsutviklarrolle.  
3. Fylkeskommunane sin eigarandel i Innovasjon Norge behalden og styrka.   
4. Fylkeskommunane gjer framlegg om ein alternativ modell, basert på dagens arbeidsmåtar.  (Sjå kapitel 5 i 

saka.)  
5. Fylkeskommunane sitt høve til å påverke utforminga av nasjonale verkemiddel må styrkast gjennom 

utforming av nasjonale programstyre, der fylka vert gjevne  reell påverknad.   
6. Fylkeskommunene må få høve til å disponere næringsretta økonomiske verkemiddel frå staten til bruk i 

aktivitetar som stør fylkeskommunane sine oppgåver relatert til strategisk retning, mobilisering og 
koordinering.    

7. Fylkeskommunane stør at Siva vert lagt inn i Innovasjon Norge.   



 

8. Fylkeskommunane stør at den nasjonale reiselivsprofileringa vert utgreidd med mål om å skilje denne ut i 
eiga eining.   

9. Fylkeskommunane meiner mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber om at også andre 
ordningar og virkemiddel vert vurdert, f.eks. ordningar under Enova og kompetansevirkemiddel.    

10. Fylkeskommunane finn det naturleg å ta ei rolle i utviklinga av nye kunnskaps- og innovasjonssenter 
gjennom å overta deler av eigedomsdivisjonen i Siva.   

11. Fylkeskommunane vil også understreke betydninga kommunane har for gründarar og næringslivet elles.   
12. Fylkeskommunane forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon - 02.12.2019  

I innstillinga punkt. 3 er det ved ein inkurie utelate ordet «vert» føre «behalden». Punktet vert retta opp. 
 
Torbjørn Vereide (A) sette fram forslag om slik endring: 
 
Endringsframlegg til punkt 1. - 12.  
 
«Erstatter «Fylkeskommunane» med «Vestland Fylkeskommune»» 
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar si innstilling med Vereide sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Vestland fylkeskommune stør ein heilskapleg gjennomgang av verkemiddelapparatet.   
2. Vestland fylkeskommune legg til grunn at endringane vil støtte opp under måla med regionreforma og 

stø fylkeskommunane si regionale samfunnsutviklarrolle.  
3. Vestland fylkeskommune går inn for at fylkeskommunane sin eigarandel i Innovasjon Norge vert 

behalden og styrka.   
4. Vestland fylkeskommune gjer framlegg om ein alternativ modell, basert på dagens arbeidsmåtar.  (Sjå 

kapitel 5 i saka.)  
5. Vestland fylkeskommune sitt høve til å påverke utforminga av nasjonale verkemiddel må styrkast 

gjennom utforming av nasjonale programstyre, der fylka vert gjevne  reell påverknad.   
6. Vestland fylkeskommune må få høve til å disponere næringsretta økonomiske verkemiddel frå staten til 

bruk i aktivitetar som stør fylkeskommunane sine oppgåver relatert til strategisk retning, mobilisering og 
koordinering.    

7. Vestland fylkeskommune stør at Siva vert lagt inn i Innovasjon Norge.   
8. Vestland fylkeskommune stør at den nasjonale reiselivsprofileringa vert utgreidd med mål om å skilje 

denne ut i eiga eining.   
9. Vestland fylkeskommune meiner mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber om at også 

andre ordningar og virkemiddel vert vurdert, f.eks. ordningar under Enova og kompetansevirkemiddel.    
10. Vestland fylkeskommune finn det naturleg å ta ei rolle i utviklinga av nye kunnskaps- og 

innovasjonssenter gjennom å overta deler av eigedomsdivisjonen i Siva.   
11. Vestland fylkeskommune vil også understreke betydninga kommunane har for gründarar og næringslivet 

elles.  
12. Vestland fylkeskommune forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Vestland fylkeskommune stør ein heilskapleg gjennomgang av verkemiddelapparatet.   
 

2. Vestland fylkeskommune legg til grunn at endringane vil støtte opp under måla med regionreforma og 
stø fylkeskommunane si regionale samfunnsutviklarrolle.  
 



 

3. Vestland fylkeskommune går inn for at fylkeskommunane sin eigarandel i Innovasjon Norge vert 
behalden og styrka.   
 

4. Vestland fylkeskommune gjer framlegg om ein alternativ modell, basert på dagens arbeidsmåtar.  (Sjå 
kapitel 5 i saka.)  
 

5. Vestland fylkeskommune sitt høve til å påverke utforminga av nasjonale verkemiddel må styrkast 
gjennom utforming av nasjonale programstyre, der fylka vert gjevne reell påverknad.   
 

6. Vestland fylkeskommune må få høve til å disponere næringsretta økonomiske verkemiddel frå staten til 
bruk i aktivitetar som stør fylkeskommunane sine oppgåver relatert til strategisk retning, mobilisering og 
koordinering.    
 

7. Vestland fylkeskommune stør at Siva vert lagt inn i Innovasjon Norge.   
 

8. Vestland fylkeskommune stør at den nasjonale reiselivsprofileringa vert utgreidd med mål om å skilje 
denne ut i eiga eining.   
 

9. Vestland fylkeskommune meiner mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber om at også 
andre ordningar og virkemiddel vert vurdert, f.eks. ordningar under Enova og kompetansevirkemiddel.  
   

10. Vestland fylkeskommune finn det naturleg å ta ei rolle i utviklinga av nye kunnskaps- og 
innovasjonssenter gjennom å overta deler av eigedomsdivisjonen i Siva.   
 

11. Vestland fylkeskommune vil også understreke betydninga kommunane har for gründarar og næringslivet 
elles.  
 

12. Vestland fylkeskommune forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1.  Vestland fylkeskommune stør ein heilskapleg gjennomgang av verkemiddelapparatet.   
2. Vestland fylkeskommune legg til grunn at endringane vil støtte opp under måla med regionreforma og 

stø fylkeskommunane si regionale samfunnsutviklarrolle.  
3. Vestland fylkeskommune går inn for at fylkeskommunane sin eigarandel i Innovasjon Norge vert 

behalden og styrka.   
4. Vestland fylkeskommune gjer framlegg om ein alternativ modell, basert på dagens arbeidsmåtar.  (Sjå 

kapitel 5 i saka.)  
5. Vestland fylkeskommune sitt høve til å påverke utforminga av nasjonale verkemiddel må styrkast 

gjennom utforming av nasjonale programstyre, der fylka vert gjevne reell påverknad.   
6. Vestland fylkeskommune må få høve til å disponere næringsretta økonomiske verkemiddel frå staten til 

bruk i aktivitetar som stør fylkeskommunane sine oppgåver relatert til strategisk retning, mobilisering og 
koordinering.    

7. Vestland fylkeskommune stør at Siva vert lagt inn i Innovasjon Norge.   
8. Vestland fylkeskommune stør at den nasjonale reiselivsprofileringa vert utgreidd med mål om å skilje 

denne ut i eiga eining.   
9. Vestland fylkeskommune meiner mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber om at også 

andre ordningar og virkemiddel vert vurdert, f.eks. ordningar under Enova og kompetansevirkemiddel.  
10. Vestland fylkeskommune finn det naturleg å ta ei rolle i utviklinga av nye kunnskaps- og 

innovasjonssenter gjennom å overta deler av eigedomsdivisjonen i Siva.   
11. Vestland fylkeskommune vil også understreke betydninga kommunane har for gründarar og næringslivet 

elles.  
12.  Vestland fylkeskommune forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen. 

PS 34/19 Mandat for regionalt planforum i Vestland fylke 



 

 
Forslag til vedtak  

1. Fylkestinget vedtek forslag til nytt mandat for fylkesrådmannen sin gjennomføring av regionalt planforum. 
 

2. Fylkesutvalet har mynde til å utnemne fast politisk representant, og vara, som observatør til møta i 
regionalt planforum. For planforum vert følgjande valde; 
fast: 
vara: 
 

3. Gjennomføringa av regionalt planforum neste år bør inngå i evalueringa av fylkessamanslåinga.    
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) setter fram slikt forslag: 
 

«Punkt 2 vert sendt til valnemnda.» 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga med Heen sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Punkt 2 vert sendt til valnemnda. 
 
1. Fylkestinget vedtek forslag til nytt mandat for fylkesrådmannen sin gjennomføring av regionalt planforum. 

 
2. Fylkesutvalet har mynde til å utnemne fast politisk representant, og vara, som observatør til møta i 

regionalt planforum. For planforum vert følgjande valde; 
fast: 
vara: 
 

3. Gjennomføringa av regionalt planforum neste år bør inngå i evalueringa av fylkessamanslåinga.    
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Punkt 2 vert sendt til valnemnda. 
 
1. Fylkestinget vedtek forslag til nytt mandat for fylkesrådmannen sin gjennomføring av regionalt planforum. 

 
2. Fylkesutvalet har mynde til å utnemne fast politisk representant, og vara, som observatør til møta i 

regionalt planforum. For planforum vert følgjande valde; 
fast: 
vara: 
 

3. Gjennomføringa av regionalt planforum neste år bør inngå i evalueringa av fylkessamanslåinga.   
PS 35/19 Folkehelseoversikt for Vestland 2019-2023 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkestinget tek «Vestland - folkehelseoversikt 2019-2023» til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 



 

Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek «Vestland - folkehelseoversikt 2019-2023» til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Jana Midelhart Hoff (H) sette fram slik merknad: 
 

«Tannhelse er en viktig del av folkehelsen og forebyggende helsetjenester. God tannhelse forebygger 
sykdom og underernæring. Vestland fylkeskommune har ansvar for gode tjenester på dette feltet til 
sine innbyggere». 

 
Avrøysting 
 
Midelhart Hoff sin merknad vart samrøystes vedteke.   
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkestinget tek «Vestland - folkehelseoversikt 2019-2023» til orientering. 
 
Merknad frå H: 
Tannhelse er en viktig del av folkehelsen og forebyggende helsetjenester. God tannhelse forebygger sykdom 
og underernæring. Vestland fylkeskommune har ansvar for gode tjenester på dette feltet til sine innbyggere. 
 
PS 36/19 Verdsarvrådet for verdsarvstaden Bryggen. Val av to medlem og to 
varamedlem 
Forslag til innstilling 
 
For den neste valperioden, oppnemnar Vestland fylkeskommune følgjande representantar til Verdsarvrådet 
for verdsarvstaden Bryggen: 
 
1. Namn:_____________ (medlem) 
2. Namn:_____________ (medlem) 
3. Namn:_____________(vara) 
4. Namn:_____________(vara) 
 
Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Ei samla valnemnd la fram slikt forslag: 
 
Fylkestinget gjer slikt val av medlemer til verdsarvrådet for verdsarvstaden Bryggen: 
 
For den neste valperioden, oppnemnar Vestland fylkeskommune følgjande representantar til Verdsarvrådet 
for verdsarvstaden Bryggen: 
 
Medlem: Kjell Håland (A) 
Varamedlem: Marte Hammer (SV) 
Medlem: June-Vibecke Knudtsen Indrevik (H) 
Varamedlem: Jann Atle Jensen (FNB) 
 
Avrøysting 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 



 

 
For den neste valperioden, oppnemnar Vestland fylkeskommune følgjande representantar til Verdsarvrådet 
for verdsarvstaden Bryggen: 
 
Medlem: Kjell Håland (A) 
Varamedlem: Marte Hammer (SV) 
Medlem: June-Vibecke Knudtsen Indrevik (H) 
Varamedlem: Jann Atle Jensen (FNB) 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
For den neste valperioden, oppnemnar Vestland fylkeskommune følgjande representantar til Verdsarvrådet 
for verdsarvstaden Bryggen: 
 
Medlem: Kjell Håland (A) 
Varamedlem: Marte Hammer (SV) 
Medlem: June-Vibecke Knudtsen Indrevik (H) 
Varamedlem: Jann Atle Jensen (FNB) 
 
PS 37/19 Val avyrkesopplæringsnemnd 
 
Forslag til innstilling  
 
Medlem 
 

Varamedlem 

LO:  
1. 
2. 
 

 
1. 
2. 

YS: 
1. 
 

 
1. 

UNIO/Utdanningsforbundet: 
1. 
 

 
1. 

NHO:  
1. 
 

 
1. 

KS:  
1. 
 

 
1. 

Virke:  
1. 
 

 
1. 

Spekter:  
1. 
 

 
1. 

Medlem frå hovudutval for opplæring og 
kompetanse 
1. 
 

 
 
1. 



 

Medlem frå hovudutval for næring, naturressursar 
og innovasjon 
1. 

 
 
1. 

Elevrepresentant (valde for 2 år.) 
1. 
 

 
1. 

Lærlingrepresentant (valde for 2 år) 
1. 
 

 
1. 

Konsultativt medlem Opplæringskontor,  
1. 

 
1. 

  
Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Ei samla valnemnd la fram slikt forslag: 
 
Fylkestinget gjer slikt val av medlemer til yrkesopplæringsnemnda: 
 
LO 
Medlem: Roger Pilskog 
Varamedlem: Elise Dåvøy 
Medlem: Kari Daltveit 
Varamedlem: Rita Jordal 
 
YS 
Medlem: Jill Hellem 
Varamedlem:  
 
UNIO/Utdanningsforbundet 
Medlem: Jasmin Eminovic 
Varamedlem: Eivind Johannessen 
 
NHO 
Medlem: Tom Knudsen 
Varamedlem: Ann-Kristin Kristoffersen 
Medlem: Ove Kjøllesdal 
Varamedlem: Magnus Brekke Nygaard 
 
KS 
Medlem: Sølvi Olrich Sørebø 
Varamedlem: Marie Sofie Størdal, Bergen kommune 
 
Virke 
Medlem: Bjørg Simlenes Nguyen 
Varamedlem: Hilde Sofie Pedersen 
 
Spekter 
Medlem:  
Varamedlem:  
 
Medlem frå hovudutval for opplæring og kompetanse 
Medlem: Sonja Øvre-Flo (H) 
Varamedlem: Åsmund Berthelsen (SV) 
 
Medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
Medlem: Kine Bratli Dale (Ap) 
Varamedlem: Helge Stormoen (FrP) 
 
Elevrepresentant (valde for 2 år.) 



 

Medlem: Marcus Hansen Våge 
Varamedlem: Nora Marie Nilsen 
 
Lærlingrepresentant (valde for 2 år) 
Medlem: Signe Margrete Krüger Birks  
Varamedlem: Alvilde Hellebø  
 
Konsultativt medlem Opplæringskontor 
Medlem: Lillian Vabø Mongstad 
Varamedlem: Johan Johansen 
 
Avrøysting 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
LO 
Medlem: Roger Pilskog 
Varamedlem: Elise Dåvøy 
Medlem: Kari Daltveit 
Varamedlem: Rita Jordal 
 
YS 
Medlem: Jill Hellem 
Varamedlem:  
 
UNIO/Utdanningsforbundet 
Medlem: Jasmin Eminovic 
Varamedlem: Eivind Johannessen 
 
NHO 
Medlem: Tom Knudsen 
Varamedlem: Ann-Kristin Kristoffersen 
Medlem: Ove Kjøllesdal 
Varamedlem: Magnus Brekke Nygaard 
 
KS 
Medlem: Sølvi Olrich Sørebø 
Varamedlem: Marie Sofie Størdal, Bergen kommune 
 
Virke 
Medlem: Bjørg Simlenes Nguyen 
Varamedlem: Hilde Sofie Pedersen 
 
Spekter 
Medlem:  
Varamedlem:  
 
Medlem frå hovudutval for opplæring og kompetanse 
Medlem: Sonja Øvre-Flo (H) 
Varamedlem: Åsmund Berthelsen (SV) 
 
Medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
Medlem: Kine Bratli Dale (Ap) 
Varamedlem: Helge Stormoen (FrP) 
 
Elevrepresentant (valde for 2 år.) 
Medlem: Marcus Hansen Våge 
Varamedlem: Nora Marie Nilsen 



 

 
Lærlingrepresentant (valde for 2 år) 
Medlem: Signe Margrete Krüger Birks  
Varamedlem: Alvilde Hellebø  
 
Konsultativt medlem Opplæringskontor 
Medlem: Lillian Vabø Mongstad 
Varamedlem: Johan Johansen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
LO 
Medlem: Roger Pilskog 
Varamedlem: Elise Dåvøy 
Medlem: Kari Daltveit 
Varamedlem: Rita Jordal 
 
YS 
Medlem: Jill Hellem 
Varamedlem:  
 
UNIO/Utdanningsforbundet 
Medlem: Jasmin Eminovic 
Varamedlem: Eivind Johannessen 
 
NHO 
Medlem: Tom Knudsen 
Varamedlem: Ann-Kristin Kristoffersen 
Medlem: Ove Kjøllesdal 
Varamedlem: Magnus Brekke Nygaard 
 
KS 
Medlem: Sølvi Olrich Sørebø 
Varamedlem: Marie Sofie Størdal, Bergen kommune 
 
Virke 
Medlem: Bjørg Simlenes Nguyen 
Varamedlem: Hilde Sofie Pedersen 
 
Spekter 
Medlem:  
Varamedlem:  
 
Medlem frå hovudutval for opplæring og kompetanse 
Medlem: Sonja Øvre-Flo (H) 
Varamedlem: Åsmund Berthelsen (SV) 
 
Medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
Medlem: Kine Bratli Dale (Ap) 
Varamedlem: Helge Stormoen (FrP) 
 
Elevrepresentant (valde for 2 år.) 
Medlem: Marcus Hansen Våge 
Varamedlem: Nora Marie Nilsen 



 

 
Lærlingrepresentant (valde for 2 år) 
Medlem: Signe Margrete Krüger Birks  
Varamedlem: Alvilde Hellebø  
 
Konsultativt medlem Opplæringskontor 
Medlem: Lillian Vabø Mongstad 
Varamedlem: Johan Johansen 
 
PS 38/19 Val av medlemer til etikkutval 
 
Forslag til innstilling  
 
Medlemer til etikkutvalet i Vestland fylkeskommune 

1.  
2.  
3.  
 
Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Utvalsleiar Natalia Golis, MDG, sette fram slikt forslag til medlem av etikkutvalet: 
 
Medlemer til etikkutvalet i Vestland fylkeskommune 
 
Leiar:  Gunn Åmdal Mongstad (Sp) 
Medlem: Symphorien Pombe (SV) 
Medlem: Hanne Eva Husebø Kristensen (H): 
 
Jeanette Syversen ( R ), sette fram slikt forslag som alternativ til Hanne Eva Husebø Kristensen (H) som 
medlem: 
 

«Terje Kolbotn, R». 
 
Avrøysting 
 
Forslaget til utvalsleiar vart vedteke mot ei røyst ( R ) som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Leiar:  Gunn Åmdal Mongstad (Sp) 
Medlem: Symphorien Pombe (SV) 
Medlem: Hanne Eva Husebø Kristensen (H): 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Medlemer til etikkutvalet i Vestland fylkeskommune 
 
Leiar:  Gunn Åmdal Mongstad (Sp) 
Medlem: Symphorien Pombe (SV) 
Medlem: Hanne Eva Husebø Kristensen (H) 
 
PS 39/19 Val til styre og representantskap i stiftingar og råd, m.m. - valperioden 2019 
- 2023 



 

 
Forslag til innstilling 
 

4. Val til styre og representantskap i stiftingar 
 
 

Bustadstiftinga ved Fylkessjukehuset på Nordfjordeid - styret 
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem: 
 
Bustadstiftinga ved Lærdal Sjukehus - styret 
Medlem: 
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem: 
 
Bustadstiftinga ved Sentralsjukehuset i Sogn og Fjordane - styret 
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem: 
 
KODE Kunstmuseer og komponisthjem 
Representantskapet: 
Medlem: 
Varamedlem: 
 
Styret: 
Medlem: 
Varamedlem: 
 
Stiftinga Nærøyfjorden Verdsarvpark - styret 

Medlem:  
Varamedlem: 
 
 

5. Val til styre, råd, m.m. 
 
Nasjonalpark- og verneområdestyra: 
 
Breheimen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Folgefonna nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Hallingskarvet nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 



 

1: 
2: 
 
Jostedalsbreen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Naustdal-Gjengedal verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Nærøyfjorden verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Stølsheimen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Ålfotbreen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
1: 
2: 
 
Nasjonal rassikringsgruppe 
Representant: 
Vararepresentant: 
 
Regionalt forskingsfond Vestland 
 
1: Leiar:  
    Nestleiar: 
    To varamedlemer i prioritert rekkjefølge 

1:  
2: 
 

2: Fylkestinget gir prosjektleiar fullmakt til å oppnemne resten av styret.  
 
Rovviltnemnda for Region 1 
Tre medlemer 
Kandidat:  
Kandidat:  
Kandidat:  
Tre varamedlemer 
Kandidat:  
Kandidat:  
Kandidat:  
 
Verdsarvrådet for Vestnorsk Fjordlandskap 
Representant:  
Vararepresentant: 
 
Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Norvald Distad (H), stilte spørsmål om han var inhabil i saka Stiftinga Nørøyfjorden Verdsarvpark – styret.  
Han gjekk frå under behandlinga av saka. 
 



 

Ei samla valnemnd la fram slikt forslag: 
 
Fylkestinget gjer slikt val til styre og representantskap i stiftingar og råd m.m. for valperioden 2019 – 2023: 
 
1. Val til styre og representantskap i stiftingar  
 
Bustadstiftinga ved Fylkessjukehuset på Nordfjordeid - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Paul Jacob Helgesen  
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Olaug Rotihaug 
Medlem: Lars Svein Drabløs 
Varamedlem: Gunn Sande 
 
Bustadstiftinga ved Lærdal Sjukehus - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Jarle Molde 
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Gunn Kirsti Offerdal 
Medlem: Gro Starheimseter 
Varamedlem: Kristen Olav Grøttebø 
 
Bustadstiftinga ved Sentralsjukehuset i Sogn og Fjordane - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Bjørn Harald Haugsvær 
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Kjetil Felde 
 
Medlem: Ole Johnny Stubhaug 
Varamedlem: Anne Kristin Lilleaasen 
Medlem: Kari Valle 
Varamedlem: Reidun Støfring 
 
KODE Kunstmuseer og komponisthjem 
REPRESENTANTSKAPET 
Medlem: Jenny Følling (Sp) 
Varamedlem: Symphorien Pombe (SV) 
STYRET 
Medlem: Kjell Håland (A) 
Varamedlem: Jakob Nødseth (V) 
 
Stiftinga Nærøyfjorden Verdsarvpark - styret 
Medlem: Noralv Distad (H) 
Varamedlem: Linda Merkesdal (A) 
 
2. Val til styre, råd, m.m. 
 
Breheimen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Sonja Øvre-Flo (H) 
Kandidat 2: Mark Taylor (MDG) 
 
Folgefonna nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Terje Kollbotn (R) 
Kandidat 2: Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Hallingskarvet nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Senea Sabanovic (A) 
Kandidat 2: Gunnar Moland (H) 
 
Jostedalsbreen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 



 

Kandidat 1: Helge Stormoen (Frp) 
Kandidat 2: Sonja Øvre-Flo (H) 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Aleksander Øren Heen (Sp) 
Kandidat 2: Trude Brosvik (KrF) 
 
Naustdal-Gjengedal verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Gunhild Berge Stang (V) 
Kandidat 2: Frank Willy Djuvik (Frp) 
 
Nærøyfjorden verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Gunn Åmdal Mongstad (Sp) 
Kandidat 2: Noralv Distad (H) 
 
Stølsheimen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Kristina Vaktskjold Hamre (KrF) 
Kandidat 2: Karl Vågstøl (H) 
 
Ålfotbreen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Åsmund Berthelsen (SV) 
Kandidat 2: Karianne Torvanger (A) 
 
Regionalt forskingsfond Vestland 
Leiar: Jon Askeland (Sp) 
Medlem: Jana Midelfart Hoff (H) 
Nestleiar:  Tor Andre Ljosland (KrF) 
 
1. varamedlem: Natalia Golis (MDG) 
2. varamedlem: Terje Sletten Hansen (FNB) 
3. varamedlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
 
Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne resten av styret. 
 
Rovviltnemnda for Region 1 
Tre medlemer  
Kandidat: Aleksander Øren Heen (Sp) 
Kandidat: Trude Brosvik (KrF) 
Kandidat: Sigbjørn Framnes (Frp) 
Tre varamedlemer  
Kandidat: Noralv Distad (H) 
Kandidat: Natalia Golis (MDG) 
Kandidat: Arve Helle (Ap) 
 
Verdsarvrådet for Vestnorsk Fjordlandskap 
Representant:  Natalia Golis (MDG) 
Vararepresentant: Knut Inge Andersen (FNB) 
 
Avrøysting 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
 
Nasjonal rassikringsgruppe: 
 
Ei samla valnemnd la fram slikt forslag: 
 
Representant: Jenny Følling (Sp) 
 
Jeanette Syversen ( R ) sette fram slikt forslag til vararepresentant: 



 

 
«Terje Kolbotn, R». 

 
Utvalsleiar Natalia Golis, MDG, sette fram slikt forslag til vararepresentant: 
 

«Marthe Hammer, SV.» 
 
Avrøysting 
 
Forslaget til utvalsleiar vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 6 røyster ( H, FrP, FNB, R og PP). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
2. Val til styre og representantskap i stiftingar  
 
Bustadstiftinga ved Fylkessjukehuset på Nordfjordeid - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Paul Jacob Helgesen  
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Olaug Rotihaug 
Medlem: Lars Svein Drabløs 
Varamedlem: Gunn Sande 
 
Bustadstiftinga ved Lærdal Sjukehus - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Jarle Molde 
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Gunn Kirsti Offerdal 
Medlem: Gro Starheimseter 
Varamedlem: Kristen Olav Grøttebø 
 
Bustadstiftinga ved Sentralsjukehuset i Sogn og Fjordane - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Bjørn Harald Haugsvær 
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Kjetil Felde 
 
Medlem: Ole Johnny Stubhaug 
Varamedlem: Anne Kristin Lilleaasen 
Medlem: Kari Valle 
Varamedlem: Reidun Støfring 
 
KODE Kunstmuseer og komponisthjem 
REPRESENTANTSKAPET 
Medlem: Jenny Følling (Sp) 
Varamedlem: Symphorien Pombe (SV) 
STYRET 
Medlem: Kjell Håland (A) 
Varamedlem: Jakob Nødseth (V) 
 
Stiftinga Nærøyfjorden Verdsarvpark - styret 
Medlem: Noralv Distad (H) 
Varamedlem: Linda Merkesdal (A) 
 
2. Val til styre, råd, m.m. 
 
Breheimen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Sonja Øvre-Flo (H) 
Kandidat 2: Mark Taylor (MDG) 
 



 

Folgefonna nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Terje Kollbotn (R) 
Kandidat 2: Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Hallingskarvet nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Senea Sabanovic (A) 
Kandidat 2: Gunnar Moland (H) 
 
Jostedalsbreen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Helge Stormoen (Frp) 
Kandidat 2: Sonja Øvre-Flo (H) 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Aleksander Øren Heen (Sp) 
Kandidat 2: Trude Brosvik (KrF) 
 
Naustdal-Gjengedal verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Gunhild Berge Stang (V) 
Kandidat 2: Frank Willy Djuvik (Frp) 
 
Nærøyfjorden verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Gunn Åmdal Mongstad (Sp) 
Kandidat 2: Noralv Distad (H) 
 
Stølsheimen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Kristina Vaktskjold Hamre (KrF) 
Kandidat 2: Karl Vågstøl (H) 
 
Ålfotbreen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Åsmund Berthelsen (SV) 
Kandidat 2: Karianne Torvanger (A) 
 
Regionalt forskingsfond Vestland 
Leiar: Jon Askeland (Sp) 
Medlem: Jana Midelfart Hoff (H) 
Nestleiar:  Tor Andre Ljosland (KrF) 
 
1. varamedlem: Natalia Golis (MDG) 
2. varamedlem: Terje Sletten Hansen (FNB) 
3. varamedlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
 
Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne resten av styret. 
 
Rovviltnemnda for Region 1 
Tre medlemer  
Kandidat: Aleksander Øren Heen (Sp) 
Kandidat: Trude Brosvik (KrF) 
Kandidat: Sigbjørn Framnes (Frp) 
Tre varamedlemer  
Kandidat: Noralv Distad (H) 
Kandidat: Natalia Golis (MDG) 
Kandidat: Arve Helle (Ap) 
 
Verdsarvrådet for Vestnorsk Fjordlandskap 
Representant:  Natalia Golis (MDG) 
Vararepresentant: Knut Inge Andersen (FNB) 
 
Nasjonal rassikringsgruppe 
Representant: Jenny Følling (Sp) 
Vararepresentant: Marthe Hammer (SV)  



 

 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  

1. Val til styre og representantskap i stiftingar  
 
Bustadstiftinga ved Fylkessjukehuset på Nordfjordeid - styret 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Bustadstiftinga ved Fylkessjukehuset på Nordfjordeid - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Paul Jacob Helgesen  
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Olaug Rotihaug 
Medlem: Lars Svein Drabløs 
Varamedlem: Gunn Sande 
 
Bustadstiftinga ved Lærdal Sjukehus - styret 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Bustadstiftinga ved Lærdal Sjukehus - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Jarle Molde 
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Gunn Kirsti Offerdal 
Medlem: Gro Starheimseter 
Varamedlem: Kristen Olav Grøttebø 
 
Bustadstiftinga ved Sentralsjukehuset i Sogn og Fjordane - styret 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Bustadstiftinga ved Sentralsjukehuset i Sogn og Fjordane - styret 
Medlem: Jan Tore Rosenlund 
Varamedlem: Bjørn Harald Haugsvær 
Medlem: Signe Rauboti 
Varamedlem: Kjetil Felde 
Medlem: Ole Johnny Stubhaug 
Varamedlem: Anne Kristin Lilleaasen 
Medlem: Kari Valle 
Varamedlem: Reidun Støfring 
 
KODE Kunstmuseer og komponisthjem 
 
Kjell Håland (A) trådte frå under val til styre etter fvl. § 6 første ledd, bokstav e.  
 
Avrøysting 



 

 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
KODE Kunstmuseer og komponisthjem 
REPRESENTANTSKAPET 
Medlem: Jenny Følling (Sp) 
Varamedlem: Symphorien Pombe (SV) 
STYRET 
Medlem: Kjell Håland (A) 
Varamedlem: Jakob Nødseth (V) 
 
Stiftinga Nærøyfjorden Verdsarvpark – styret 
 
Linda Monsen Merkesdal (A) og Noralv Distad (H) trådte frå under val til styre etter fvl. § 6 første ledd, 
bokstav e.  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Stiftinga Nærøyfjorden Verdsarvpark - styret 
Medlem: Noralv Distad (H) 
Varamedlem: Linda Merkesdal (A) 
 
2. Val til styre, råd, m.m. 
 
Breheimen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Breheimen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Sonja Øvre-Flo (H) 
Kandidat 2: Mark Taylor (MDG) 
 
Folgefonna nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Folgefonna nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Terje Kollbotn (R) 
Kandidat 2: Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Hallingskarvet nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 



 

Vedtak 
 
Hallingskarvet nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Senea Sabanovic (A) 
Kandidat 2: Gunnar Moland (H) 
 
Jostedalsbreen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Jostedalsbreen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Helge Stormoen (Frp) 
Kandidat 2: Sonja Øvre-Flo (H) 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Jotunheimen og Utladalen nasjonalparkstyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Aleksander Øren Heen (Sp) 
Kandidat 2: Trude Brosvik (KrF) 
 
Naustdal-Gjengedal verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Naustdal-Gjengedal verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Gunhild Berge Stang (V) 
Kandidat 2: Frank Willy Djuvik (Frp) 
 
Nærøyfjorden verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Nærøyfjorden verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Gunn Åmdal Mongstad (Sp) 
Kandidat 2: Noralv Distad (H) 
 
Stølsheimen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 



 

Vedtak 
 
Stølsheimen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Kristina Vaktskjold Hamre (KrF) 
Kandidat 2: Karl Vågstøl (H) 
 
Ålfotbreen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Ålfotbreen verneområdestyre, to kandidatar i prioritert rekkjefølgje 
Kandidat 1: Åsmund Berthelsen (SV) 
Kandidat 2: Karianne Torvanger (A) 
 
Nasjonal rassikringsgruppe 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Nasjonal rassikringsgruppe 
Representant: Jenny Følling (Sp) 
Vararepresentant: Marthe Hammer (SV)  
 
Regionalt forskingsfond Vestland 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Regionalt forskingsfond Vestland 
1. Leiar: Jon Askeland (Sp) 
Medlem: Jana Midelfart Hoff (H) 
Nestleiar:  Tor Andre Ljosland (KrF) 
 
1. varamedlem: Natalia Golis (MDG) 
2. varamedlem: Terje Sletten Hansen (FNB) 
3. varamedlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
 

2. Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne resten av styret. 
 
Rovviltnemnda for Region 1 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Rovviltnemnda for Region 1 
Tre medlemer  
Kandidat: Aleksander Øren Heen (Sp) 



 

Kandidat: Trude Brosvik (KrF) 
Kandidat: Sigbjørn Framnes (Frp) 
Tre varamedlemer  
Kandidat: Noralv Distad (H) 
Kandidat: Natalia Golis (MDG) 
Kandidat: Arve Helle (Ap) 
 
Verdsarvrådet for Vestnorsk Fjordlandskap 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Verdsarvrådet for Vestnorsk Fjordlandskap 
Representant:  Natalia Golis (MDG) 
Vararepresentant: Knut Inge Andersen (FNB) 
 
PS 40/19 Val til styre, råd og nemnder for perioden 2019-2023 - tilleggssak 
 
Forslag til innstilling 
 
Festspillene i Bergen 
Representantskapet: 
Medlem: 
Varamedlem: 
 
Styret: 
Medlem: 
Varamedlem: 
Medlem: 
Varamedlem: 
 
Nordsjøkommisjonen - Tematiske grupper  
Transport 
Medlem: 
 
Klima og energi 
Medlem: 
 
Smarte regioner 
Medlem: 
 
Marine ressursar 
Medlem: 
 
Klima- og miljøpris 2020 - Innstillingsnemnd 
 
Medlem: 
Medlem: 
Medlem: 
Varamedlem: 
 
Regionalt planforum 
Observatør: 
Vara: 

 
Politisk kontaktperson for Vestland fylkesutval for ungdom 
Politisk kontaktperson: 



 

 
Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Ei samla valnemnd la fram slikt forslag: 
 
Fylkestinget gjer slikt val av representantar til styre, råd og nemnder for perioden 2029-2023: 
 
Festspillene i Bergen 
REPRESENTANTSKAPET 
Medlem: Jon Askeland (Sp) 
Varamedlem: Natalia Golis (MDG) 
STYRET 
Medlem: Stian Davies (A) 
Varamedlem: Gunhild Berge Stang (V) 
Medlem: Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Varamedlem: Trym Aafløy (FNB) 
 
Nordsjøkommisjonen - Tematiske grupper  
Transport 
Medlem: Tor Andre Ljosland (KrF)  
Vara:  Trym Aafløy (FNB) 
Klima og energi 
Medlem: Geir Kjell Andersland (V) 
Vara:  Soukaina Legdani (SV) 
Smarte regioner 
Medlem: Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Vara:  Helge Stormoen (Frp) 
Marine ressursar 
Medlem: Torbjørn Vereide (A) 
Vara:  Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Klima- og miljøpris 2020 - Innstillingsnemnd 
Leiar:  Marthe Hammer (SV) 
Medlem: Morten Klementsen (FNB) 
Medlem: Natalia Golis (MDG) 
Varamedlem: Svein Halleraker (H) 
 
Regionalt planforum 
Observatør: Arve Helle (A) 
Vara:  Aleksander Øren Heen (Sp) 
 
Politisk kontaktperson for Vestland fylkesutval for ungdom 
Politisk kontaktperson: Natalia Golis (MDG) 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) stilte spørsmål om ho var inhabil i sak om val som medlem til styret i Festspillene i 
Bergen. Ho gjekk frå under behandlinga av saka.  
 
Avrøysting 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget gjer slikt val av representantar til styre, råd og nemnder for perioden 2019-2023: 
 
Festspillene i Bergen 
REPRESENTANTSKAPET 
Medlem: Jon Askeland (Sp) 
Varamedlem: Natalia Golis (MDG) 
STYRET 



 

Medlem: Stian Davies (A) 
Varamedlem: Gunhild Berge Stang (V) 
Medlem: Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Varamedlem: Trym Aafløy (FNB) 
 
Nordsjøkommisjonen - Tematiske grupper  
Transport 
Medlem: Tor Andre Ljosland (KrF)  
Vara:  Trym Aafløy (FNB) 
Klima og energi 
Medlem: Geir Kjell Andersland (V) 
Vara:  Soukaina Legdani (SV) 
Smarte regioner 
Medlem: Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Vara:  Helge Stormoen (Frp) 
Marine ressursar 
Medlem: Torbjørn Vereide (A) 
Vara:  Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Klima- og miljøpris 2020 - Innstillingsnemnd 
Leiar:  Marthe Hammer (SV) 
Medlem: Morten Klementsen (FNB) 
Medlem: Natalia Golis (MDG) 
Varamedlem: Svein Halleraker (H) 
 
Regionalt planforum 
Observatør: Arve Helle (A) 
Vara:  Aleksander Øren Heen (Sp) 
 
Politisk kontaktperson for Vestland fylkesutval for ungdom 
Politisk kontaktperson: Natalia Golis (MDG) 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Festspillene i Bergen 
 
Stian Davies (A) og Silja Ekeland Bjørkly (H) trådte frå under val til styre etter fvl. § 6 første ledd, bokstav e.  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Festspillene i Bergen 
REPRESENTANTSKAPET 
Medlem: Jon Askeland (Sp) 
Varamedlem: Natalia Golis (MDG) 
STYRET 
Medlem: Stian Davies (A) 
Varamedlem: Gunhild Berge Stang (V) 
Medlem: Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Varamedlem: Trym Aafløy (FNB) 
 
 
Nordsjøkommisjonen - Tematiske grupper  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 



 

Vedtak 
 
Nordsjøkommisjonen - Tematiske grupper  
Transport 
Medlem: Tor Andre Ljosland (KrF)  
Vara:  Trym Aafløy (FNB) 
Klima og energi 
Medlem: Geir Kjell Andersland (V) 
Vara:  Soukaina Legdani (SV) 
Smarte regioner 
Medlem: Silja Ekeland Bjørkly (H) 
Vara:  Helge Stormoen (Frp) 
Marine ressursar 
Medlem: Torbjørn Vereide (A) 
Vara:  Sigrid Brattabø Handegard (Sp) 
 
Klima- og miljøpris 2020 - Innstillingsnemnd 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Klima- og miljøpris 2020 - Innstillingsnemnd 
Leiar:  Marthe Hammer (SV) 
Medlem: Morten Klementsen (FNB) 
Medlem: Natalia Golis (MDG) 
Varamedlem: Svein Halleraker (H) 
 
Regionalt planforum 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Regionalt planforum 
Observatør: Arve Helle (A) 
Vara:  Aleksander Øren Heen (Sp) 
 
Politisk kontaktperson for Vestland fylkesutval for ungdom 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Politisk kontaktperson for Vestland fylkesutval for ungdom 
Politisk kontaktperson: Natalia Golis (MDG) 
 
PS 41/19 Søknad om permisjon frå verv i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Pauline Tomren får permisjon frå verv som medlem til fylkestinget, medlem i hovudutval for opplæring og 
kompetanse, varamedlem til fylkesutvalet, varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og integrering, 



 

varamedlem til administrasjonsutvalet, varamedlem til Vestlandsrådet, varamedlem til finansutvalet, 
varamedlem til fylkesvalstyret, varamedlem til valnemnda, varamedlem til planutvalet og varamedlem til 
konstituerenda KS-møte, i tida 01.10.2019 til og med den 31.03.2020. 
 

2. For den tida Pauline Tomren har permisjon, i tida 01.10.2019 til og med den 31.03.2020 vel fylkestinget et 
settemedlem, i verva til Tomren: 

 
a) Medlem til fylkestinget 
b) Medlem i hovudutval for opplæring og kompetanse 
c) Varamedlem til fylkesutvalet 
d) Varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og integrering 
e) Varamedlem til administrasjonsutvalet 
f) Varamedlem til Vestlandsrådet 
g) Varamedlem til finansutvalet 
h) Varamedlem til fylkesvalstyret 
i) Varamedlem til valnemnda 
j) Varamedlem til konstituerande KS-møte 
k) Varamedlem til planutvalet 

Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Ei samla valnemnd la fram slikt forslag: 
 
Valnemnda gir ikkje innstilling i saka. 
 
Avrøysting 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Valnemnda gir ikkje innstilling i saka. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Prosjektleiar la fram slikt justert forslag til vedtak: 
 

«Pauline Tomren får midlertidig fritak frå verv som medlem til fylkestinget, medlem i hovudutval for 
opplæring og kompetanse, varamedlem til fylkesutvalet, varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og 
integrering, varamedlem til administrasjonsutvalet, varamedlem til Vestlandsrådet, varamedlem til 
finansutvalet, varamedlem til fylkesvalstyret, varamedlem til valnemnda, varamedlem til planutvalet og 
varamedlem til konstituerenda KS-møte, i tida 01.10.2019 til og med den 31.03.2020.»  

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Pauline Tomren får midlertidig fritak frå verv som medlem til fylkestinget, medlem i hovudutval for opplæring 
og kompetanse, varamedlem til fylkesutvalet, varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og integrering, 
varamedlem til administrasjonsutvalet, varamedlem til Vestlandsrådet, varamedlem til finansutvalet, 
varamedlem til fylkesvalstyret, varamedlem til valnemnda, varamedlem til planutvalet og varamedlem til 
konstituerenda KS-møte, i tida 01.10.2019 til og med den 31.03.2020. 
 
PS 42/19 Nominasjon av styremedlem i Trygg Trafikk 
Forslag til innstilling 
 
Vestland fylkeskommune foreslår følgjande som medlem i styret til Trygg Trafikk 

1. xxxxxx 



 

2. xxxxxx 
 
Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Ei samla valnemnd la fram slikt forslag: 
 
Vestland fylkeskommune foreslår følgjande som styremedlem i styret til Trygg Trafikk 
Kandidat: Jannicke Clarke (A) 
Kandidat: Jon Askeland (Sp) 
 
Avrøysting 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget gjer slikt val av medlemer til nominasjon av styremedlem i Trygg Trafikk: 
 
Vestland fylkeskommune foreslår følgjande som medlem i styret til Trygg Trafikk 
Kandidat: Jannicke Clarke (A) 
Kandidat: Jon Askeland (Sp) 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune foreslår følgjande som medlem i styret til Trygg Trafikk 
Kandidat: Jannicke Clarke (A) 
Kandidat: Jon Askeland (Sp) 
 
PS 43/19 Nye vedtekter for fagskulane i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  
 

Vedtekter for styret for Fagskolen i Hordaland og styret for Fagskulen i Sogn og Fjordane vert vedteke slik det 
kjem fram av saka. 

Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Vedtekter for styret for Fagskolen i Hordaland og styret for Fagskulen i Sogn og Fjordane vert vedteke slik det 
kjem fram av saka. 
 
PS 44/19 Nye styrer for fagskulane i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til styret 

for Fagskolen i Hordaland (FIH):  
 
Forslag frå prosjektleiar til valnemnda på medlemar 



 

1. Anne Mette Koch (arbeidslivsrepresentant) 
2. Trond Sanne Haga (arbeidslivsrepresentant) 
3. Birgitte Svanevik (arbeidslivsrepresentant) 

 
 Varamedlem 
  1. Sissel Larsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
2. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FIH): 

 
Forslag frå prosjektleiar til valnemnda på medlemar 

1. Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
 
 Varamedlem 

1. Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
3. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FIH): 
 

Medlemar (eigarrepresentantar) 
1.  
2.  
3.  

 
Varamedlemar 
1.  
2.  

 
4. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 

Leiar: 
Nestleiar: 

 
5. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til styret 

for Fagskulen i Sogn og Fjordane (FISF):  
 
Forslag frå prosjektleiar til valnemnda på medlemar 

1. Bjørn Hollevik (arbeidslivsrepresentant) 
2. Jon Rune Heimlid (arbeidslivsrepresentant) 
3. Glenn Paris (arbeidslivsrepresentant) 

 
 Varamedlem 
  1. Rune Karlsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
6. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FISF): 

 
Forslag frå prosjektleiar til valnemnda på medlemar 

1. Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
 
 Varamedlem 

1. Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
7. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FISF): 
 

Medlemar (eigarrepresentantar) 
1.  
2.  
3.  

 
Varamedlemar 
1.  
2.  

 



 

8. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 
Leiar: 
Nestleiar: 

 
Saksprotokoll i valnemnda - 17.12.2019  
 
Ei samla valnemnd la fram slikt forslag på val politiske medlemer til nye styrer for fagskulane i Vestland 
fylkeskommune: 
 
Fylkestinget gjer slikt val av medlemer til nye styrer for fagskulane i Vestland fylkeskommune: 
 
1. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til 
styret for Fagskolen i Hordaland (FIH): 
 
1. medlem:  Anne Mette Koch (arbeidslivsrepresentant) 
2. medlem: Trond Sanne Haga (arbeidslivsrepresentant) 
3. medlem: Birgitte Svanevik (arbeidslivsrepresentant) 
1. varamedlem: Sissel Larsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
2. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FIH): 
 
1. medlem: Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
1. varamedlem: Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
3. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FIH): 
 
1. medlem: Emil Gadolin (A)  
2. medlem: Rosalind Fosse (Frp) 
3. medlem: Marianne Sæhle (SV) 
1. varamedlem: Alexander Fosse Andersen (Sp) 
2. varamedlem: Sonja Øvre-Flo (H) 
 
4. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 
 
Leiar: Emil Gadolin (A) 
Nestleiar: Marianne Sæhle (SV) 
 
5. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til 
styret for Fagskulen i Sogn og Fjordane (FISF): 
 
1. medlem:  Bjørn Hollevik (arbeidslivsrepresentant) 
2. medlem: Jon Rune Heimlid (arbeidslivsrepresentant) 
3. medlem: Glenn Paris (arbeidslivsrepresentant) 
1. varamedlem: Rune Karlsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
6. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FISF): 
 
1. medlem: Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
1. varamedlem: Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
7. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FISF): 
 
1. medlem: Sigurd Reksnes (Sp)  
2. medlem: Åsmund Berthelsen (SV) 
3. medlem: Lise-May Sæle (H) 
1. varamedlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
2. varamedlem: Rita Tonning (R) 
 
8. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 
 



 

Leiar: Sigurd Reksnes (Sp) 
Nestleiar: Åsmund Berthelsen (SV) 
 
Avrøysting 
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget gjer slikt val av medlemer til nye styrer for fagskulane i Vestland fylkeskommune: 
 
1. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til 
styret for Fagskolen i Hordaland (FIH): 
 
1. medlem:  Anne Mette Koch (arbeidslivsrepresentant) 
2. medlem: Trond Sanne Haga (arbeidslivsrepresentant) 
3. medlem: Birgitte Svanevik (arbeidslivsrepresentant) 
1. varamedlem: Sissel Larsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
2. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FIH): 
 
1. medlem: Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
1. varamedlem: Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
3. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FIH): 
 
1. medlem: Emil Gadolin (A)  
2. medlem: Rosalind Fosse (Frp) 
3. medlem: Marianne Sæhle (SV) 
1. varamedlem: Alexander Fosse Andersen (Sp) 
2. varamedlem: Sonja Øvre-Flo (H) 
 
4. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 
 
Leiar: Emil Gadolin (A) 
Nestleiar: Marianne Sæhle (SV) 
 
5. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til styret for 
Fagskulen i Sogn og Fjordane (FISF): 
 
1. medlem:  Bjørn Hollevik (arbeidslivsrepresentant) 
2. medlem: Jon Rune Heimlid (arbeidslivsrepresentant) 
3. medlem: Glenn Paris (arbeidslivsrepresentant) 
1. varamedlem: Rune Karlsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
6. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FISF): 
 
1. medlem: Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
1. varamedlem: Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
7. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FISF): 
 
1. medlem: Sigurd Reksnes (Sp)  
2. medlem: Åsmund Berthelsen (SV) 
3. medlem: Lise-May Sæle (H) 
1. varamedlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
2. varamedlem: Rita Tonning (R) 
 
8. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 
 
Leiar: Sigurd Reksnes (Sp) 



 

Nestleiar: Åsmund Berthelsen (SV) 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke.  
Innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteke.  
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 4 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 5 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 6 vart samrøystes vedteke.  
Innstillinga punkt 7 vart samrøystes vedteke.  
Innstillinga punkt 8 vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til styret for 
Fagskolen i Hordaland (FIH): 
 
1. medlem:  Anne Mette Koch (arbeidslivsrepresentant) 
2. medlem: Trond Sanne Haga (arbeidslivsrepresentant) 
3. medlem: Birgitte Svanevik (arbeidslivsrepresentant) 
1. varamedlem: Sissel Larsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
2. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FIH): 
 
1. medlem: Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
1. varamedlem: Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
3. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FIH): 
 
1. medlem: Emil Gadolin (A)  
2. medlem: Rosalind Fosse (Frp) 
3. medlem: Marianne Sæhle (SV) 
1. varamedlem: Alexander Fosse Andersen (Sp) 
2. varamedlem: Sonja Øvre-Flo (H) 
 
4. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 
 
Leiar: Emil Gadolin (A) 
Nestleiar: Marianne Sæhle (SV) 
 
5. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar som representerer regionalt arbeidsliv til styret for 
Fagskulen i Sogn og Fjordane (FISF): 
 
1. medlem:  Bjørn Hollevik (arbeidslivsrepresentant) 
2. medlem: Jon Rune Heimlid (arbeidslivsrepresentant) 
3. medlem: Glenn Paris (arbeidslivsrepresentant) 
1. varamedlem: Rune Karlsen (arbeidslivsrepresentant) 
 
6. Fylkestinget gjer slike val av medlem og varamedlem som administrativ representant (FISF): 
 
1. medlem: Bård Sandal, påtroppande fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
1. varamedlem: Kathrin Jakobsen, påtroppande seksjonsleiar forsking, kompetanse og internasjonalisering 
 
7. Fylkestinget gjer slike val av medlemar og varamedlemar etter innstilling frå valnemnda (FISF): 
 
1. medlem: Sigurd Reksnes (Sp)  
2. medlem: Åsmund Berthelsen (SV) 



 

3. medlem: Lise-May Sæle (H) 
1. varamedlem: Rasmus Laupsa Rasmussen (A) 
2. varamedlem: Rita Tonning (R) 
 
8. Fylkestinget vel etter innstilling frå valnemnda følgjande som: 
 
Leiar: Sigurd Reksnes (Sp) 
Nestleiar: Åsmund Berthelsen (SV) 
 
PS 45/19 Berekraftig mat i fylkeskommunen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Mark Taylor (MDG) sette fram slikt forslag:  

1. «Vestland fylkeskommune ønskjer styrking av kompetansen rundt sunn kostnad, basert på auka 
bruk av lokalprodusert mat, blant anna gjennom skulering. 
  
2. Fylkestinget ber administrasjonen om ei sak om korleis fylkeskommunen kan tilby meir mangfald og 
valfridom, samt klimagassreduksjon, i mattilbodet sitt.» 

 
Avrøysting 
 
Taylor sitt forslag fekk 46 røyster (A, MDG, SV, V, H, Pp, R, Frp) og vart vedteke.   
 
Vedtak 
 

1. Vestland fylkeskommune ønskjer styrking av kompetansen rundt sunn kostnad, basert på auka bruk av 
lokalprodusert mat, blant anna gjennom skulering. 
 

2.  Fylkestinget ber administrasjonen om ei sak om korleis fylkeskommunen kan tilby meir mangfald og 
valfridom, samt klimagassreduksjon, i mattilbodet sitt. 

 
PS 46/19 Fråsegn om "Ja til mangfald - Nei til skular som diskriminerar!" 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag:  
 

«Ja til mangfald – Nei til skular som diskriminerar! 
 
I Bergensavisen, kan ein 13.12.19 lese følgjande:  
 
«Over 2000 elever i Hordaland går på skoler som ikke ansetter lærere som lever i et homofilt 
samliv. Det viser BAs gjennomgang av verdigrunnlaget til 15 kristne private grunn- og videregående 
skoler i fylket. Ti skoler sier nei, tre sier ja, mens de to resterende gir uklare svar. De ti nei-skolene har 
til sammen 2234 elever, og får i 2019 rundt 240 millioner kroner i statsstøtte.» 
 
Vidare står det i artikkelen: «Seks av skolene er drevet av Egill Danielsen stiftelse. I deres felles 
verdidokument, som nyansatte må skrive under på ved tiltredelse, står det blant annet: 
«Det livslange, monogame ekteskap mellom mann og kvinne er rammen for det seksuelle samliv. Det 
forventes at alle lever i samsvar med dette.» Dokumentet inneholder også punkter som gjør det klart 
at abort er uønsket, og at Guds ord står over norsk lov.» 
 
Dette meinar vi kan vere eit brot på intensjonen i likestillings- og diskrimineringslova. Private skular er 
arbeidsgjevarar og målberande institusjonar på lik linje med offentlege skular og er difor forplikta til 
aktivt vere med på kjempe imot diskriminering på bakgrunn av legning, kjønn, religion og etnisitet. 
 
Det følgjer av arbeidsmiljølova at direkte og indirekte diskriminering på grunn av seksuell orientering 
er forbode. Fylkeskommunen set krav til alle skular om at dei skal halde seg innanfor lova. 



 

 
I Hordaland fylkeskommune sin Handlingsplan mot diskriminering av lesbiske, homofile, bifile og 
transpersonar heiter det blant anna at «Alle nivå i skulesektoren i Hordaland fylkeskommune skal 
arbeide for å utvikle eit læringsmiljø som fremjar god helse og læring for lhbt-befolkninga», og dette 
må sjølvsagt også gjelde for dei private vidaregåande skulane under nye Vestland fylkeskommune.  
Uavhengig av om skulane er private eller offentlege, vil Vestland fylkesting seie ja til mangfald og nei 
til diskriminering.  
 
Vestland fylkesting forsvarar retten til fritt å velje kven ein vil elske og leve saman med, uavhengig av 
kjønn, legning, etnisitet og religiøs overtyding. Vestland fylkesting vil sende ein klar og tydeleg 
beskjed, til kunnskapsdepartementet, regjering og storting, om at systematisk diskriminering av 
LHBTIQ-personar i regi av skulen, er ikke akseptabelt og bør opphøyre.» 
 

Avrøysting 
 
Syversen sitt forslag fekk 24 røyster (R, A, 2 SP, SV, V) og fall.  
 
PS 47/19 Styrk medisinutdanninga på Vestlandet - behald utdanninga ved Universitet 
i Bergen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Anne Gine Hestetun (A) sette på vegner av A, H, Sp, MDG, KrF, SV, V, Frp, Pp, R  fram slikt forslag til 
fråsegn til departement, statsråd og Hordlandsbenken og Sogn Fjordane-benken: 
 

«Styrk medisinutdanninga på Vestlandet – behald utdanninga ved Universitet i Bergen 
  
Grimstadutvalget leverte i september 2019 sin innstilling «Studieplasser i medisin i Norge - Behov, 
modeller og muligheter» til Kunnskapsdepartementet.  
  
For å kunne dekke landet sitt legebehov er det trong for 440 nye studieplassar på medisin i Norge. 
Vestland fylkesting meiner det er avgjerande at fordelinga av desse nye studieplassane sikrar ei 
robust og slagkraftig medisinutdanning, og at vi samstundes sikrar at vi har nok legar i vårt 
geografiske område. Universitetet i Bergen har utvikla ein visjon om å utdanne «Vestlandslegen»; 
legar på Vestlandet, for Vestlandet, som eit pedagogisk kompetanseløft i heile landsdelen. Planen 
skal ikkje berre tene studentane, men og tilføre heletenestene i Helse Vest akademisk kompetanse, 
styrke kvaliteten og konkurransekrafta i forskingsmiljøa, betre samarbeidet mellom helseføretaka og 
betre rekrutteringa i regionen. For å nå desse måla meiner Vestland fylkesting at det ikkje bør startes 
eit eiget medisinsk fakultet i Stavanger, men heller bygga oppunder det tilbodet som allereie er utvikla 
ved Universitet i Bergen. 
  
Vestland fylkesting støtter således opp om utvalgets medlemmer Grimstad, Hunskår og Straume som 
anbefaler «at det i den foreslåtte opptrappingen av studieplasser ikke gis gradsrettigheter for 
profesjonsstudiet i medisin til flere universiteter enn dagens fire.» 
  
Ei oppdeling av medisinutdanninga på Vestlandet vil få mange uheldige konsekvensar. Det vil både 
vere svært kostnadskrevjande, det gjer dårleg utnytting av eksisterande fagleg og administrativ 
infrastruktur og det vil føre til mindre konkurransekraft om norske og 
internasjonale forskningsmidlar. Ein fordel med ei samla utdanning er at utdanningsinstitusjonen kan 
sjå heile landsdelen under ett, og sikra at heile Vestlandet vert tatt i bruk når studentane skal ut i 
praksis, slik UIB allereie gjer ved sjukehusa i Bergen, Førde, Haugesund og Stavanger. Dette gjev 
rekruttering av legar på heile Vestlandet.» 

 
Avrøysting 
 
Hestetun sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt. 
 
Vedtak 
 
Styrk medisinutdanninga på Vestlandet – behald utdanninga ved Universitet i Bergen 



 

  
Grimstadutvalget leverte i september 2019 sin innstilling «Studieplasser i medisin i Norge - Behov, modeller 
og muligheter» til Kunnskapsdepartementet.  
  
For å kunne dekke landet sitt legebehov er det trong for 440 nye studieplassar på medisin i Norge. Vestland 
fylkesting meiner det er avgjerande at fordelinga av desse nye studieplassane sikrar ei robust og slagkraftig 
medisinutdanning, og at vi samstundes sikrar at vi har nok legar i vårt geografiske område. Universitetet i 
Bergen har utvikla ein visjon om å utdanne «Vestlandslegen»; legar på Vestlandet, for Vestlandet, som eit 
pedagogisk kompetanseløft i heile landsdelen. Planen skal ikkje berre tene studentane, men og tilføre 
heletenestene i Helse Vest akademisk kompetanse, styrke kvaliteten og konkurransekrafta i forskingsmiljøa, 
betre samarbeidet mellom helseføretaka og betre rekrutteringa i regionen. For å nå desse måla meiner 
Vestland fylkesting at det ikkje bør startes eit eiget medisinsk fakultet i Stavanger, men heller bygga oppunder 
det tilbodet som allereie er utvikla ved Universitet i Bergen. 
  
Vestland fylkesting støtter således opp om utvalgets medlemmer Grimstad, Hunskår og Straume som 
anbefaler «at det i den foreslåtte opptrappingen av studieplasser ikke gis gradsrettigheter for profesjonsstudiet 
i medisin til flere universiteter enn dagens fire.» 
  
Ei oppdeling av medisinutdanninga på Vestlandet vil få mange uheldige konsekvensar. Det vil både vere 
svært kostnadskrevjande, det gjer dårleg utnytting av eksisterande fagleg og administrativ infrastruktur og det 
vil føre til mindre konkurransekraft om norske og internasjonale forskningsmidlar. Ein fordel med ei samla 
utdanning er at utdanningsinstitusjonen kan sjå heile landsdelen under ett, og sikra at heile Vestlandet vert 
tatt i bruk når studentane skal ut i praksis, slik UIB allereie gjer ved sjukehusa i Bergen, Førde, Haugesund og 
Stavanger. Dette gjev rekruttering av legar på heile Vestlandet. 
 
PS 48/19 Søknad om midlertidig fritak for representanten Terje Søviknes 
 
Saksprotokoll i fylkestinget - 17.12.2019  
 
Saka vart lagt fram i møtet utan saksførelegg.  
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag:  
 

«Terje Søviknes får midlertidig fritak frå verv som medlem til fylkestinget, medlem i fylkesutvalet, 
medlem i finansutvalet, medlem i planutvalet, medlem i fylkesvalstyret, medlem i valnemnda, medlem 
i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon, utsending til KS-landsting, representant til KS-
møte og medlem i Vestlandsrådet, i den tida han innehar ein ministerpost i regjeringa.» 

 
Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Terje Søviknes får midlertidig fritak frå verv som medlem til fylkestinget, medlem i fylkesutvalet, medlem i 
finansutvalet, medlem i planutvalet, medlem i fylkesvalstyret, medlem i valnemnda, medlem i hovudutval for 
næring, naturressursar og innovasjon, utsending til KS-landsting, representant til KS-møte og medlem i 
Vestlandsrådet, i den tida han innehar ein ministerpost i regjeringa. 
 


